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MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
205.423-4/2024. 

 
Jegyzőkönyv 

 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2024. április 18. napján 

09 óra 16 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott nyílt 
testületi üléséről. 

 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Veres Pál polgármester, Bajusz Gábor, Barta Gábor, 
Bartha György Imre, Bazin Levente Dávid, Cseléné Figula Edina, Erdei Sándor Zsolt, Fodor 
Zoltán, Gazdusné Pankucsi Katalin, Hollósy Endre András, Kopcsó Gábor, Kozma István 
Jánosné, Molnár Péter, Dr. Nagy Ákos, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Dr. Simon Gábor, Soós 
Attila, Szarka Dénes, Szécsényi Marianna, Szilágyi Szabolcs képviselők, Badány Lajos 
alpolgármester, Szopkó Tibor alpolgármester és Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
Később érkezett: Borkuti László Imre, Deák-Bárdos Mihály, Dr. Mokrai Mihály képviselő 
 
Távol maradt: Dr. Kovács László képviselő 
 
 
 
Veres Pál polgármester: Köszönti a Közgyűlés mai ülésén megjelent vendégeket, érdeklődőket, 
a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, a Polgármesteri Hivatal, az önkormányzati gazdasági 
társaságok és intézmények, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, Képviselőtársait 
is köszönti. Külön üdvözli dr. Czinege László dandártábornok urat a vármegyei főkapitányt, dr. 
Bakk Richárd rendőr alezredes, rendőrségi főtanácsos urat, a Miskolci Rendőrkapitányság 
vezetőjét, Bajnok István tűzoltó alezredes urat, a Miskolci Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 
parancsnokát, Dócs Róbert tűzoltó ezredes urat, kirendeltségvezetőt, Macz János tűzoltó 
ezredes urat, vármegyei igazgatót. Köszöni, hogy megtisztelik jelenlétükkel a mai Közgyűlést.  
Bejelenti, hogy a Testület 28 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent mind a 24 fő. Megállapítja, 
hogy a Közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja. 
Tájékoztatásul szeretné közölni, hogy egy hivatalos elfoglaltsága miatt egy rövid időre, félóra 
múlva átadja az elnökséget Alpolgármester Asszonynak. Egy nemzetközi konferencia megnyitója 
van a városban, de hamarosan visszaérkezik majd.  
Sajnos a Közgyűlés elején mindig szomorú kötelességének kell eleget tennie, amikor tájékoztatja 
a Közgyűlés tagjait, valamint a város közvéleményét, hogy legutóbbi ülés óta többen eltávoztak a 
város neves polgárai, illetve Miskolchoz köthető közéleti személyiségek közül. 
Életének 80. évében elhunyt Eötvös Péter Kossuth-díjas zeneszerző, karmester, az egyik 
legelismertebb kortárs operaszerző, akinek nemrég még levélben gratulált a Kossuth Nagydíjához, 
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amit március 15-i nemzeti ünnepen vehetett át. Ő ezt egy levélben köszönte meg és megígérte, ha 
jobban lesz, eljön Miskolcra. Sajnos erre már nem kerülhetett sor. Eötvös Péter ezer szállal 
kötődött Miskolchoz, itt járt általános és zenei szakiskolába, és ezek az évek - saját elmondása 
szerint is - meghatározóak voltak pályája során. Nagy büszkeség valamennyi miskolci számára, 
hogy Az Aranysárkány című kamaraoperája magyarországi ősbemutatójának is Miskolc adhatott 
otthont 2019 nyarán. 81 éves korában, türelemmel viselt, hosszas betegség után elhunyt Csire 
Béláné dr. Peja Márta, professor emerita, a B.-A.-Z. Vármegyei Központi Kórház és Egyetemi 
Oktatókórház nyugalmazott osztályvezető főorvosa és a Miskolci Egyetem Egészségtudományi 
Karának nyugalmazott dékánja, a miskolci gyermekrehabilitáció megalapítója. Munkásságát 1988-
ban Miskolc város Pro Caritate, 2002-ben pedig Pro Urbe kitüntetéssel ismerte el. 2019-ben pedig 
Pro Universitate díjat kapott a Miskolci Egyetemen, az egészségügy felsőfokú oktatásának 
megszervezésének elismeréseként. Életének 65. évében, hosszan tartó, súlyos betegségben 
elhunyt Szalay Péter, az Alkotmánybíróság volt tagja. Egyetemi tanulmányait az ELTE Állam- 
és Jogtudományi Karán végezte summa cum laude minősítéssel. Oktatott az ELTE Államjogi 
Tanszékén, majd az Igazságügyi Minisztérium Törvényelőkészítő Főosztályán volt előadó, 1988. 
és 1990. között Pozsgay Imre államminiszter Titkárságán kormánytanácsos, majd 
kormányfőtanácsos volt. 1990-1992. között a Miniszterelnöki Hivatalban, közelebbről a 
Miniszterelnöki Kabinetben a parlamenti ügyekért felelős kormányfőtanácsosként, 1993-tól 1998-
ig a Pénzintézeti Központ jogi igazgatójaként dolgozott. Tevékenykedett ügyvédként is, 2011. és 
2023. között pedig az Alkotmánybíróság tagja volt. A miskolci jogász személyében a polgári jog, 
azon belül is a személyiségi jogok és a sajtójog kiváló ismerőjét veszítették el. 57 éves korában 
elhunyt Ficsku Pál – eredeti nevén Gyulai Csaba – író, könyvkiadó, szerkesztő. Erős kötelékek 
fűzték Miskolchoz, a kedvenc helye azonban a város szomszédságában, a Mályi tónál lévő 
kisházában volt. Egyetemi tanulmányait a Kossuth Lajos Tudományegyetemen és a Miskolci 
Egyetem Bölcsészettudományi Karán végezte. Írásai megjelentek az Élet és Irodalomban, az 
Alföldben, a Mozgó Világban és a Törökfürdőben. Pécsett két évig restaurátorsegéd volt, majd 
Budapesten élt. Volt az Új Holnap főszerkesztője, írt filmforgatókönyvet, volt a Nyugat című 
tévéműsor szerkesztője, egyetemi óraadó, négy hónapig gimnáziumi tanár is. 2002-től publikált, 
munkássága érettségi tételként is szerepelt a kortárs magyar írók témakörben. Életének 71. 
évében, elhunyt Feledi László, a DVTK Aranycsapatának egykori játékosa. A középpályás tagja 
volt az 1977-ben Magyar Népköztársasági Kupát nyert diósgyőri csapatnak. Sajószentpéteren 
született, a középfokú tanulmányait Abaújszántón végezte, itt lett igazolt játékos, innen került az 
Edelényi Bányászhoz, ahonnan a DVTK 22 éves korában igazolta le. A csapatnál összesen 26 NB 
I-es mérkőzésen kapott lehetőséget. A DVTK után a Kazincbarcikai VSE, majd a Debreceni 
MVSC játékosa lett, aztán visszatért 28 NB I-es meccsre a DVTK-hoz.  Az aktív játéktól 1988-
ban vonult vissza.  
Kéri, hogy emlékezzenek rájuk egyperces néma felállással. 
 

(megemlékezést követően) 
 
Veres Pál polgármester: A vonatkozó jogszabályi előírások alapján tájékoztatja a Közgyűlést, 
hogy az elmúlt Közgyűlés óta 3 napot volt szabadságon. 
A tárgyalási sorrend kapcsán javasolja, hogy elsőként a meghívó szerinti 17. napirendi pont, 
melynek tárgya „Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2023. évi munkájáról szóló 
beszámoló elfogadására” című előterjesztés, továbbá másodjára a 16. pont szerinti „Javaslat a 
Miskolci Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi munkájáról szóló beszámoló 
elfogadására” elnevezésű előterjesztés kerüljön megtárgyalásra. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 3 fő) mellett elfogadta a javaslatot. 
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Veres Pál polgármester: Kéri, most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, 
figyelemmel a tárgyalási sorrend kapcsán hozott döntésre is. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 3 fő) mellett az ülés napirendjét – a 
javasolt tárgyalási sorrendet is figyelembe véve – a 
meghívóban foglaltak szerint állapította meg. 

 
(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

 
 

Napirendi pontok: 
 
 

Nyílt ülés: 
 
 
17. Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2023. évi munkájáról szóló beszámoló 

elfogadására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
16.  Javaslat a Miskolci Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023 évi munkájáról szóló 

beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
1.  Javaslat az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló 

zárszámadási rendelet megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
2.  Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 

(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
3.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén a járművel történő 

díjköteles várakozás szabályairól szóló önkormányzati rendelet megalkotására 
Előterjesztő: Badány Lajos alpolgármester 

 
4. Javaslat a közterületek használatáról szóló 29/2011. (X.21.) önkormányzati rendelet 

módosítására  
Előterjesztő: Szopkó Tibor alpolgármester 
 

5. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének és Építési 
Szabályzatának módosítására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
6. Javaslat egyes ingatlangazdálkodási döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
7.  Javaslat a Miskolc Térségi Konzorcium hulladékgazdálkodási feladatának ellátását 

szolgáló vagyonával kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
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8. Javaslat a Miskolci Herman Ottó Múzeum vagyonkezelői jogviszonyával összefüggő 

vagyonjogi döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
9.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közvilágítási hálózatának korszerűsítésével és 

üzemeltetésével kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 

10.  Javaslat Jenbach Béla mellszobrának elhelyezésére  
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 

11. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi ellenőrzési 
jelentésének és összefoglaló éves ellenőrzési jelentésének jóváhagyására 
Előterjesztő: Dr. Ignácz Dávid jegyző 
 

12. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Helyi Választási Bizottsága póttagjának 
megválasztására 
Előterjesztő: Dr. Ignácz Dávid Helyi Választási Iroda vezetője 

 
13.  Javaslat a 2023. II. félévet érintő, lejárt határidejű közgyűlési határozatok 

végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 

14. Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati 
ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 

15.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására 
Előterjesztő: Varga Andrea Klára alpolgármester 

 
18. Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2023. évi munkájáról szóló beszámoló 

elfogadására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
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Meghívó szerinti 17. napirend: Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2023. évi munkájáról 

szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bakk Richárd kapitányságvezető 
urat. 
 
Dr. Bakk Richárd: Néhány gondolattal kívánja kiegészíteni az írásos beszámolójukat, amit a 
tavalyi év közbiztonsági helyzetéről készítettek. Nagyjából egy évvel ezelőtt, amikor itt állt, arról 
kellett, hogy beszámoljon, hogy egy enyhe emelkedést tapasztaltak a regisztrált bűncselekmények 
számában. Örömmel jelenti, hogy ezt a negatív folyamatot sikerült megállítani, sőt, visszájára 
fordítani. A tavalyi évben 6,4%-kal csökkent Miskolcon a regisztrált bűncselekmények száma, 
3185 deliktumnál állt meg számláló. Külön örömteli, hogyha mélyebbre ásnak a statisztikában, 
akkor azt látják, hogy néhány fontos kategóriában is rekordokat döntöttek. Soha nem regisztráltak 
olyan kevés lakásbetörést, garázdaságot, testi sértést, gépkocsi feltörést, illetve személygépkocsi 
lopást, mint a tavalyi évben. Külön kiemeli a gépkocsi lopások számát, ami tavaly 0 volt, tehát 
nem loptak el autót Miskolcon. Azt gondolja, hogy ehhez hasonló adathoz lehet, hogy a 
motorizáció előtti korba kell visszamenniük. Ha melléteszik, hogy mindössze 15 gépkocsi feltörés 
volt a városban, akkor azt gondolja, hogy a miskolciak biztonságban tudhatják a járműveiket a 
közterületeken. A közterületen elkövetett bűncselekmények száma is nagyjából 20%-kal csökkent, 
ahogy csökkent a rablások száma, amely számszakilag soha nem sok, most 32-ről 25-re csökkent. 
Mégis megemlíti, mert ez az egyik legsúlyosabb hatáskörükbe tartozó bűncselekmény, és 
rendkívül alkalmas arra, hogy rombolja az állampolgárok szubjektív közbiztonság érzetét. A 
rablások elkövetői közül mindössze 1-et keresnek még, az összes többi felderítésre, és 
letartóztatásra került, ami az idei évre is igaz. A rablások száma konszolidált maradt, és az összes 
elkövető felderítésre került. Ezt nagyon fontosnak tartotta kiemelni. A lopások száma is csökkent 
a tavalyi évben 2,6%-kal, az némileg még őket is meglepte, nem számítottak erre. A regisztrált 
bűncselekmények számára nemcsak a rendőrségnek van ráhatása, hat a gazdasági környezet, a 
munkaerőpiac abszolút alkalmas arra, hogy befolyásolja, főleg a vagyon elleni bűncselekmények 
számát. A lopások száma ennek ellenére csökkent a tavalyi évben. Voltak olyan bűncselekmény 
kategóriák, amelyek emelkedő pályára álltak, ezt sem akarja elhallgatni. Ezek közül kiemelkedik a 
csalás, és az online térben elkövetett bűncselekmények tárgyköre. Ezek meredeken ívelő pályán 
vannak, és ha a kárértékeket megnézik, különösen a kibertérben elkövetett cselekmények során, 
akkor azt látják, hogy nagyon nagymértékű a növekedés. Fontos tartja ennek kapcsán a 
bűnmegelőzési tevékenységüket, és ezt fokozni is tervezik a jövőben, melyhez partnereket 
keresnek. Mindenkit kér arra, hogy népszerűsítse az ilyen jellegű felhívásaikat, kiadványaikat. 
Könnyebb megelőzni ezeket a banki internetes csalásokat, mint a végén a kárt enyhíteni. Kollégái 
nagyon sok mindent tesznek ennek érdekében. A főkapitányság honlapján rendszeresen tesznek 
közzé a kollégák olyan jellegű felhívásokat, amelyek alkalmasak arra, hogy az állampolgárok 
tájékozódjanak belőle, és nagyobb eséllyel kivédjék az ilyen támadásokat. A bűnmegelőzési 
tevékenységük egyébként is szerteágazó, de azt látja, hogy erre a területre nagyon kell 
koncentrálniuk, mert nagy kárértékek születnek sajnos. Azt sem hallgathatja el, hogy a bolti 
lopások, szabálysértési értékre elkövetett lopások száma viszont emelkedő tendenciát mutat. Azt 
látják, hogy van egy olyan réteg, aki bolti lopásokból próbálja kiegészíteni a jövedelmét, 
megélhetését. Ezt mindenféleképpen kezelniük kell, és tesznek is ezirányú intézkedéseket. Ha azt 
mondta, hogy a regisztrált bűncselekmények száma az nemcsak a rendőrségen múlik, akkor a 
nyomozás eredményessége kapcsán ezt már nem mondhatja. Ennek abszolút ők a letéteményesei. 
Nem jellemző az, hogy valaki megbánva tetteit, bemegy a rendőrségre és feladja magát. Az a 
nyomozati munkájuknak az eredménye, hogyha valakit eljárás alá tudnak vonni. Tavaly az összes 
nyomozásukat figyelembe véve 72,1%-os nyomozási eredményességet prezentáltak, ami az elmúlt 
14 év 3. legjobb adata. Külön öröm, hogy a kiemelt bűncselekmények kategóriájában rekordot 
döntve 67,2%-os eredményességgel zártak. Volt néhány kategória, ahol a nyomozás 
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eredményességük rekordot döntött, fontos bűncselekmények kategóriában, mint a lakásbetörés, 
a lopás, ami először volt 50% feletti. Ezek szakmailag mindenféleképpen azt mondatják vele, hogy 
jó kezekben van a felderítés Miskolcon. A bűncselekmények kapcsán említi a kábítószer bűnözést. 
Tavaly a városban 29 kábítószer kereskedővel szemben fejeztek be nyomozást, ami országosan is 
egy magas szám. Az összes megyeszékhelyen együttvéve 166 ilyen eljárás került befejezésre, tehát 
nagyjából a 18%-át Miskolc adta. Ez nem azt jelenti, hogy itt a kábítószer sokkal inkább jelen van 
a hétköznapokban, mint máshol, hanem azt, hogy itt sokkal inkább üldözi a rendőrség, és nagyobb 
vehemenciával vetik magukat a harcba. A Miskolci Rendőrkapitányságnak van egy külön 
alosztálya, a Felderítő Alosztály, amely szinte csak az ilyen jellegű ügyekkel foglalkozik. Ez a szám 
ennek a munkának a végterméke. Az, hogy a kapitányság különböző szakterületekre speciális 
egységeket hív létre, ez nem példanélküli. Tavalyi évben az országban elsőként állították fel a 
Kiber Csoportjukat. Annak a 11 főnek, akik alkotják ezt a csoportot, az online térben elkövetett 
bűncselekmények elkövetőinek felderítése, üldözése a feladata. Azt látják, hogy változik a világ, 
változnak a kihívások, melyeknek így tudnak a leginkább megfelelni, hogy követik a trendeket. 
Harmadik témakör, amiről szót szeretne ejteni, az a prostitúció, amely egy létező, de nem 
kezeletlen jelenség itt Miskolcon. Tavaly 76 szabálysértési eljárás indítottak prostituáltakkal 
szemben. 62 fő őrizetbe került, 58 személyt pedig helyszíni bírsággal sújtottak. Ezek a helyszíni 
bírságok előbb-utóbb a börtönbe vezetnek majd, mert a hölgyek ezeket a helyszíni bírságokat a 
legritkább esetben fizetik be. Ilyenkor ez átváltoztatásra kerül elzárásra, és leülik ezeket a napokat. 
Hangsúlyozza, hogy létező problémáról van szó, a rendelkezésükre álló eszközökkel kezelik is. A 
közlekedési helyzet az elmúlt években javuló tendenciát mutatott, tavaly némileg vegyesebb képet 
láthattak. A személyi sérüléses közlekedési balesetek száma 141-ről 152-re emelkedett, ettől 
nagyobb mértékben, 1418-ról 1291-re csökkent az anyagi káros közlekedési balesetek számra, 
tehát összességében csökkent a balesetek száma, de még mindig sok ittas járművezetőt szűrnek 
ki a forgalomból. Kiemeli, hogy nem elégedettek a közlekedési helyzettel és morállal. Az ittas 
vezetőket többet is ellenőrzik, 76%-kal növelték az alkoholszondás ellenőrzések számát. 
Igyekeznek mindent megtenni annak érdekében, hogy aki elindul reggelente az autójával, 
kerékpárjával, vagy éppen gyalogosan, akkor az épségben haza is érjen. Ezen a területen van még 
teendőjük. Léptek előre, de szeretnének még előrébb jutni ezen a fronton. Közrendvédelmi 
szakterület kapcsán megemlíti a helyszíni bírságok, illetve a szabálysértési feljelentések alakulását. 
Utóbbiak száma csökkent, az előbbiek száma nőtt, ami egy tudatos döntés volt részükről. 
Próbálják már a helyszínen elbírálni a kisebb súlyú szabálysértéseket, és helyszíni bírsággal 
jogerősen lezárni. Próbálják közelebb vinni a jogsértéshez a szankciót, és állampolgár-barát 
módon lehetőséget teremteni, hogy már ott, POS terminál használatával bankkártyán keresztül 
be tudják fizetni a kiszabott összeget. Emellett az elfogások és az előállítások száma fontos még 
rendőrszakmai szempontból. Az elfogások száma 5,4%-kal csökkent, ami abszolút szinkronban 
van a bűncselekmények számának visszaszorulásával. Kevesebb bűncselekmény történik, 
nyilvánvalóan kevesebb elkövetőt tudnak elfogni, viszont az elfogások száma több, mint 20%-kal 
emelkedett. Ide tartozik a körözött személyek elfogása, bűncselekmények gyanúja miatti 
előállítások, és ez jól példázza azt, hogy a kollégái aktívan töltik el szolgálatukat. Az intézkedések 
gyakoriságát nézve látható, hogy a vármegyében Miskolcon telik el a legrövidebb idő két rendőri 
intézkedés között. Nagyon aktívan dolgoznak a kollégái, ezt kérik is tőlük, de mellette azt is, hogy 
differenciáltan intézkedjenek és kulturáltan. A rendőri intézkedés elleni panaszok száma azt 
mutatja, hogy ez meg is valósul. Elhanyagolható számú panasz érkezik a többezres 
intézkedésükhöz képest. A közterületi jelenlét mértékét sikerült magasszinten tartaniuk, elemi 
érdekük, hogy ott legyenek a közterületeken. Közel 128 ezer óra közterületi szolgálatot látnak el 
kollégái, ami némileg kevesebb, mint a megelőző évben, de csak 1%-kal kevesebb. Amennyiben 
melléteszi a Készenléti Rendőrség, illetve a Vármegyei Rendőr-főkapitányság ide delegált 
megerősítő erőit, akkor már azt látják, hogy ez az óraszám kiemelkedőnek is nevezhető. A 
közterületek rendjéért nemcsak ők a felelősek, megemlíti két stratégiai partnerüket, a 
polgárőrséget és a Miskolci Önkormányzati Rendészetet, akik szintén jelen vannak a 
közterületeken, és ők is hozzájárultak ahhoz, hogy tavaly a közterületi bűncselekmények számra 
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20%-kal csökkent. Vannak velük közös szolgálatok, de az utóbbi időben eltolódtak afelé, hogy 
kevesebb közös szolgálat legyen, és a kapcsolat legyen sokkal szorosabb, élőbb. Ha van arra okot 
adó esemény, akkor találkoznak a kollégái polgárőrökkel és rendészekkel is, és közösen látják el a 
szolgálatot, utána pedig „mindenki megy a maga útjára”, és folytatja saját feladatait. A Miskolci 
Önkormányzati Rendészet által kezelt kamerarendszert is megemlíti, nagy segítségükre van, a 
bűnmegelőzéshez is hozzátesz, mert jobb érzésű állampolgárokat visszatartja attól, hogy 
jogsértést kövessenek el. Akik nem így éreznek, ott a felderítésükben segít a kamerarendszer. Ha 
bármikor a Képviselő-testület elé kerül, hogy fejlesszék a kamerarendszert, nekik rendőröknek az 
a véleménye, hogy igen. Nagyon sok súlyos bűncselekmény elkövetőit sikerült beazonosítaniuk a 
kameráknak köszönhetően, ez nagy segítség nekik, köszönik, hogy ez van és működtetik. A 
közterületi szolgálat ellátáshoz szorosan kapcsolódik a különböző rendezvénybiztosításoknak az 
esetköre. Ez az utóbbi időben némileg megnövekedett, a sportrendezvény biztosításra szánt 
rendőri létszám, óraszám, energia is megnövekedett, köszönhető ez nyilván a DVTK 
labdarúgócsapatának I. osztályba felkerüléséhez. Itt már más jellegű ellenfelek látogatnak a 
stadionba, mint az NB II.-ben, nagyobb rendőri létszámmal kell biztosítaniuk. Nem hallgatható 
el, hogy vannak olyan szurkolók, akiknek nemcsak a labdarúgó mérkőzés nyújt élvezetet, hanem 
előtte és utána is tartanak félidőket, és próbálják az ellenfél szurkolóit megtámadni. Ezt nem 
engedhetik meg, hogy Miskolc közterületein ilyen történhessen, ez mindenképpen nagyobb 
energiákat emészt fel, mint az elmúlt időszakban. Ehhez is segítséget kapnak a Készenléti 
Rendőrségtől, illetve a Vármegyei Rendőr-főkapitányságtól is. Migrációról egy gondolatot 
szeretne mondani. Az elmúlt években abszolút nem volt jellemző, most már a vármegyében 
előfordulnak migrációhoz köthető cselekmények. A Kassa felé megépült autópálya, amit most 
felújítanak, erre hozta a migrációs útvonalak egyikét. Azt kell mondja, Miskolcot ez semmilyen 
formában nem érinti, nem a városon keresztül jönnek, nem sokan jönnek. Azokban a ritka 
esetekben, amikor tárnak fel ilyen jellegű jogsértést, az mind az autópályához köthető. Szeretné 
megköszönni az elmúlt évben nyújtott segítségét az Önkormányzatnak, nemcsak az erkölcsi, 
hanem az anyagi támogatását is. Amit megszavaztak részükre túlórára fordítandó pénzt, azt 
hasznosan, felelősen költötték el, nem használták fel a teljes összeget. Tisztában vannak azzal, 
hogy milyen gazdasági nehézségek vannak szerte a világban, ezért próbáltak felelős gazda módjára 
ezzel bánni. Azt gondolja, hogy ez sikerült is, oda delegáltak túlórából rendőrt, ahová 
szükségszerű volt, és hozzá tudott járulni a város közbiztonságához. Köszönik az észrevételeket, 
amivel segítették munkájukat. Vezető kollégáival folyamatosan elemzik Miskolc város 
közbiztonsági helyzetét, a napi szolgálatokat, feladatellátást ehhez mérten tervezik. Ehhez a 
Testülettől is kaptak muníciót, illetve a lakosságtól információkat, amiket be tudtak építeni a napi 
munkájukba. Ezt kéri mindenkitől a jövőre nézve is, az év 365 napján elérhetőek, nyitottak a 
javaslatokra. Ők is itt élnek, és az a céljuk, hogy a lehető legmagasabb szintű közbiztonságot 
prezentálják a városban lakóknak, illetve az ide látogatóknak. Az idei évre nem lehet más céljuk, 
mint az, hogy a regisztrált bűncselekmények számát a lehető legalacsonyabb szinten tartsák, 
amihez mindent meg fognak tenni. A nyomozati eredményességüket szeretnék a lehető 
legmagasabb szintre emelni, tartani, mert az nyilvánvaló tény, hogy egy-egy bűncselekménynek 
nemcsak szigorú büntetési tétel a visszatartó erő. Sőt, az önmagában kevés, ha nincs egy magas 
felderítési eredményesség. A baleseti helyzetről már esett szó, ami az idei évre is munkát fog adni. 
Az első három hónapot elemezve azt látják, hogy emelkedik a balesetek száma, a közlekedési 
morál még mindig hagy kívánnivalót maga után. Közlekedésrendészeti tárgyú intézkedésekre a 
továbbiakban is számítania kell a városlakóknak. Azt gondolja, hogy most jelenleg egy látható, 
elérhető, gyors reagálásra képes rendőrsége van a városnak. Arra tesz ígéretet, hogy ez a jövőben 
is így lesz.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a bő és magasszínvonalú tájékoztatást. Szeretné megköszönni 
azt a munkát, amit a Városi, másrészt a Vármegyei Rendőr-főkapitányság részéről kaptak. Fel 
tudja azt ajánlani, hogy az elkövetkezendő hónapokban is mindent meg fognak tenni a Miskolci 
Önkormányzati Rendészettel közösen, illetve a polgárőrséggel közösen az együttműködésben. 
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Külön köszöni azokat az eredményeket, és gratulál hozzá, amit elértek. Ez mutathatja azt, hogy a 
város közbiztonsága rendben van. Szeretné még – lehetőség szerint – az együttműködést 
fejleszteni. Ezúton is köszöni azt a folyamatos egyeztetést, ami a város vezetői, illetve a 
kapitányság és főkapitányság között harmonikusan működik. Köszöni azt is, hogy 
együttműködnek a Rendészettel. Azt gondolja, hogy így a hatékonyságot jól látható módon tudják 
fokozni. Örömteli eredményről is szeretne beszámolni. Főispán Úrral közösen tervezik az egyik 
– sajnos – gócpontra a rendőri jelenlét megnövelését. Az Újgyőri főtéren lévő, volt postahivatal 
épületében Főispán Úr egy kormányablakot szeretne kialakítani, amihez az Önkormányzat 
kapcsolódott, együttműködve a kapitánysággal, főkapitánysággal, hogy ott létrejöjjön egy 
rendőrőrs. Ez jelen pillanatban a Vasgyárban, kicsit távolabb a gócponttól működik. Hétfőn volt 
Lázár János miniszter úrnál és kérte arra, hogy gyorsítsa ennek menetét, hogy minél előbb 
kialakításra kerülhessen ez az új objektum. Erre ígéretet kapott, hogy ezt meg fogja tenni. Bízik 
benne, hogy rövid időn belül elindulhat ott a munka, és egy valóban gócpontként működő 
területet is jobban, hatékonyabban tudnak majd vizsgálni. Ismételten megköszöni a tájékoztatást, 
és köszöni az eredményeket, a munkájukat, amihez gratulál. 
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
 
Bizottsági vélemény: 

• Rendészeti Bizottság: a beszámolót elfogadásra javasolta. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Ahogy jelezte, el kell mennie. A vita 
megnyitását, és a Közgyűlés további vezetését Alpolgármester Asszonyra átruházza. Jó munkát 
kíván. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszönti a Közgyűlés tagjait. A vitát megnyitja a napirend 
felett. Felszólalásra jelentkező képviselőnek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Szilágyi Szabolcs: A Miskolci Rendőrkapitányság 2023. évi munkájának az értékelését az egy 
évvel ezelőtt bemutatott rendőri pálya történetének folytatásával kezdi. Az állomány elhagyását 
kényszerülő illetőről elmondta, nem volt hajlandó elviselni tovább, hogy a Kormány nem becsüli 
meg a munkáját. Leszerelt, párjával két évig Angliában dolgozott, a covid okozta káosz után 
visszatelepültek. Hívták is azonnal vissza a rendőrségi állományba, de nemet mondott. Úgy látta, 
hogy méltatlan körülmények között továbbra sem akar ott dolgozni. Elvégzett egy villanyszerelő 
tanfolyamot, hogy saját vállalkozást indíthasson. Azóta a rendőrség ismét invitálta, ezúttal körzeti 
megbízotti állást ajánlottak a fiatalember számára, amit ismét elhárított. Nem a hivatás szeretete 
hunyt ki belőle, a nélkülözés mentes méltó élet, a családalapítás vágya érthetően erősebb 
motivációt jelent. Márpedig a rendőrök meg nem becsültsége, alulfizetettsége olyan fokú akadályt 
jelent az életkezdésben, hogy nem térhet vissza az állományba. Az, hogy ebben nincs változás, ez 
nem a pályát elhagyó rendőrkolléga, hanem a FIDESZ Kormány felelőssége. Mindezek 
ismeretében emelné ki, mennyire sokra tartják a miskolci rendőrök áldozatos munkáját, amivel 
2023-ban védték a város és lakói értékeit, javait és biztonságát. Nézzék a tényeket! A regisztrált 
bűncselekmények száma Miskolcon tavaly 3185 volt, ami 2022-höz képest 60,4%-os csökkenés. 
A közterületen elkövetett bűncselekmények száma is csökkenést mutat, a 2022. évi 2308 után 
tavaly 2192 volt, ami 5%-os csökkenés. Ezek az eredmények nem maguktól alakultak így, a 
rendőrség által végrehajtott rendszeres ellenőrzéseknek is köszönhető. Az általános 
bűnmegelőzési tevékenység mellett fokozott figyelmet fordítanak a közterületi jelenlét növelésére 
is. A rablások száma is csökkent, a 2022. évi 32 regisztrált bűncselekményből 22-re mérséklődött, 
amelyhez 95%-os felderítési eredményesség is társult. Mindössze egy ügyben nem sikerült az 
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elkövető nyomára bukkanniuk. Megjegyzi, évek óta magas felderítési eredményességet 
produkálnak a miskolci rendőrök ezen a területen. Ennek köszönhetően a rablások elkövetői nagy 
eséllyel többéves börtönbüntetéssel számolhatnak, aminek már érzékelhető bűnmegelőzési 
jelentősége lett. A garázdaságok száma is csökkent, 241-ről 232 cselekményre csökkent. A testi 
sértések száma 134-ről 123-ra csökkent. Ezek az utóbbi évek legkedvezőbb eredményei. A 
lopások esetében tavaly 1063-at, míg 2022-ben 1091-et követtek el, ami 2,6%-os csökkenést jelent. 
A tendencia látványos eredménye – ahogy Kapitányságvezető Úr is említette –, hogy a 
gépjárművek sérelmére elkövetett lopások száma 0-ra esett. A vizsgált időszakban ez az első 
alkalom, amikor arról lehet beszámolni, hogy Miskolcon nem loptak el egyetlen autót sem. Ez az 
eredmény különösen értékes, ha azt veszik figyelembe, hogy tavaly csupán 15 jármű feltörés 
történt, míg 2010-ben 142 ilyen bűncselekmény ügyében nyomoztak. Ezek szerinte eléggé 
meggyőző adatok. Elismeréssel és köszönettel tartozhatnak a miskolci rend őreinek.  
 
Molnár Péter: Megköszöni Kapitányságvezető Úr által előadott szakmai anyagot és az elhangzott 
beszámolót. Jelzi, hogy a KDNP-FIDESZ Frakciószövetsége támogatja az előterjesztést, igennel 
szavaznak majd a beszámolóra. Alezredes Úrnak, illetve minden munkatársának, a teljes 
állománynak köszönik szépen, az értük, a lakosságért, a Miskolcért végzett munkájukat. A 
beszámolót is azzal kezdi Kapitányságvezető Úr, hogy a statisztika javul. Ez nyilván örömteli 
mindenki számára, amikor ilyet olvas. Ez azt mutatja, hogy jó munkát végeznek, illetve 
valószínűleg a bűnmegelőzési tevékenység is javult. Ezt nehéz mérni, de ha a statisztika javul, 
annak sok összetevője van. Nagyon örült annak, amikor az hangzott el, hogy egy látható 
rendőrségben gondolkozik, hogy egy látható rendőrség lesz továbbra is Miskolcon. A statisztikát 
látják, olvassák, de a lakosság számára mindig a legfontosabb a szubjektív biztonságérzetük, amit 
akkor érzékelnek, ha nyugodtan sétálhatnak Miskolc főutcáján, mellékutcáin, akár 
peremterületein, és azt lehet látni, érzékelni, hogy viszonylagos rendszerességgel rendőrjárőrök, 
vagy rendőr és rendész vegyes-párosok járőröznek. Ez járul hozzá a szubjektív biztonságérzethez. 
Kéri, erre továbbra is nagy hangsúlyt fektessenek. Megjegyzi, az ígéret erről szólt, úgyhogy bízik 
benne, hogy így is lesz. Kapitányságvezető Úr közlekedésbiztonságról is beszélt, ezt nyilván 
sokszor érzékelik mindannyian, főleg, amikor a kátyús utakon a reggeli nagy dugókban kell 
közlekedni, akkor az emberekben hamarabb felmegy az agyvíz, ami közlekedésrendészeti 
szempontból nem mindig tesz jót a vezetésnek. Biztos ez is hozzájárul bizonyos 
szabálytalanságokhoz, ezt nagyon nehéz kiszűrni. Az ittas vezetés kiszűrésére jó, hogy nagy 
hangsúlyt fektetnek, mert az nyilván egy veszélyeztető tényező. A jelenlétükkel kapcsolatban egy 
dologra szeretne rámutatni, amire Kapitányságvezető Úr nem tért ki, de ő szeretne. Annak is 
nagyon örül, ami az utóbbi években egyértelműen tapasztalható, hogy a rendőrkollégák nagyon 
kulturáltan lépnek fel. Kiemeli, ez nagyon fontos. Vannak gyerekkori emlékei, amikor még féltek 
a rendőrtől. Azt látja, hogy maximális kulturáltsággal szólítják meg az embert, abszolút szolgáltató 
jelleggel lépnek fel. Jó érzéssel köszönte meg munkájukat, hogy igazoltatnak, a szondába fújatnak. 
Látta, hogy fáradtak voltak, szóba elegyedtek, mondták, hogy két napja jöttek haza a határtól, de 
maximális kulturáltsággal jártak, ami kapcsán már mások is megerősítették, hogy így tapasztalják. 
Oktatásban tevékenykedőként a bűnmegelőzési tevékenységét a rendőrségnek külön szeretné 
kiemelni. A kolléganő és csapatának a munkáját külön köszöni. Látják, hogy fáradhatatlanul 
jelentkeznek be az iskolákba, járnak az iskolákban, és tájékoztatják a tanuló ifjúságot. Tényleg azt 
látni, hogy a mai fiatalok a mobil telefonról az online térből, a közösségi médiából szinte le sem 
akarnak szakadni, ami roppant káros folyamat. Az anyagban is szerepel, és el is hangzott, látszik, 
hogy növekszik az online térben elkövetett csalások száma, a spamek mindennaposak, amelyben 
próbálnak kicsalni a fiataloktól, vagy akár durvább cselekedetre próbálják a fiatalokat rávenni nem 
egyenes vagy ferdehajlamú emberek. Látja, hogy az első felszólalási időkerete le fog járni, szeretné 
kikérni a következőt.  
 

Az ülést vezető Alpolgármester Asszony jelzi jóváhagyását. 
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Az iskolaőr tevékenységéről is ír a beszámoló, amit szintén szeretne megköszönni. Az iskolákban, 
ahol iskolaőrt választottak, ott a puszta jelenlét sok mindent megold, vagy elejét veszi. Ezt is a 
bűnmegelőzési tevékenységhez sorolja. A drogprevenciót is kiemeli, ami roppant fontos, és az 
ezzel kapcsolatos üldöző tevékenysége is kiemelten fontos a rendőrségnek. Ez megint egy olyan 
káros tevékenység, ami kapcsán nem dughatják a fejüket a homokba, mert Miskolcon is jelen van. 
Amikor szemétszedési akciót szerveznek, akkor sajnos tűket is szednek össze bizonyos 
területeken. Tudják, hogy a rendőrség mindig egy követő magatartást, bűnüldözést folytat, és 
ahogy változnak a korok, újabb és újabb szegmensek jelennek meg, amire fel kell készülnie. 20-
30 éve az online térben nem kellett foglalkozniuk bűnüldözéssel, most pedig már erre is kell 
kiképezniük szakembereket. Jó volt az anyagban olvasni az együttműködést az iskolákkal, az 
önkormányzattal, a Rendészettel, a polgárőrökkel. Ezek az együttműködések is mind 
hozzájárulnak ahhoz, hogy a tevékenységük még inkább hasznos tud lenni. A kommunikáció, 
mint az élet minden területén, itt is fontos. A szükséges késleltetési időt, a nyomozati szakaszt 
meg kell várnia a rendőröknek, de fontos, hogy minden online térben az elkövetett 
bűncselekményekről is beszámolnak. Az, hogy beszámolnak arról, milyen bűncselekmények 
voltak, és az elfogásról. Lehet, hogy sok esetben ezekből a hírekből tájékozódnak csak a 
fiatalabbak, hogy ez vagy az is bűncselekmény az online térben. Zárásképpen még egyszer 
szeretné megköszönni Alezredes Úrnak és az állománynak a munkáját, melyet Miskolc városában 
elvégeznek, és amelyet az ország megvédése érdekében a határon végeznek.  
 
Hollósy Endre András: Csatlakozik Polgármester Úr és Frakcióvezető Úr gondolataihoz, 
szeretné megköszönni a rendőrség munkáját helyben, különösen a rendezvénybiztosítások 
tekintetében, alá tudja mindezt támasztani, a Diósgyőri Stadionban sokat megfordul. Megjegyzi, 
jövőre több munkájuk lesz, mert a Nyíregyháza is felkerül. Ettől függetlenül a Miskolci 
Önkormányzat hosszú időre visszamenően mindig is partnerként tekintett a rendőrségre. 
Korábban 60, majd 80 millióra emelték a rendőr-rendész járőrpárosoknak a támogatását. 
Tudomása szerint 2023-ban 50 millió forintot használt fel a rendőrség. Megköszöni ezt a korrekt 
gazdaságpolitikát a részükről. A miskolciakat talán az érdekli, hogy a közterületen elsősorban mi 
történik. Sokat mondó az az adat, hogy csaknem 20%-os csökkenés történt a közterületi 
bűncselekmények vonatkozásában. Ez valóban jó hír. Olvashatták, hogy 16-18 járőr van napi 
rendszerességgel, és külön öröm, hogy az Újgyőri főtér térsége megemlítésre került e tekintetben. 
Ugyanúgy szeretné kérni, hogy az Újgyőri főtér és a belváros vonatkozásában, ahol az elmúlt 
években kialakultak ezek a gócpontok, ténylegesen megtörténjen, vagy fenntartható legyen a 
további magasabb rendészeti és rendőri jelenlét. Már csak a köszönettel tartozik, így megköszöni 
az eddigi munkát. Szilágyi Szabolcs megint nincs bent az ülésteremben, nem tudja, hogy 
Gyurcsány Ferenc mit súgdosott neki tegnap délután. De ha az a tendencia lenne általános, amit 
ő mondott, akkor a rendőrség nem tudna ilyen jó mutatókkal szolgálni Miskolc vonatkozásában.  
 
Pakusza Zoltán: Elsősorban szeretné megköszönni a rendőrség minden munkatársának az 
elmúlt évben végzett munkát. Azt gondolja, hogy nagy munkát végeznek, és nyilván a helyzet sem 
könnyű Miskolc tekintetében sok szempontból. Valóban látszik, hogy javulnak a mutatók. Ez az 
előterjesztés azonban nemcsak a rendőrség munkájáról szól, hanem általánosságban Miskolc 
város közbiztonsági helyzetéről. El kell mondaniuk, hogy vannak olyan városrészek, ahol bizony 
negatív tendenciák vannak. Nyilvánvaló, hogy a rendfenntartás nemcsak a rendőrség feladata, 
viszont, ha a rendőrség elkapja a bűnözőt, akkor nyilván kérdés, hogy a bíróság elítéli-e vagy sem, 
hogy milyen büntetést kap. Nyilvánvalóan szerepe van benne a gyermekvédelemnek és az egyéb 
hatóságoknak is. Vannak olyan területek, mint a Lyukó-völgy, vagy egyéb külterületek, ahol 
nagyon sok minden szabálytalan és törvénytelen, de feltétlen mindent lehet rendőrségi 
eszközökkel kezelni. Miskolcról kiderült egy másik statisztika nem olyan régen, hogy a legkevésbé 
biztonságos európai városok között tartották számon, és a helyi embereket kérdezték meg, ők 
adták ezeket a válaszokat. Hiányolta a rendőrségi beszámolóból azt, hogy a fiatalkorú 
bűncselekményekről nem került bele adat. Ezt Kapitányságvezető Úr a bizottsági ülésen 
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elmondta, hogy központi iránymutatás alapján történik a beszámoló elkészítése. A külterületek 
kapcsán szeretne felolvasni egy levelet, amit nemrég kapott az Alma-dűlő út kapcsán. 
„Indokolásom, illetve elkeseredettségem, és mély felháborodásom tárgya röviden az alábbi: 
tényként kijelenthető, hogy az utóbbi években potom pénzekért, többek között börtönviselt 
népcsoportok beköltöztek, és jutottak telekhez az érintett ingatlanok környezetében, a terület 
közvetlen környezetében megszaporodtak a betörések. Lakatvágások módszerével a kerítés, 
vaskapu lopása, illegális vízelvezetés, illegális gépjármű bontás. Sajnos én is elszenvedője voltam 
ezeknek az egyes bűncselekményeknek. Amikor a sorozatbetörések évekkel ezelőtt 
megkezdődtek, még időben, az esetleges értékeket képező ingóságaimat, gépeimet, használati 
tárgyaimat el kellett onnan vigyem.” Ez az Alma-dűlő utca. Egy utcával lejjebb, a Nefelejcsből 
szintén a napokban kapott bejelentést betörésről, illetve szintén eggyel lejjebb, a Vadászköz utca, 
ahol elfolyó szennyvíz, illegális hulladék van. Ettől már csak eggyel lejjebb kezdődnek a belterületi 
ingatlanok. Ezek azok az általa no-go zónának nevezett területek, ahol komoly probléma van. 
Látja, hogy az első felszólalási időkerete le fog járni, szeretné kikérni a következőt.  
 

Az ülést vezető Alpolgármester Asszony jelzi jóváhagyását. 
 
Ezek közelében komoly probléma az, hogy az ingatlanok értéke folyamatosan csökken. Ahol ez 
a folyamat megindul, ott általában nem áll meg. A vége az, hogy a törvénytisztelő állampolgárok 
lesznek azok, akik később meghátrálnak. Vagy még időben eladják az ingatlanjaikat, és az 
értékeiket elmenekítik onnan, ami nonszensz, hogy nekik kell. A másik lehetőség, hogy 
beragadnak arra a területre. Alapvetően értékeli a rendőrség erőfeszítéseit, de azt gondolja, hogy 
addig, amíg törvényes eszközökkel – nemcsak rendőrségi és rendészeti eszközökkel – ezeket a 
területeket nem számolják fel, addig komoly változásra nem fognak tudni számítani. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező 
képviselő, a vitát lezárja a napirend felett. Az elhangzottakra való reagálásra megadja a szót 
Kapitányságvezető Úrnak.  
 
Dr. Bakk Richárd: Megköszöni a lehetőséget. Köszöni az elismerő szavakat, melyeket 
tolmácsolni fog kollégáinak, akik meg is érdemlik. Valóban nagyon sokat dolgoztak azért, hogy a 
lehető legjobb közbiztonságot prezentáljanak a miskolciaknak. A közbiztonság valóban egy olyan 
téma, amivel elégedettnek lehet lenni, de megelégedettnek nem. Ők sincsenek megelégedve, 
mindig szeretnének jobbat tenni. Történt még mindig 3185 bűncselekmény Miskolcon, tehát 
nyilván vannak problémák, vannak kriminális személyek. A rendőrség azért van, hogy ezt a 
folyamatot kordában tartsa. Azt gondolja, hogy jó irányba haladnak. Azt nem tudja megígérni, 
hogy nem lesz egy bűncselekmény sem, ilyen sehol a világon nincs, de az, hogy mindent 
megtesznek annak érdekében, hogy minél kevesebb legyen, és az elkövetők minél nagyobb 
arányban álljanak bíróság elé, azt tudja ígérni. Az Alma utca kapcsán elmondja, hogy kollégái pont 
a héten jelentették, hogy egy elkövetőt eljárás alá vontak, ötrendbeli betöréssel gyanúsítják. Igen, 
történnek események, amire pedig reagálnak, ez a dolguk, amit a jövőben is meg fognak tenni. 
Megköszöni mindenkinek az együttműködést.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a beszámolót. Jó egészséget és jó 
munkavégzést kíván a rendőrkapitányság minden munkatársának. 
 
 
Meghívó szerinti 16. napirend: Javaslat a Miskolci Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. 

évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Bajnok István parancsnok urat. 
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Bajnok István: Rövid kiegészítőt szeretne ismerteti a beszámoló kapcsán. A tűzoltóság 
szempontjából egy összetett, változatos, magas óraszámot produkáló évet tudhatnak maguk 
mögött. Az ország egyik legnagyobb tűzoltóságaként az események száma is magas volt, ami 
összességében az elsődleges működési körzetükben, ami 35 települést foglal magában, 2060 jelzést 
jelentett, amiből Miskolcot közel a fele érintette, 1006 jelzés. Ezt a számot lényegesen tompítja a 
tűzjelző rendszerek által generált jelzések száma, ami 395 volt, tehát összességében közel a 40%-
át tette ki. Tűzoltói beavatkozást igénylő tűzeset 136 volt 2023-ban, túlnyomó többségében 
kisértékű kárértékkel végződtek. Összesen 8 jelentősebb tűzeset volt. Kiemeli, hogy egészségügyi, 
oktatási és szociális intézményben tűzeset egyáltalán nem volt. Amikor azt mondta, hogy 
változatos a 2023-as év, akkor a tűzesetek mellett előforduló műszaki mentésekre is gondol, 
hiszen történt több mint 100 esetben életmentés, sérültek mentése, viharkárok felszámolása, 
közúti baleseteknél történő beavatkozás, és még sok-sok olyan esemény, ami tűzoltói 
beavatkozást igényelt. A tűzoltóság részéről természetesen mindent megtesznek annak 
érdekében, hogy ezek a számok csökkenjenek. Azt gondolja azonban, hogy ez egy közös munka, 
közös gondokozás, hiszen nem elég folyamatosan hangsúlyozni a megelőzés fontosságát. Ha 
beszereznek egy CO2 érzékelőt, füstérzékelőt, a kéményeket ellenőriztetik, ha otthon a lakásban 
a gázkészüléket leellenőriztetik, azzal azt gondolja, hogy már egy jelentős lépést tettek a biztonság 
irányába. Az elvégzett munka visszaigazolását jelenti számára, hogy tűzoltói vonatkozással 
kapcsolatban lakossági panasz nem érkezett be. Kiemeli még, hogy 19 tűzoltó részesült 
elismerésben az elmúlt évben, melyek közül két országos elismerés. Az év tiszthelyettese miskolci 
tűzoltó volt, és az országban az év tűzoltója is miskolci tűzoltó volt. A beszámolóhoz ugyan 
szorosan nem kapcsolódik, de mindenféleképpen szeretne említést tenni a 2023-ban megtartott 
150 éves évfordulóról. 1873. augusztus 31-én alakult meg Miskolcon az Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület, így 150 éves évfordulójukat ünnepelték tavaly. Azt gondolja, hogy méltó megemlékezés 
volt. Szeretné mindenkinek megköszönni a segítségét, az Önkormányzatnak, Jegyző Úrnak, 
képviselőknek, akik segítettek abban, hogy ez a megemlékezés méltó legyen a miskolci 
tűzoltósághoz.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a szóbeli kiegészítést. Szívből gratulálnak 
mindkét magasrangú elismerésben részesült tűzoltó bajtársnak. Megköszöni ennek a nagymúltú, 
és nagyon magas színvonalon végzett munkának minden apró eredményét. Az előterjesztést 
véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Rendészeti Bizottság: egyhangúlag elfogadásra javasolta.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Felszólalásra 
jelentkező képviselőnek adja meg a szót.   
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szilágyi Szabolcs: Hivatásos tűzoltók beszámolóját olvasva a tűzoltók örökérvényű hitvallása 
jutott eszébe, amely úgy szól: nemcsak a tűz oltásának a művészete a miénk, hanem az is, hogy 
békét, nyugalmat és erőt adjunk neked. Hősiességük, testi épségük, akár életük kockáztatásával 
vállalt hivatásuk miatt méltán lánglovagoknak tartott tűzoltók minden tekintetben megfeleltek a 
fent intézett hitvallásuknak. Nemcsak a tűzek oltásában, balesetek, káresemények 
következményeinek felszámolásában vettek részt, de erőt sugározva hozzájárultak Miskolc 
békéjéhez is. Ezért is köszönet illeti őket. Volt mit tenniük 2023-ban is. 904 tűzesethez kaptak 
riasztást, 1156 műszaki mentésben vettek részt, összesen 2060 bevetést teljesítettek. Az adatokból 
jól látható, hogy lakás és személyi, ingatlanok káreseményei, és a közlekedési balesetek adták a 
legtöbb munkát, 136 esetben fordult tűzoltói beavatkozást igényló tűzeset, 18 esetben paneltűz 
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miatt. Elemi csapás, viharkár miatt 29 alkalommal vonultak ki, tavaszi szárazfű tűzzel 
kapcsolatban 129 esetben. Szerencsés fejleménynek tekinthető, hogy az esetek többségében a 
keletkezett károk kisértékűek voltak. Miközben tűzoltóik munkáját értékelik, nem szabad 
megfeledkezni arról, hogy a város, az abban lakók, vállalkozók mit tehetnének, hogy Miskolc 
tűzvédelmi helyzete kedvezőbb legyen. Az intézmények, vállalkozások, iparterületek elemi érdeke 
a tűzvédelmi rendszerek kiépítése, ami a vagyonbiztonság mellett az esetlegesen keletkező 
tűzkárokat is jelentős mértékben enyhíti. Az Önkormányzat azért tehet, megfogadva a tűzoltói 
beszámoló tanácsát, hogy a nehezen megközelíthető városrészekben a rendelkezésre álló források 
felhasználásával javítsa a lakóingatlanok megközelíthetőségét, hogy tűzoltó 
gépjárműfecskendővel is elérhetőek legyenek. Lakóként azért tehetnek, hogy megelőzzék a 
lakástüzeket, aminek a legfontosabb feltétele a rendszeresen karbantartott kémény. Ajánlott a 
füstérzékelő felszerelése is, mert a tapasztalatok szerint az ilyen lakásokban nem keletkezik 
nagyobb tűz, mert még a kialakulásakor meg lehet fékezni a lángokat. A tűzoltók munkáját, 
közösségét fogják segíteni, ahogy eddigis. A tűz megsemmisítéséhez vezethet egy ember, de a tűz 
megállítása csak csapatban lehetséges. Ez egy másik tűzoltó szállóige. Az emberek bennük 
hisznek, mert látják mire képesek, köszöni a munkájukat. 
 
Barta Gábor: Személy szerint szeretné megköszönni Bajnok István tűzoltóezredes úrnak, 
Miskolc város tűzoltóparancsnokának a részletes beszámolót. A miskolciak nevében köszöni a 
hivatásos tűzoltóállomány áldozatos munkáját, amit nap, mint nap magas szinten, már-már 
életformaként végeznek mindenki érdekében. Számára az anyagból kitűnik, hogy felelős 
jogkövető magatartással és odafigyeléssel a tűzesetek jelentős része megelőzhető lenne. Hiába van 
már 47 miskolci intézménynek és létesítménynek tűzoltási, műszaki mentési terve, ha a tűzvédelmi 
előírásokat az emberek, a dolgozók nem tartják be. Különösen a külterületi ingatlanokra érvényes 
ez, ahol mindent elégetnek, ami ég, a fűtőberendezések állapotától és kivitelezésétől függetlenül. 
Ezzel nemcsak tűzveszélyt okoznak, hanem szennyezik a környezetet is. Ezekre a helyekre nagyon 
nehezen, vagy egyáltalán nem tudnak kijutni a szerkocsik, ezért ezeket a nyomortelepeket mielőbb 
fel kell számolni, és ezeket az embereket szemléletváltásra kell bírni. Személyes példával is 
alátámasztja, hogy az állomány milyen magas szinten, mekkora felelősségtudattal végzi a napi 
munkáját. Megköszöni ismét Parancsnok Úrnak a beszámolót, és a miskolciak érdekében végzett 
áldozatos munkájukat.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megerősíti, valóban, a hivatásuk magaslatán állnak azok a 
tűzoltó bajtársak, akik vigyáznak mindannyiukra, és próbálják az embereket jobb belátásra téríteni.  
 
Pakusza Zoltán: Az első szó itt is a köszönömé. Szeretné megköszönni a tűzoltók áldozatkész 
munkáját. Azt gondolja, szintén nehéz körülmények között végzik azt. Az előterjesztés 
elfogadását támogatni fogja. Ha már szóba került a kémény és a különböző tüzeléstechnika, akkor 
szeretne hozni egy példát, hogy mikor beszél arról, hogy no-go zónák vannak ezeken a 
területeken. Pontosan tudja mindenki azt, hogy a kéményre szabvány vonatkozik, hogyan kell 
kinéznie. Magyarországon azonban vannak olyan állampolgárok, akiktől ezt nem követelik meg. 
Ennek a felszámolása pedig nem úgy néz ki, hogy adnak neki pénzt arra, hogy majd egy másik 
lakást vegyen, hanem úgy, hogy neki, mint állampolgárnak ugyanolyan törvényi kötelezettsége 
van, mint bárkinek, és neki is bele kell húzni a bélést a csőbe. A hatóságnak az lenne a dolga, hogy 
elérje hatósági eszközökkel, hogy ez az ember is pontosan ugyanúgy építse fel a kéményét, mint 
ahogy az összes többi. Hiszen ennek az embernek is egyébként ugyanolyan munkalehetőség áll 
rendelkezésére Miskolcon bármelyik multinál, mint annak, aki egyébként rendben tartja a 
kéményét és törvénytisztelő állampolgár. Erről beszél, amikor azt mondja, hogy azokon a 
külterületi részeken, ott semmi sem szabályos, és lehet szó az árambekötésről, a szennyvíz 
elhelyezésről. Magyarországon mindenre van törvény és szabvány, csak képtelenek a hatóságok 
egyes emberekkel betartatni azért, mert sok esetben rossz a szemlélet. Azzal el van intézve a dolog, 
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hogy ő szegény, és jaj. Elmondja, hogy mindenki szegény, és mindenki fizet érte. Ez egyébként a 
tűzoltóság munkáját könnyítené meg.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező 
képviselő, a vitát lezárja. Az elhangzottakra kíván reagálni Parancsnok Úr, megadja neki a szót. 
 
Bajnok István: Megköszöni az elismerő szavakat. Azt tudja megígérni, hogy ugyanezzel a 
lelkesedéssel és hivatástudattal fogják végezni a munkájukat 2024-ben, és az azt követő 
időszakban is.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Ismételten megköszöni még egyszer.  
 
 
Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének 

végrehajtásáról szóló zárszámadási rendelet megalkotására 
és kapcsolódó határozatok meghozatalára 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztéshez előterjesztői módosító indítvány is 
benyújtásra került. A napirend ismertetésére felkéri Szilágyi Kornél főosztályvezető urat. 
 
Szilágyi Kornél: Az Önkormányzat számára a zárszámadás készítésének kötelezettségét az 
államháztartásról szóló törvény írja elő. Ennek mentén állították össze az előterjesztést, amely 
három részből áll. Az első rész maga a 2023. évi költségvetés végrehajtásáról szóló 
rendelettervezet, illetve két határozati javaslatot is tartalmaz az előterjesztés. Az első határozat a 
költségvetési szervek belső kontrollrendszerére vonatkozó vezetői nyilatkozatok elfogadásáról 
szól. A második határozati javaslat egy korábbi Állami Számvevőszéki ellenőrzés alapján 
elkészített intézkedési tervnek az időarányos végrehajtásáról ad számot. Az anyaghoz egy 
módosító indítvány is benyújtásra került azzal, hogy az előterjesztés egy további határozati 
javaslattal egészüljön ki. Ebben arra kérnek felhatalmazást, hogy az Önkormányzat két legrégebbi 
hitelszerződése kapcsán a mai hitelpiaci viszonyokat figyelembe véve, a lehető legkedvezőbb 
feltételek elérése érdekében adósságmegújítás útján történő hitelkiváltás lehetőségét vizsgálja meg 
a Gazdálkodási Főosztály. Erről szól az utolsó határozati javaslat. A 2023-as év során a 
költségvetés végrehajtásával összefüggésben egész évben a költségvetési egyensúly fenntartásán 
dolgoztak. Folyamatosan nyomon követték a bevételek, illetve a kiadások alakulását. 
Többletforrások költségvetésbe történő bevonásán dolgoztak, illetve a kiadási oldalon a 
felhasználások felülvizsgálatát végezték, takarékos, kontrollált felhasználásra törekedtek. Az 
Önkormányzat és gazdasági társaságai, költségvetési szervei fizetőképességét megőrizték. Az 
energiaválság jelentős kihívás elé állította 2023. évben az Önkormányzatot, amit a korábban régen 
látott hatalmas infláció is nehezített. Az energiaárak tekintetben a 2023. éves költségvetés 
tervezésénél még 6-7 vagy akár 8-szoros energiaárakat kalkuláltak a válság előtti időszakhoz 
képest. Szerencsére az év folyamán ezek a számok kedvezőbben alakultak, de így is, a válság előtti 
időszakot meghaladó többletkötelezettséget jelentenek az érintett szervezetek részére. 
Végrehajtották 2023. év során az év elején a Közgyűlés által jóváhagyott béremeléseket, illetve a 
2014-2020. ciklusban indított városi TOP-os fejlesztések is befejeződtek, a pénzügyi teljesítéseket 
2023. december 31-ig kellett megtenni. Ez azt jelenti, hogy a városi területeken több mint 30 
milliárd forint összegű fejlesztés valósult meg, illetve fejeződött be az elmúlt időszakban. Ezen 
gazdasági kihívásoknak és eredményeknek az elérése érdekében az önkormányzati költségvetési 
szervektől, valamennyi szereplőtől, a Polgármesteri Hivataltól és főosztályaitól szigorú, 
költségtakarékos és racionális gazdálkodást vártak el az év folyamán. Maga az előterjesztés 
tartalmában az államháztartási törvény előírásainak megfelelően készült. Bemutatja a tavaly 
december 31-i állapotnak megfelelő módosított előirányzatokat, részletesen elemzi a bevételek, 
illetve kiadások teljesítési adatait. Számot adnak az Önkormányzat vagyoni helyzetének 
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alakulásáról is, illetve az Önkormányzat 2023. évi maradványának megállapítására is javaslatot 
tesznek. Mint ismert, a tavalyi évi eredeti költségvetést 47,5 milliárd főösszeggel fogadta el a 
Közgyűlés, ez az év során több alkalommal módosult. Utoljára a márciusi Közgyűlésen a IV. 
negyedéves korrekció keretében alakította ki a Közgyűlés a záró módosított előirányzatot, amely 
121,9 milliárd forint összeget jelentett. Összességében a 2023. évet több mint 110 milliárd forint 
bevételi és 94,3 milliárd forint kiadási teljesítéssel zárta az Önkormányzat. A két összeg közötti 
különbözet nem más, mint az Önkormányzat alaptevékenységének maradványa. A bevételek 
vonatkozásában elmondja, hogy a korábbi időszakhoz képest a bevételi adatok teljesítésében 
meghatározó változás történt. Korábban az állami támogatások jelentették az egyik kiemelkedő 
forrást a költségvetésben, ez továbbra is így van, azonban a közhatalmi bevételek a korábbi 
időszakhoz képest kiemelkedően teljesítettek. Az állami támogatások összege egyébként 15,4 
milliárd forintban volt számszerűsíthető. A közhatalmi bevételek pedig meghaladták a 21,7 
milliárd forintot. Ezek közül kiemelkedő a helyi iparűzési adó teljesítési adata, ebből elmondható, 
hogy az iparűzési adó a teljes adóbevétel közel 81,4%-át teszi ki az önkormányzati 
adóbevételeknek. A teljesítése a tavalyi év során az iparűzési adónak 17,5 milliárd forintot ért el. 
Ez azt is jelentette, hogy az Önkormányzat egy főre jutó adóerő képessége növekedett, a tavalyi 
év során ez a szám 62.745 forint volt, ami összefüggésben van az Önkormányzat szolidaritási 
hozzájárulási adófizetési kötelezettségével is. A növekvő adóerőképesség miatt az Önkormányzat 
által fizetendő szolidaritási hozzájárulási adóösszeg a tavalyi év során 3,6 milliárd forintot ért el. 
Ez az előző évhez képest több mint 1,3 milliárd forintos növekedést jelentett. Építményadó 
vonatkozásában a teljesítési adat közel 3,6 milliárd forint volt, míg az idegenforgalmi adó is az 
előző évhez képest jól teljesült, hiszen 184,7 millió forint bevételt tudtak realizálni. 2023. év 
folyamán két alkalommal nyújtottak be önkormányzatok rendkívüli támogatására pályázatot, ezzel 
összefüggésben 255,7 millió forint támogatásban részesültek, amit az Önkormányzatnak a 
fennálló közüzemi tartozásainak a rendezésére fordítottak. A kiadások vonatkozásában 
elmondható, hogy a teljesítési adat 94,3 milliárd forint, aminek közel a fele működési kiadásokra 
került felhasználásra. A felhalmozási kiadásokkal összefüggésben pedig 15,3 milliárd forint 
kifizetés történt. Ahogy említette, befejeződött az előző időszakban indult TOP-os fejlesztés, 
ezért ez a jelentős teljesítési adat. Néhány szót kíván az Önkormányzat 2023. évi 
maradványelszámolásáról. Mint említette 15,7 milliárd forint az Önkormányzat 
alaptevékenységének maradványa, amiből a 2024. évi költségvetésbe 650,5 millió forintot 
terveztek be, illetve közel 15 milliárd forint ebből az áthúzódó kötelezettségek forrásaként 
szolgált. A maradványelszámolás eredményeképpen a 2024. évi költségvetés általános tartalékába 
is javasolnak a Közgyűlés részére 101 millió forint behelyezését. Kéri a rendelet és a határozati 
javaslatok Közgyűlés általi támogatását.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a rendelet módosítást és a két határozati javaslatot 
többségében támogatta.  

• Pénzügyi Bizottság: a rendelet módosítást és a két határozati javaslatot egyhangúlag 
támogatta.  

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: a rendelet módosítást 
és a két határozati javaslatot többségében támogatta. 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a rendelet 
tervezetet és a két határozati javaslatot nem támogatta. 

• Rendészeti Bizottság: a rendeletet és a két határozati javaslatot támogatta. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a rendelet tervezetet és a két határozati 
javaslatot egyhangúlag támogatta. 
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Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Felszólalásra 
jelentkező képviselőnek adja meg a szót.   
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Ezzel a zárszámadással lezárják a 2023-as költségvetési évet, de 
valójában többről van szó, hiszen ez az anyag ad egy beszámolót az önkormányzat 
gazdálkodásának minden lényeges mutatójáról is. Ahogy elhangzott, összeveti a terveket a 
teljesítésekkel, megmutatja a vagyoni mérleget, mindezeket 365 oldalon keresztül. Ez egy 
terjedelmes anyag, amely több mint 110 milliárd forintnyi bevételi főösszeget ír le. Lényegében 
azonban megmutatja azt ez az anyag, hogyan használták fel a rájuk bízott közpénzeket, jól 
sáfárkodtak-e a rájuk bízott vagyonnal. A zárszámadás arról tesz tanúbizonyságot, hogy igen. Ez 
egy sikeres, felelős és stabil gazdálkodás volt. Sikeres volt, hiszen nemcsak működtek a rendszerek 
Miskolcon, hanem fejleszteni is tudták őket. Felelős gazdálkodást folytattak, hiszen ténylegesen 
teljesíthető bevételeket valóban szükséges kiadásokkal állították szembe. Egyensúlyt tudtak 
teremteni a tavalyi évi gazdálkodásban is. Stabil volt a gazdálkodás, hiszen jó partnernek 
bizonyultak a finanszírozó pénzintézeteknek, a szállítók és munkavállalók kapcsán is egy nagyon 
fontos szempont volt ez. Lényegében minden vállalt kötelezettségüket tudták teljesíteni. Szintén 
látszik az, hogy egy takarékos, fegyelmezett és szakmai fókuszú gazdálkodás folyt Miskolcon. Ez 
az ötödik, a jelenlegi városvezetés által előterjesztett zárszámadás, így vissza kíván tekinteni az 
elmúlt öt év gazdálkodására, amivel kapcsolatban összefoglal néhány fontos szempontot. Soha 
nem látott minőségű és jellegű gazdálkodási nehézségekkel kellett megküzdenie ennek a városnak. 
A covid idején különös terhet jelentett a KKV-szektor 1%-ra csökkentett HIPA kedvezménye, 
nagy terhet jelentett az idegenforgalmi adó felfüggesztése. A közösségi közlekedésről sokszor 
beszéltek, nem csupán a központi támogatások szisztematikus eltűnése volt a probléma, az ingyen 
utazók kedvezménye is gazdálkodási terhet jelentett, valamint a pandémia kapcsán csökkenő 
bevételek is. A gépjárműadó elvonása szintén egy ilyen tétel volt. A parkolás ingyenessé tétele, a 
díjemelési moratórium, és számos olyan helyben megszületett döntés is nehezítette a 
gazdálkodásukat, mint a bérlőiknek nyújtott kedvezmény, ami összességében egy jelentős terhet 
jelentett ennek a városnak. Az energiaválság idején valóban voltak olyan pillanatok, amikor 7-8-
szoros energiaszámlával kalkuláltak. Elmondja, hogy ez nem lett aztán csak nagyjából 3-szoros, 
de még ez is extra teher volt ezen a cikluson. Az igaz, hogy 2023-ban kaptak 1 milliárd 241 millió 
forint kompenzációt, de ez nem volt képes fedezni a valós hiányokat. Elhangzott, hogy 
visszafizették a Várost építünk I-II. kötvényt, ami több mint 9 milliárd 100 millió forintos terhet 
jelentett. Technikailag nem volt forráshiányuk, hiszen úgy el sem lehetett volna fogadni egyetlen 
költségvetést sem, de volt egy valós teher a 2019-es költségvetésben, egy nem, vagy csak nagyon 
nehezen teljesíthető felhalmozási bevételhalmaz. Megjegyzi, szakmai bravúr volt, hogy el tudták 
tüntetni, ez gyakorlatilag az értékesítési bevételekkel összefüggésben számára egy ugyanolyan 
kötelezettség volt, ami terhelte a gazdálkodásukat. Az inflációs nyomás is nagyon extrém volt 
ezekben az években, és az ezzel összefüggésben megjelenő béremelési nyomás is terhelte ezt az 
öt évet a költségvetésben. Látja, hogy az első felszólalási időkerete le fog járni, szeretné kikérni a 
következőt.  
 

Az ülést vezető Alpolgármester Asszony jelzi jóváhagyását. 
 
Csak azért nem meg bele abba, hogy ebben milyen felelőssége volt a kormányzatnak, mert ez az 
öt év az államháztartás szempontjából is egy kiemelt nehézségeket tartalmazó időszak volt. Közös 
terheket viseltek. Kiemeli a legfontosabb sikerterületeket is. Az elmúlt öt évben az 1 főre eső 
adóerőképesség 87%-kal nőtt, ami nem kis részben köszönhető annak a gazdaságfejlesztési 
tevékenységnek, amit magas szakmai színvonalon végeztek. Ha működési és fejlesztési forrásokat 
nézi, amelyeket erre fordítottak, akkor több milliárd forintot fektettek ilyen módon a jövőbe. 
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Nyilván szolidaritási hozzájárulásban 3,6 milliárd forintot ki kellett fizetniük ezekből az 
adónövekményekből, de azért ez mégiscsak egy sikertörténet volt számára, mint ahogy a 
fejlesztéspolitikájuk is. 100%-osan meg tudták valósítani a TOP Fejlesztési Programot a 
miskolciak javára. Még egy részterület, amit sikerként könyvel el, a turizmus vonatkozásában is 
számos forrást fordítottak fejlesztésre, működésre, infrastruktúra, ökoszisztéma fejlesztésére is. 
Arról büszkélkedhet, hogy 2013-tól 2023-ig, ebben a tíz évben az adóköteles vendégéjszakák 
számra majdhogynem megduplázódott, 217.462-ről 430 ezerre növekedett. A nagy képből csak 
ezeket emeli ki, nem megy bele abba, hogy a Salkaházi Sára Program is tudott folytatódni ilyen 
körülmények között, a közlekedési vállalatot is üzemeltették, sikeres városi rendezvényeket 
tartottak. Úgy általában, működő és fejlődő rendszereket tudtak az elmúlt öt évben támogatni és 
fenntartani ezzel a rendkívül takarékos, fegyelmezett és szakmai fókuszú gazdálkodással. Amikor 
azt mondja, hogy a siker, a felelősség és a stabilitás éve volt a 2023. év gazdálkodás szempontjából, 
így tekint az elmúlt öt esztendőre is. Külön megköszöni minden olyan szereplőnek ezt a szakmai 
bravúrt, akik ebben az öt évben ennek a költségvetésnek az előkészítésén, a végrehajtásán és az 
ellenőrzésén munkálkodtak. Kéri az előterjesztés támogatását. 
 
Soós Attila: Sokat szoktak hivatkozni Colombora és feleségére. Azt a részt venné elő a Colombo 
sorozatokból, amely egyébként megosztó sorozat volt. Már az elején megismerkedhettek a 
bűnüggyel, a tettessel, és utána lehetett megnézni, hogy mi vezetett el idáig. Szeretné mos lelőni a 
poént, frakciószövetségük a FIDESZ-KDNP a benyújtott zárszámadást támogatni fogja, mert 
meggyőződésük, hogy amikor képviselőként arra tettek esküt, hogy a város érdekét szolgálják, 
akkor arra is esküt tettek, hogy ennek a városnak működőképes állapotban kell maradnia. A város 
nem dőlhet, nem omolhat össze, és ehhez szemmel láthatóan a FIDESZ-KDNP, mint ellenzék –
jelen pillanatban – támogatására van szükség. Abban Szopkó Tibor alpolgármester úrral 
egyetértenek, az olvasatában valami hasonló gondolatot idézett fel, hogy soha nem látott munkát 
végeztek. Ebben egyetértenek. Amit látnia kell a miskolciaknak, hogy nem jó érzés, amikor azt 
látják, hogy a szomszéd házban rendszeresen veszekedés, civakodás van, furcsa hangok szűrődnek 
ki. Nem volt jó érzés egyre fokozódó ellentétet látni a baloldali városvezetés koalíciós 
szövetségében, látni a szakmai és személyes ellentéteket. Látni az egyéni érdekek érvényesülését, 
aminek az lett az eredménye, hogy a város már a működőképesség határán van, és nem azért, 
mert bedől, hanem azért, mert elönti a szemét, nincs normális közbiztonság és a közlekedés is 
bőven fejleszthető. Azt gondolja, hogy mindenki a vállán érzi azt, hogyan működik ez a város. 
Alpolgármester Úr visszatekintett a covid felé, szerinte érdemes visszatekinteni valóban a saját 
bevételek alakulására, hogy minden riadalom és riogatás, minden kormányra való mutogatás 
ellenére folyamatosan növekvő helyi adóbevételeket produkált, köszönhetően a miskolciaknak, az 
itt élő adófizetőknek. Szemmel látható, hogy van bevétele a városnak. Hangsúlyozza, mindent 
meghaladó rekordösszegű bevétele a vezetésnek köszönhetően. Ennek megfelelően ebben a 
városban természetesen lehetne, lenne mindenre pénz. Van is pénz. Sajnos azonban a civakodás, 
a feszültségek, a személyes ellentétek, a veszekedés, amely egyre nyilvánvalóbb mindenki számára, 
ez egyszerűen megeszi a városvezetésnek az energiáját, és sem idő, sem energia nincs arra, hogy 
ezt a várost a város tekintélyének, értékének megfelelően működtessék. Ezért is ajánlottak 
partnerséget Polgármester Úrnak. A város működőképességét nyilván mindenáron fenn kell 
tartani. A városlakók, a miskolciak, az itt élők és dolgozók nyugodtak lehetnek, hogy a városnak 
van pénze arra, hogy megszüntesse majd a szeméthegyeket, van pénze kátyúzásra, újra normális 
tömegközlekedésre. A zárszámadásból is kiderült, hogy van pénz a tömegközlekedés 
támogatására, ahogy arra is, hogy egy prosperáló, egy működő és egy biztonságos város legyen 
itt újra. Legyenek felújított lakások, ingatlanok, és legyen olyan befektetési politikája, működése a 
városnak, hogy minden miskolci ingatlana egyre többet érjen, hasonlóan, mint az ország más 
városaiban lévő ingatlanokhoz. Frakciószövetségük a város működőképességének megtartása 
érdekében támogatja a zárszámadást.  
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Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező 
képviselő, a vitát lezárja a napirend felett. Megállapítja, hogy Főosztályvezető Úr az elhangzottak 
kapcsán nem kér szót.  
 
 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkérem Kurcsicsné dr. 
Zobolyák Ida osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Két tárgykörben tesznek javaslatot a vagyonrendelet 
módosítására. Az első módosítási javaslat a törzsszöveget érinti. Ennek indoka, hogy 2023. július 
1. napján módosult a Ptk., aminek a 7:74. §-a értelmében a helyi önkormányzat az államot 
megelőző törvényes örökös a közigazgatási területén található földnek nem minősülő ingatlanok, 
és az azokban az örökhagyó halálakor fellelhető ingóságok vonatkozásában, ha az örökhagyónak 
nincs egyéb, végrendeleti vagy törvényes örököse. Ez azt jelenti, hogy az Önkormányzat ebben 
az esetben szükségképpeni örökös, azonban visszautasítási joga van. Tekintettel arra, hogy a 
rendelet nem szabályozta ezen eljárásra vonatkozó szabályrendszert, ezért tesznek most arra 
javaslatot, hogy ez most pótlásra kerüljön, és a polgármester legyen jogosult értékhatártól 
függetlenül dönteni a szükségképpeni örökösödési ügyekben. A vagyonrendelet módosítás 
második javaslata a törzsvagyonból való kivonást érinti, amely egy Miskolctapolcán található 
ingatlanból 288 négyzetméteres terület törzsvagyonból való kivonására tesz javaslatot. Itt a cél a 
telekegyesítés a szomszédos telekkel.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: az előterjesztést támogatta. 

• Pénzügyi Bizottság: egyhangúlag támogatta a javaslatot. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a rendelet megalkotását egyhangúlag 
támogatta. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Felszólalásra 
jelentkező képviselőnek adja meg a szót.   
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Nagy Ákos: Frakciója meggyőzhető az indokoltságáról ennek az előterjesztésnek, amit nem 
látnak mögötte, az egy eljárásrend. Ismerve ezt a szabályt, hogy Polgármester Úr fog dönteni – 
ami szükséges is az idő rövidsége miatt – mi lesz az az eljárásrend, amelynek mentén ez 
megvalósul. Elsődlegesen, miután önkormányzati tulajdonba kerülő vagyontárgyakról van szó, a 
legfontosabb, hogy ki az, aki meghatározza ezeknek az ingatlanoknak az értékét, az esetleges 
terhek elszámolása hogyan történik. Nagyon fontos az, hogy az egyes ingóságoknak a felmérése 
hogyan történik meg, a hagyatéki leltár alapján ki fogja ellenőrizni, hogy az a hagyatéki leltár teljes. 
Azt gondolják, hogy ezeket a körülményeket Polgármester Úrnak minden esetben tudnia kell, 
hogy megalapozott legyen a döntés. Megerősíti, hogyha egy eljárásrendet hallhatnának, 
meggyőzhetőek.  
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Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező 
képviselő, a vitát lezárja a napirend felett. Megkéri Osztályvezető Asszonyt, hogy válaszoljon a 
felmerült kérdésre.  
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Az eljárásrend szerint a közjegyző megkeresi az önkormányzatot 
és értesíti arról, hogy esetlegesen törvényes örökös vagy végrendeleti örökös hiányában 
szükségképpeni örökös lehet az Önkormányzat. A közjegyző értesítésében már tartalmazza a 
hagyatéki leltárt, és az ingatlan tekintetében pedig az adó- és értékbizonyítványt. Ez alapján az 
Önkormányzat vagy Polgármesteri Hivatal illetékes szervezeti egysége megkeresi a Miskolc 
Holding Zrt.-t annak érdekében, hogy az ingatlan elfogadásra javasolt-e egyébként 
ingatlangazdálkodási szempontból vagy sem. Amennyiben elfogadásra javasolt, abban az esetben 
a rendelet elfogadása után Polgármester Úr jogosult dönteni. Fontos elmondani, hogy nagyon 
kevés esetben fordul elő ténylegesen, hogy az Önkormányzat szükségképpeni örökös lehet, hiszen 
általában végrendelei vagy törvényes örökös van. Fontos az is, hogy amikor ilyen eset fordul elő, 
vagy úgy érzékeli a közjegyző, hogy végrendeleti örökös van, de az lehet, hogy kétséges, vagy 
felmerülhet a törvényes örökös esetén a visszautasítás jog gyakorlása, és megkeresi az 
Önkormányzatot, ebben az esetben is nagyon gyakran előfordul, hogy nem olyan az ingatlan, amit 
az Önkormányzatnak érdekében állna elfogadni. Ebben az esetben főleg a visszautasítási jog 
gyakorlása az, ami az Önkormányzat érdekében áll. Többségében a törvény úgy fogalmaz, hogyha 
az önkormányzat nem nyilatkozik, akkor automatikusan örökös lesz ingó, ingatlan tekintetében. 
Itt a visszautasítási jog gyakorlása az, ami igazából az Önkormányzat érdekében áll abban az 
esetben, hogyha olyan ingatlanról van szó, illetve olyan hagyatéki terhekkel terhelt ingatlanról van 
szó, ami nem áll az Önkormányzat érdekében. Természetesen, amikor a közjegyző megküldi 
előzetesen a tájékoztatást, akkor a hagyatéki várható terhekről is tájékoztatást nyújt. Tehát 
Polgármester Úr amikor meghozza a döntést, akkor teljeskörű információ birtokában tudja ezt 
megtenni.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a választ.  
 
 
Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén 

a járművel történő díjköteles várakozás szabályairól szóló 
önkormányzati rendelet megalkotására 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Osváth Zoltán Zsolt 
ügyvezető urat. 
 
Osváth Zoltán Zsolt: A mai kor elvárásainak megfelelő parkolási rendszer került megvalósításra 
az intelligens parkolási rendszer bevezetésével. Ezzel egyidejűleg a hatályos helyi rendeleti 
szabályozás felülvizsgálata is megtörtént. A felülvizsgálat eredményeként normavilágosság és a 
jogbiztonság biztosítása céljából a rendeletet számos helyen módosítani szükséges. Ezért 
javaslatot tesznek a rendelet módosítása helyett a jogszabály szerkesztési előírásoknak is megfelelő 
új rendelet megalkotására. Az új rendeleti szabályozás díjemelést nem tartalmaz és nem jelent 
szigorítást a várakozási területet igénybe vevők számára. Kiemel néhány változtatást. Ilyen az 
automatáknál a bankkártyás fizetés lehetővé tétele, az automatáknál a rendszám rögzítése 
kötelező, így nem kell a parkoló jegyet kitenni a szélvédő mögé és ezzel a polgároknak az élete 
jelentősen egyszerűsödik. Megvalósult az elektronikus, on-line bérletváltás. 2023. december 18. 
és 2024. január 31. között a bérletvásárlók 45%-a on-line módon vásárolta meg a bérletét. A 
mélygarázsokban és parkoló házban rendszám felismerő rendszer működik, így aki kombinált 
bérletet vásárol, az kiegészítő kártya nélkül tudja használni ezeket az objektumokat. A rendeletben 
szabályozásra került, hogy nem csak a rendszám változása esetén lehetséges a bérlet csere, hanem 
bérlet típus változtatás esetén is. A mélygarázsok jelenleg többe kerülnek, mint a kombinált bérlet. 
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Így aki utólag jön rá erre, annak lehetővé teszik, hogy 2.500 Ft költség megfizetése mellett ezt 
megtegye. A jelenlegi szabályozás egy karakter hiba esetén a mobilparkolásnál lehetővé teszi azt, 
hogy 8 napon belül, aki ezt igazolja, 2.000 Ft díj megfizetése mellett nem kell pótdíjat fizetnie. Ezt 
a két karaktert az automatákra is kiterjeszti a rendelet, a mobilparkolás mellett. Abban az esetben, 
ha valaki felcseréli a rendszámot, akkor azt is megtudja úszni egy 2.000 Ft-os díj befizetésével. A 
várakozási övezetek közül törölni javasolják a Diósgyőri Vár környékén levő parkolókat. Ezek 
eddig kiemelt turisztikai várakozási területként voltak nevesítve. Tekintettel arra, hogy a vár még 
nem készült el és az ottani automaták forgalma jelentéktelen, ezért javasolják, hogy vegyék ki a 
rendelet hatálya alól. Amikor majd a vár átadásra kerül, akkor vissza lehet tenni a rendeletbe.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: többségében támogatta a rendeletet. 

• Pénzügyi Bizottság: egyhangúlag támogatta a rendeletet. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: többségében támogatta a rendeletet. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nincs hozzászólási 
igény, így a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat a közterületek használatáról szóló 29/2011. (X.21.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Vargha Tibor 
osztályvezető urat. 
 
Vargha Tibor: A javaslat a közterületi vendéglátó teraszok szabályainak pontosítását tartalmazza. 
A javaslat egyértelművé teszi azt a jogalkotói szándékot, hogy a vendéglátó teraszok lehatárolása 
céljából kihelyezett dísznövények, virágládák által elfoglalt terület után ne kelljen közterület 
használati díjat és óvadékot fizetni. A rendeletmódosítás célja ezen elemek alkalmazásának az 
ösztönzése.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: egyhangúlag támogatta a rendeletet. 

• Pénzügyi Bizottság: egyhangúlag támogatta a rendeletet. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: egyhangúlag támogatta a rendeletet. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Felszólalásra 
jelentkező képviselőnek adja meg a szót.   
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy nem csak előterjesztője, de aktív 
kezdeményezője is volt az előterjesztésnek. Külön köszöni a szakbizottságok támogatását és 
Aljegyző Asszonynak, Osztályvezető Úrnak és a kollégáiknak azt a gyors reakciót, amivel az előző 
Közgyűlés óta össze tudták rakni ezt az előremutató anyagot. Azok a közterületi elemek - melyek 
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jellemzően a belvárosi vendéglátóhelyek teraszain kihelyezett virágládák, tuják, különböző zöld 
növényzet - után ne kelljen közterület használati díjat fizetniük. Ez konkrét kérés volt. A 
vendéglátósokkal, a belvárosi üzlet tulajdonosokkal, bérlőkkel, partnerekkel, szolgáltatókkal 
folyamatosan kapcsolatban vannak. Így merült fel az a teljesen jogos igény, hogy ha a Főépítészi 
Kabinettel együttműködve, a városképhez kapcsolódóan, segítenek a belváros, a sétáló utca 
zöldítésében, akkor ezért ne kelljen fizetni. Jelezni szeretné, ez egy út eleje lehet. Minden hasonló, 
a belváros zöldítésére vonatkozó jó javaslatot támogatni fognak. Bízik abban, hogy ennek a 
mostani döntésnek a hasznait már ezen a nyáron szedheti Miskolc. Kéri, támogassák az 
előterjesztést.  
 
Bajusz Gábor: Örömét fejezi ki, hogy négy és fél év után olyan előterjesztés van a közterületekkel 
kapcsolatban, ami valóban előremutató. Ezt kezdeményezték a vendéglátósok a főutcán, melynek 
nagyon örül. Személye szeretné kezdeményezni, hogy a közterületeken ne csak zöld növények 
legyenek, hanem a tankcsapdának minősíthető útburkolat javítását is oldják meg. Továbbá 
javasolja, ha valóban azt szeretnék, hogy a belváros újból élhető legyen, akkor könnyítsék tovább 
a vendéglátósok terheit és aki vállalja, hogy zöldítésben részt vesz, azoknak engedjék el a 
közterület használatból fakadó költségét.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Kívánja Bajusz Gábor képviselő úrnak, hogy minden vágya így 
teljesüljön. Az utolsó mondatában megfogalmazott elképzelés konkrétan szerepel az 
előterjesztésben. Ha támogatja azt, akkor így lesz.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólási igény, így a 
vitát lezárja. Kívánja, hogy valamennyi kátyút el tudják tüntetni. Ehhez azonban nem elég a 
szándék, némi költségvetési forrásra is szükség van hozzá. Kérdezi Osztályvezető Urat kíván-e 
hozzászólni. Megállapítja, hogy nem. 
 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 

Tervének és Építési Szabályzatának módosítására 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szunyogh László 
főépítész urat 
 
Szunyogh László: A Közgyűlés korábban már döntött arról, hogy településrendezési szerződés 
keretében támogatja a Boschnak azon elképzelését, hogy az iparterületet fejleszteni tudja, és az 
ehhez szükséges szabályozási terv módosítást megtegye. Ennek megfelelően a szabályozás 
módosítás megtörtént, végig futott az egyeztetési folyamaton. Az állami főépítész hozzájáruló 
végső nyilatkozatát megadta. A közgyűlés jóváhagyását kérik.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 

Dr. Simon Gábor: Andrea nap alkalmából köszönti Alpolgármester Asszonyt. 
Soós Attila szintén köszönti névnapja alkalmából 

Szarka Dénes köszönti a Bizottság nevében névnapja alkalmából Alpolgármester Asszonyt. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: egyhangúlag támogatta, mind a rendelet módosítást, mind 
a határozatot.  

• Pénzügyi Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 
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• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: egyhangúlag támogatta a rendelet-
módosítást és a határozati javaslatot is.  

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a névnapi köszöntést mindenkinek. 
A vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nincs hozzászólási igény, így a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat egyes ingatlangazdálkodási döntések 

meghozatalára 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Prokaj Tamás 
ingatlangazdálkodási igazgató urat.  
 
Prokaj Tamás: Jelen előterjesztés négy határozati javaslatot tartalmaz, mindegyik ingatlan 
elidegenítéséről szól. Miskolc-Lillafüreden található 5.604 m2 alapterületű beépítetlen terület 
megnevezésű ingatlan értékesítésére kérnek felhatalmazást, nettó 25,3 millió Ft értéken. A 
második határozati javaslatban a Miskolc, Széchenyi utca 50. I/2. szám alatti lakás megnevezésű 
59 m2 alapterületű ingatlan értékesítésére, nettó 17,1 millió Ft-os minimális ajánlati áron tesznek 
indítványt. A harmadik határozati javaslatban szintén a Széchenyi utca 50. szám alatt található I/3. 
és I/4. szám alatti, egyenként 30 m2 alapterületű lakások értékesítésre, összesen nettó 21,4 millió 
Ft értékben tesznek javaslatot. A negyedik határozati javaslatban Miskolc, Kazinczy Ferenc utca 
2. szám 1/7. alatti, 97 m2 alapterületű lakás megnevezésű ingatlant, nettó 33,4 Ft értékben 
szeretnék értékesíteni. Mindegyik vagyonelem évek óta hasznosítatlan. Amellett, hogy ezeket két 
fordulós, nyílt versenyeztetési eljárás során kísérlik meg értékesíteni, nem csak a költségvetés 
egyensúlyát teremtik meg, hanem a kihasználatlan ingatlanok hasznosítására is sor kerülhet 
magántőke bevonásával.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Pénzügyi Bizottság: mind a négy határozati javaslatot többségében támogatta. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: mind a négy határozati javaslatot 
többségében támogatta. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a névnapi köszöntést mindenkinek. 
A vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nincs hozzászólási igény, így a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat a Miskolc Térségi Konzorcium hulladékgazdálkodási 

feladatának ellátását szolgáló vagyonával kapcsolatos 
döntések meghozatalára 

 
Varga Andrea alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor 
osztályvezető urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Köztudott, hogy a hulladékgazdálkodás rendszere Magyarországon átalakult. 
2023. július 1. napjától a MOHU MOL Hulladékgazdálkodási Zrt. látja el ezt a feladatot, Miskolc 
és térsége vonatkozásában pedig a MiReHu Nonprofit Kft. útján biztosítja a közszolgáltatást. A 
Miskolc Térségi Konzorcium, illetve a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Társulás a 
tulajdonában álló, a hulladékgazdálkodáshoz rendelkezésre álló vagyonelemeket a közszolgáltató 
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alvállalkozója a MiReHu Nonprofit Kft. részére biztosítja. Erre tekintettel a Miskolci Térségi 
Konzorcium 2023. július 1. napjától a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Társulás részére 
bérleti szerződés keretében bérbe adta ezeket a vagyonelemeket, a Társulás pedig ezen 
vagyonelemeket, valamint a saját tulajdonában lévő vagyonelemeket bérbe, illetve albérletbe adta 
a MiReHu Nonprofit Kft. részére. Év elején felülvizsgálásra került a vagyonelemeknek a köre és 
a vagyonelemekben változások következtek be, így szükséges a Konzorcium és a Társulás közötti 
bérleti szerződés módosítása, amelyet az I. határozati javaslat melléklete tartalmaz. Ezeken kívül 
szükséges megemlíteni, hogy a Miskolci Térségi Konzorcium a szilárdhulladék kezelési rendszer 
hatékonyságának fokozása érdekében, saját beruházása keretében, illetve közbeszerzési eljárást 
követően, Hejőpapi településen egy komposztáló telepet alakított ki. Ezt a komposztáló telepet a 
Regihu-Hejőpapi Kft. üzemelteti, 2024. január 1. napjával, ezért szükséges a Konzorciumnak a 
Regihu-Hejőpapi Kft. részére azt bérbe adni. A javaslat az, hogy a korábbi, a Konzorcium, illetve 
a Regihu-Hejőpapi Kft. között létrejött bérleti szerződést e tekintetben módosítsák. Kiemeli, hogy 
a Ptk. előírásai alapján a Térségi Konzorcium osztatlan közös tulajdonában álló vagyonelemei 
tekintetében a Konzorciumban résztvevő 37 települési önkormányzat képviselő-testületének, így 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének is hasonló jellegű döntést kell hozni. Ezért javasolták 
a határozati javaslatban ezeknek a döntéseknek a jóváhagyását. Kéri a Közgyűlés támogatását.  
 
Varga Andrea alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást, és az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Pénzügyi Bizottság: támogatta az előterjesztést.  

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta az előterjesztést.  
 
Varga Andrea alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Deák-Bárdos Mihály: Az előterjesztéssel kapcsolatban el szeretné mondani, hogy az elmúlt 
időszakban a külterületek – így Lyukóvölgy is – az illegális szemétlerakás szempontjából elesett. 
Ki kell, hogy mondja, hogy ez így van. Felkéri a jelenlévőket, hogy menjenek ki, nézzék meg, hogy 
néz ki a külterület, akár Perecesről, akár Lyukóvölgyről, vagy bármilyen külterületről van szó. A 
Városgazda Nonprofit Kft. nem viszi el az illegális szemetet, ami nagyon nagy probléma. Az 
önkormányzati tulajdonú telkeken, a lerakott gumiabroncsokon keresztül, a különböző 
kocsiabroncsokon át, a különböző ablak, ajtó és egyéb építési maradványok tekintetében nagyon 
nagy probléma van. A következő városvezetésnek az egyik fontos feladata lesz ezt a dolgot 
megoldani. Ami előremutató lépés lehet, az a MiReHu-nak és a Polgármesteri Hivatalnak a közös 
döntése, hogy három olyan helyszínen kihelyeznek olyan szemétlerakót Lyukóvölgyben, az 
egyiket az Őzugrói temetőnél, egyet a Gulyakúton, illetve egyet a Közösségi Házzal szembeni 
oldalon, amely megoldás lehet, csak a lakók erről még nem tudnak. Nem értesítették az ott élőket, 
senki nem tudja, hogy milyen illegális hulladékot lehet lerakni, senki nem tudja, hogy mikor indul 
ennek a begyűjtése. A másik probléma ezzel a lerakóval kapcsolatban, hogy egy újabb illegális 
szemétlerakó helyszínt hoznak létre a projekt által. Köztudott, hogy a külterületekre nem csak az 
ott élők viszik ki az illegális szemetüket, hanem mások is tudják, hogy ezeken a helyeken 
nyugodtan le lehet rakni a szemetet, úgyse fog szólni senki érte. Az lenne a kérése, hogy utána 
kellene nézni ennek az egész történetnek, hogy a lakosság értesítve legyen és kapják meg azokat a 
zsákokat, azokat az eszközöket, amelyek ahhoz szükségesek, hogy ne legyen annyira szemetes a 
külterület. Az önkormányzati tulajdonú területeken meg kellene szüntetni a folyamatos, illegális 
szemétlerakást. Előbb-utóbb bele fog fulladni a város a szemétbe.  
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Varga Andrea alpolgármester: Sajnos valóban rendkívül tragikus a helyzet az illegális 
hulladéklerakással kapcsolatosan. Azt is el kell mondaniuk, hogy mindez a város minden egyes 
lakosának a közös felelőssége. Nem segítette a helyzetet a hulladákgazdálkodással kapcsolatos 
változások sorozata sem, amely az elmúlt időszakban bekövetkezett. Tájékoztatja Képviselő Urat, 
hogy mielőtt elindult volna a pontok kihelyezése és kialakítása, rendkívül összetett területeken 
dolgozó szakmai csoportokkal és civil szervezetekkel való közös gondolkodás előzte ezt meg. 
Minderről többször beszélgettek már Képviselő Úrral is az elmúlt időszakokban, a folyamatba az 
illetékes szakértők be voltak vonva. Legjobb tudomása szerint mind a MESZEGYI munkatársai, 
a Máltai Szeretetszolgálat, a területeken mentor védőnők dolgoznak azon, hogy az információk 
eljuthassanak. Mindez összetett és együttműködésen alapuló projekt. Nagyon bizakodó, 
valószínűleg előfordulhat, hogy egy-egy ember még nem tudja, hogy mi is fog történni, de 
összességében úgy gondolja, hogy rendkívül komoly erőfeszítéseket tettek a különböző területen 
dolgozó kollégák a tájékoztatásra és ezt továbbra is folytatni fogják. 
 
Pakusza Zoltán: Úgy gondolja, hogy nagyon fontos a párbeszéd, nagyon fontos az egyeztetés, 
illetve nagyon fontos lenne a hatósági munka. Magyarországon arról beszélnek, hogy kötelezően 
igénybe kell venni a szolgáltatást. Aki ezt nem veszi igénybe, ott hatósági fellépésre van szükség. 
Ha az ember az ötvenes táblánál nyolcvannal megy, ott hatósági fellépés lesz. Hatósági 
szankcionálás, hatósági büntetés. Nincs egyeztetés, jön a büntetés. Rengeteg olyan hely van, főleg 
a külterületeken, ahol nincs ez a lehetőség megteremtve, ahol nem megy utána az, akinek utána 
kellene mennie, hogy kinek van és kinek nincs szemétszállítási szerződése. Megismétli, hogy 
kötelezően igénybe kell venni a szolgáltatást. Azokkal szemben ezt behajtják, akik belterületen, 
normális körülmények között élnek. Külterületeken ez jelentős mértékben hiányzik. Úgy 
gondolja, hogy ez nagyon fontos lenne és ez megint olyan, mint a kémény, megint olyan, mint a 
szennyvíz, mindenre van törvény Magyarországon. Ezeket be kellene tartani. A kérdés az az, hogy 
miért nem tudják mindenkivel betartatni a jogszabályokat és a törvényket. Nyilván akkor is lenne 
illegális szemetelés, de jóval kevesebb, ha ezt mindenki betartaná. Szerinte ebbe az irányba is el 
kellene mozdulniuk, mert ez így tényleg nem lesz jó. A másik, amit szintén nagyon régóta mond 
és nem csak a mostaninak, hanem az előző város vezetésnek is mondta, hogy borzasztóan rossz 
gyakorlat az, hogy a lakcímkártya kiadásra kerül a zöld területekre és utána egyébként lehetetlen 
oda bejutni a kukásautónak, felmenni a mentőnek, a hatóságok nem tudnak kimenni. 
Gyakorlatilag olyan helyekre kerülnek ki lakcímkártyák, ahová nem lehet kimenni. Kiemeli, hogy 
ezt is elmondta, hogy nyilván nem a város adja ki a lakcímkártyát, de ha Miskolc Megyei Jogú 
Város Polgármestere felemelné a szavát, hogy ez nem jó, nem jól működik ez a rendszer – nyilván 
mindebben ő is tudná ezt támogatni, bármilyen színű is legyen a polgármester -, akkor ezen el 
kellene gondolkodniuk a törvényhozóknak is. Amíg ők ezt nem jelzik, addig ezzel a problémával 
folyamatosan küzdeni fognak és nem fog tudni utánamenni egyetlen egy infrastrukturális 
fejlesztés sem. Itt nem csak erről beszél, hanem az utak állapotáról, a zúzalékos útról, a 
csapadékvíz elvezetésről, a zöldterületek gondozásáról, ez mind-mind a város nyakába fog 
szakadni.  
 
Varga Andrea alpolgármester: Egy nagyon fontos témát feszeget, az önkormányzatiság jelen 
helyzetét és azt, hogy milyen típusú hatósági jogkörökkel rendelkezhet az Önkormányzat és 
melyek azok a jogkörök, amelyeket már elvontak és amelyeknek sok esetben már a 
következményeit is látják.  
 
Badány Lajos alpolgármester: Deák-Bárdos Mihály képviselőtársa felszólalását illetően 
válaszol, miszerint ez a projekt egy úgynevezett zsákos hulladékgyűjtő projekt lenne, amelyik 
Lyukóvölgy területén nem három, hanem távlatilag 11 gyűjtőpont kijelölését tartalmazza. Jelenleg 
három gyűjtőpontot indítottak meg, erre nézve – ahogy Alpolgármester Asszony is említette –, 
elég széleskörű tájékoztatás történt mind a MiRehu, mind a Máltai, mind az egyéb szervezetek 
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részéről. Azt tudni kell, hogy ez nem egy ingyenes szolgáltatás. Pontosan arra irányul, amit 
Pakusza Zoltán képviselőtársa is említett, hogy sajnos a Kormányhivatal olyan helyekre is ad ki 
lakcímkártyákat, amely a szemétszállítási cég számára gyakorlatilag elérhetetlen, ezt a szolgáltatást 
elvileg biztosítaniuk kellene. Ezek a gyűjtőpontok azért lettek kijelölve, hogy ezekről a területekről 
a lakók le tudják vinni a szemetet és innen a cég természetszerűleg elszállítja, viszont mindez 
szemétszállítási szerződés megkötését feltételezi. Ez nem egy olyan pont, ahova mindenki oda 
hordja a szemetet és majd onnan elviszik, hanem rendesen egy szerződésszerű szolgáltatás. Az 
első tapasztalatok elég szomorúak voltak, mert az érintett lakosság ténylegesen tájékoztatva lett, 
nem volt egy nagyfokú érdeklődés ez iránt. Ennek kapcsán meg is kérte az illetékes szervezeteknek 
a képviselőit, hogy mivel most már a szolgáltatás ténylegesen mindenféle területre biztosítva van, 
akkor menjenek végig, próbálják meg rávenni az érintett lakosokat, hogy szemétszállítási 
szerződéseket kössenek, amennyiben ez nem valósul meg, tegyék meg a szükséges intézkedéseket. 
Ebben a tekintetben intézkedésre a Kormányhivatal jogosult, a jövő héten lesz majd egy 
megbeszélés arra nézve, hogy ezt milyen formában tudják végig venni.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Kéri, hogy biztosítsák annak a lehetőségét, hogy a lakók a szemétszállítási 
szerződést a Közösségi Házban tudják megkötni a szolgáltatóval. 
 
Badány Lajos alpolgármester: Minden úgy történt, ahogy Képviselő Úr említette, 
meghirdetésre került, hogy a lyukói Közösségi Házban lehet ezeket a szerződéseket megkötni, a 
MiReHu ide ki is települt, sajnos, mint ahogy az korábban is elhangzott, nagyon csekély volt az 
érdeklődés. Ennek kapcsán is arra gondolt, hogy akkor egyéb intézkedéseket is foganatosítani 
fognak.  
 
Varga Andrea alpolgármester asszony: Jelzi, hogy nem szeretné feladni.  
 
Pakusza Zoltán: A szemléletbeli váltásra gondolt. Kérdezi, hogy mi az, hogy nem várhatják el, 
álláspontja szerint mindenkitől elvárják. Úgy gondolja, hogy akinek az van a személyi 
igazolványán, hogy magyar állampolgár, akkor mindenkitől ugyanazt várják el. Ezek szerint 
vannak egyes és kettes állampolgárok? Egyesektől elvárják, másoktól nem?  Az átlag 
állampolgárhoz mikor fog kimenni a hivatal? Perecesen is csinálnak egy ilyen szolgáltatást, vagy a 
perecesieknek majd be kell jönniük az óránkénti busszal? Tőlük elvárható? Itt a probléma! 
Mindenkitől ugyanazt kell elvárni, mindenkitől, kivétel nélkül. Úgy gondolja, hogy ez lenne a 
megfelelő megoldás.  
 
Varga Andrea alpolgármester: A napirend felett a vitát lezárja. Felkéri Jegyző Urat, hogy a 
felvetődött hatósági feladatokkal kapcsolatosan néhány gondolatot osszon meg a jelenlévőkkel. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Az elmúlt időszakban a hulladékgazdálkodás jogszabályi háttere teljes 
mértékben átalakult és igaz ez a hatósági eljárásokra is. A polgármesteri hivatalok, 
önkormányzatok hattósági jogköreit szinte teljes egészében elvették, azt kell tudni, hogy például 
a külterületi ingatlanok tekintetében a kormányhivatal köteles eljárni. Az a probléma, hogy évek 
óta várnak már egy végrehajtási rendeletre is, amely teljeskörűen szabályozza azt, hogy egyébként 
mely hatóságnak mi a feladata és ez még nem született meg. Ezért tudja azt mondani, hogy ebben 
az esetben jelenleg kizárólag a kormányhivatalnak van lehetősége és hatásköre eljárni, sajnos a 
Polgármesteri Hivatalnak nincs, nyilván végrehajtási rendelettervezek vannak, véleménye szerint 
ezekben egyfajta jogosítványt kapna a Polgármesteri Hivatal, de jelenleg ezek kihirdetésére még 
nem került sor.  
 
Varga Andrea alpolgármester: Kiemeli, hogy mennyire fontos és mennyire a város egészét 
érintő kérdésről van szó, azt nagyon jól mutatta ez a vita, hiszen abban mindannyian egyetértenek, 
hogy ezen a területen rendet kell tenni.  
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Meghívó szerinti 8. napirend: Javaslat a Miskolci Herman Ottó Múzeum vagyonkezelői 

jogviszonyával összefüggő vagyonjogi döntések 
meghozatalára 

 
Varga Andrea alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A Herman Ottó Múzeum és az Önkormányzat között 
vagyonkezelési szerződés áll fenn a múzeumi feladatellátást szolgáló önkormányzati tulajdonú 
ingatlanok, valamint ingó vagyonelemek és az Önkormányzat tulajdonában álló kulturális javak 
és muzeális gyűjtemények tekintetében. Ezen vagyonkezelési jogviszony módosítására tesznek 
javaslatot két tárgykörben. TOP beruházás keretében a múzeum székhelyeként szolgáló Görgey 
Artúr utca 28. szám alatti telephelyen egy közel 1000 m2 -es, két szintes kiállító tér került 
megépítésre és ez jelen pillanatban ugyanazon a helyrajzi számon helyezkedik el, mint a Görgey 
Artúr utca 28. szám alatti régi épületszárny és ingatlan. Tekintettel arra, hogy a beruházás során 
nem csak közfeladatot ellátó vagyonelemek, illetve objektumrészek kerültek kialakításra, hanem 
kávézó és bérbe adható közösségi tér is, ezért arra tesznek javaslatot, hogy a jelenleg ingyenes 
vagyonkezelési szerződésből ez az ingatlan kerüljön kiemelésre. Ezen túl egy új vagyonkezelési 
szerződésben kerüljön szabályozásra oly módon, hogy az épületszárny egy úgynevezett /A 
albetétben kerüljön feltüntetésre és a vagyonkezelési szerződésben vagyonkezelési díj kerüljön 
megállapításra, amely a /A albetét hasznosításából származó bevétel 10%-nak erejéig áll fenn, öt 
éves határozott időtartamra, ezt indokolja a projekt megvalósítás is. Módosítási javaslattal élnek a 
Győri kapu 57. szám alatti ingatlanban található, néhai Barna György által adományozott kárpát-
medencei népviseleti gyűjtemény, illetve kismesterségek gyűjtemény, valamint az ingóságban a 
múzeum által felmért egyéb muzeális értékeknek a vagyonjogi helyzetének a rendezését illetően, 
amelyre oly módon tesznek javaslatot, hogy a vagyonkezelési szerződés kiegészülne ezen 
vagyonelemekkel térítésmentes, határozatlan időre szóló vagyonkezelésbe adással. Kéri a 
Közgyűlés támogatását.  
 
Varga Andrea alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást, és az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Pénzügyi Bizottság: támogatta az előterjesztést.  

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta az előterjesztést.  
 
Varga Andrea alpolgármester: A vitát megnyitja.  
 
Dr. Simon Gábor: Úgy gondolja, hogy - amint azt a bizottsági vélemények is mutatják -, 
valószínű, hogy ez a konszenzusos napirendek közé illeszkedik és nyilvánvaló, hogy ha valahol 
konszenzust érzékel az ember, akkor talán nem is érdemes hozzászólni. Néhány gondolatot 
szeretne megosztani, hiszen talán ez a legfontosabb napirendjük a mai napon, hiszen a Herman 
Ottó Múzeum fejlesztése egy olyan komoly elhatározás volt, amely nyilvánvaló, hogy az előző 
ciklusban született meg, mint ötlet. A fejlesztés ebben a ciklusban valósult meg, természetes, hogy 
ezeket a dolgokat rendezni kell, amelyek a múzeum működéséhez szükséges vagyonjogi döntések 
meghozatalát jelenti. Önmagában ezért még nem kért volna szót, hiszen számára talán a második 
rész az, ami fontosabb és izgalmasabb, mint a Győri kapu önkormányzati képviselője, ez pedig a 
Lézerpont Látványtárnak a helyzete. A miskolciak széles köre ismeri Barna György tevékenységét, 
évtizedeken keresztül, tényleg azt lehet mondani, hogy egy páratlan kárpát-medencei gyűjteményt 
sikerült összehoznia, amely a Győri kapuban került megfelelő bemutatásra az akkor érdeklődő 
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miskolciaknak. Akkor az ország más részéről is folyamatosan csodájára jártak a gyűjteménynek. 
Ezt meg kell óvniuk, meg kell őrizniük és nem visszafelé szeretne mutogatni, csak évek teltek úgy 
el, hogy alapvetően nem történt érdemi előrelépés. Úgy gondolja, hogy ez volt az az 
önkormányzati ciklus, ami a holtpontól kimozdította Barna György gyűjteményének a 
kérdéskörét. Ebbe a sorba illeszkedik nyilvánvalóan a mai vagyonkezelői döntés meghozatala is. 
Amikor erről a gyűjteményről beszélnek, akkor alapvetően két kérdéskört kell tisztázni. Az egyik 
az épület helyzete és az épület sorsa, a másik pedig a gyűjtemény tárgyai. A Közgyűlés mostani 
döntése azt jelenti, hogy a gyűjtemény jó és értő kezekbe, a Herman Ottó Múzeum 
gondoskodásába kerül. Előadja, hogy nem olyan régen együtt voltak a képviselőtársaival egy 
bejáráson a Görgey utcán, ahol megmutatták nekik azt a restaurátor műhelyt, ahol a Herman Ottó 
Múzeum szakemberei elkezdik – nyilván ez egy nagyon hosszú, sok éves folyamat lesz -, és végre 
is hajtják azokat a restaurálási munkákat, amelyekre szükség van. Az épületnél a holtpontról való 
elmozdulást az jelentette, hogy ezt a több ezer négyzetméteres épületet az Önkormányzat 
megvásárolta, az Önkormányzat tulajdonában van és együtt döntötték azt el, hogy a TOP+ forrás 
kereteiből az épület felújításra kerül és itt lesz kiállítva a restaurált és felújított Barna gyűjtemény. 
Maga a TOP+ keret felhasználása és az épület felújítása nyilván a következő ciklus munkája lesz. 
A Közgyűlés döntött róla és reméli, hogy bárki lesz itt, ebben a teremben, mindenki úgy fog 
gondolkodni, hogy ezt a gyűjteményt meg kell őrizni, az épületet pedig fel kell újítani. 
 
Varga Andrea polgármester: Megállapítja, hogy nem érkezett több hozzászólás, javaslat, így a 
vitát lezárja. Kiegészítésként elmondja, hogy köszönettel tartoznak a Herman Ottó Múzeum 
munkatársainak, valóban rendkívül nagy odaadással és nagy-nagy hozzáértéssel dolgoznak azon, 
hogy ez a gyűjtemény megőrizhető legyen, ezért is kéri a Közgyűlés támogatását, hiszen a 
rendezett jogi viszonyok biztosíthatják azt, hogy a legnagyobb szakértelemmel hozzá tudjanak 
nyúlni a gyűjteményhez. Ismét megköszöni a múzeum munkatársainak a munkáját. 
 
 
Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közvilágítási hálózatának 

korszerűsítésével és üzemeltetésével kapcsolatos döntések 
meghozatalára 

 
Varga Andrea alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Nevelős Szabolcs 
főosztályvezető urat. 
 
Dr. Nevelős Szabolcs: Az Mötv. az önkormányzatok feladatává teszi a közvilágítás biztosítását. 
Ezt Miskolc Megyei Jogú Város 24 ezer lámpatesttel oldja meg. A lámpatestek közül sajnos 18 
ezer darab régi, nátriumlámpás és kontakt fénycsöves, így a közvilágítás korszerűsítése gazdasági 
és műszaki indokokkal támasztható alá. Gazdasági indokok közül felsorolható, hogy több, mint 
60%-os megtakarítás érhető el az új lámpatestek használatával. A műszaki indokokra vonatkozóan 
elmondja, hogy a 2024-es, valamint a 2025-ös években az Európai Unió a korszerűsítetlen 
lámpatesteket kivezeti a gyártásból, így gyakorlatilag csak drágán és nehezen lehet majd hozzájutni 
a pótalkatrészekhez. Az előterjesztés egyik fontos eleme, hogy a településrendezési tervvel 
összhangban készült a Közvilágítási Mesterterv, amely a település utcáinak a besorolását 
tartalmazza, a szükséges fényviszonyok megjelölésével. Jelen előterjesztés egyrészt arra tesz 
javaslatot, hogy a Közvilágítási Mesterterv kapcsán a korszerűsítésre vonatkozóan kéri a 
Közgyűlés támogatását. A közvilágítási korszerűsítés megvalósításához továbbá kéri, hogy a 
Közgyűlés hatalmazza fel a polgármestert a tervezéshez, kivitelezéshez és az üzemeltetéshez 
szükséges közbeszerzési eljárások lebonyolítására.   
 
Varga Andrea alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást, és az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
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Bizottsági vélemény: 

• Pénzügyi Bizottság: támogatta az előterjesztést.  

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta az előterjesztést. 
 
Varga Andrea alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Barta Gábor: Átlapozta az anyagot, el is olvasta és elárulja, hogy nagyon tetszett számára az, ami 
benne volt. A város közvilágításának korszerűsítését célzó Mesterterv valóban hihetetlenül 
részletes és mindenre kiterjedő. Komplex megoldásokra javaslatot adó és kínáló professzionális 
anyagról van szó. Már-már klasszikus regények 100-200 oldalas bevezetőjéhez hasonlatos 
részletességgel elemzi a jelenlegi állapotokat és azt, hogy milyen tartalékok vannak az új, korszerű 
rendszerek alkalmazásában. Az anyag messze túlmutat a technikai lehetőségek bemutatásán és a 
jelenlegi állapotok elemzésén is. Nem csak az energiahatékonyság és megtérülés, takarékosság, 
költségcsökkentés bűvös négyesére céloz, ami az anyagból tökéletesen lejön, hanem hogy lehet 
úgy is gondolkodni, hogy a város élhető, világosabb és hosszútávon tervezhető maradjon. Kiterjed 
a közvilágítás magasszintű biztosítása mellett a közlekedés és vagyonbiztonság feltételeinek 
javítására, a településszerkezetből adódó egyedi igények figyelembevételére, valamint ami nagyon 
fontos, hogy a környezetvédelmi szempontokat magas prioritással kezeli. Köztudott, hogy a 
fényszennyezés komoly probléma főként az éjszakai élővilág számára, viszont azt is tudomásul 
kell venni, hogy egy gyalogátkelőhely jó megvilágítása adott esetben életet menthet. Ez az anyag 
erre is kitér. A legfőbb üzenete, hogy átgondolt koncepcióval olyan fenntartható rendszert lehet 
létrehozni, amely könnyen karbantartható, energiatakarékos és fejleszthető, új technológiák 
befogadására alkalmas. Nem utolsósorban pedig tovább bővíthető és felhívja a figyelmet az 
önvezető autók megjelenésére. Valóban van hova fejlődni, mert bizonyos területeken szükség van 
rá, hogy fénybe boruljon a város. Ez a nagy volumenű terv csak a jövőben fog tudni megvalósulni, 
egy olyan városvezetői szemlélettel, ami valóban világosságot hoz majd Miskolcnak.  
 

- Veres Pál polgármester úr megérkezett az ülésterembe és  
átveszi az ülés vezetését. - 

 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
 
Varga Andrea alpolgármester: Főosztályvezető Úr gazdasági és műszaki indokokról beszélt, ő 
viszont a környezeti indokokat szeretné kiemelni. Az előterjesztés összhangban van a nemrégiben 
közösen elfogadott városi klímaszerződéssel, amely a 100 klímasemleges város misszióban való 
részvételével köteleződött el Miskolc városa. Ebben a szerződésben Miskolc fontos feladataként 
lett megjelölve a közvilágítás korszerűsítése, ami az energiatakarékos és szabályozható LED 
közvilágítást jelenti. Azért is támogatandó az előterjesztés, amely így összhangban van a korábbi 
döntéseikkel. A tervezetben szereplő minimum változat megvalósítása több, mint 4 millió kW 
óra/ év megtakarítással jár. Szeretné elmondani a miskolciaknak, hogy ez közel 2 ezer miskolci 
háztartás éves fogyasztásának felel meg. Az előterjesztés eredményeképpen ez évente 1 tonna 
szén-dioxiddal egyenértékű, üvegházhatású gáz kibocsátás csökkentését eredményezheti. A 
közvilágítás korszerűsítése nem csak a közvilágítás korszerűsítése esetében fontos, hanem nagyon 
fontos a lakosságnál is, ezért is támogatja az Önkormányzat az ingyenes LED világítótestek 
cseréjével a lakosságot. Mindez hozzájárul a klímasemlegességi célok eléréséhez. Köszönetét 
fejezi ki a Polgármesteri Hivatal munkatársainak, akik rendkívül komoly munkával és komoly 
szervezéssel segítették a lakosság hozzájutását a LED izzókhoz való hozzáféréshez. Arra kéri a 
Közgyűlést, hogy az előterjesztést a korábban meghozott döntéssel összefüggésben támogassa.  
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Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nem érkezett több hozzászólás. A vitát lezárja. 
 
 
Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat Jenbach Béla mellszobrának elhelyezésére 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kovács Zsuzsanna osztályvezető 
asszonyt.  
 
Kovács Zsuzsanna: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata mellszobor elhelyezését 
kezdeményezte Jenbach Béla librettista emlékére, munkásságának méltó elismeréseként a Miskolci 
Nemzeti Színház Déryné udvara szoborparkjában. Kálmán Imre világszerte legismertebb 
operettjének, a Csárdáskirálynőnek a társszövegírója, Jenbach Béla, Miskolcon született 1871-ben, 
innen ívelt pályája Bécs, majd a nemzetközi hírnév felé. Az idei év jubileumi programsorozatának 
részeként a 200 éves Miskolci Nemzeti Színház is műsorra tűzte a Csárdáskirálynő előadását, 
különös tekintettel arra, hogy a librettista Jenbach Béla a miskolci származású hírességek számát 
gyarapítja. A mellszobor elkészítője, Szanyi Borbála miskolci származású szobrásznő, aki már 
több alkalommal bizonyította alkotásaival művészi kvalitását. A kezdeményezés önkormányzati 
forrásból valósul meg, amelyre a fedezet rendelkezésre áll. Kéri a Közgyűlés támogatását az 
előterjesztésre vonatkozóan.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást, és az előterjesztést véleményező bizottság 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: támogatta az 
előterjesztést.  

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Bajusz Gábor: Ismét örömmel töltötte el a napirendi pond olvasása, hogy végre egy köztéri 
szobor elhelyezéséről döntött a városvezetés. Ő ezt teljes mellszélességgel tudja támogatni, mert 
nagyon fontos, hogy a miskolci identitásukat így is megerősítsék, de szeretne még egy dolgot 
elmondani. Néhány évvel ezelőtt Hollósy András képviselőtársával elmondták a Közgyűlésen, 
hogy van egy szurkolói kezdeményezés, miszerint Vanger Vilmosnak és a DVTK alapítóinak 
állítsanak szobrot. Tudja, hogy van sok szurkoló a képviselőtársai között is, de ők is elmondták, 
hogy erre a város anyagi helyzete nem ad módot. Úgy látja – mint ahogy Osztályvezető Asszony 
is elmondta -, van forrás a város költségvetésében a szoborállításra, a költségvetés számaiból is 
látják, hogy növekszik az iparűzési adóbevétel, növekednek az állami támogatások, úgyhogy azt 
szeretné javasolni, hogy mérlegelje a városvezetés Vanger Vilmos és társainak emléket állító 
szobor felállítását. Ő maximálisan támogatja mindezt, ha szavazni kell, akkor fel fogja emelni a 
kezét és reméli, hogy a baloldali képviselőtársai is így fognak most tenni. Bízik benne, hogy 
Polgármester Úr is tudja támogatni ezt a kezdeményezést. 
 
Veres Pál polgármester: Abszolút, olyannyira, hogy épp most tekintették át a függőben lévő 
ügyeket, amelyeket ebben a ciklusban elindított és elindítottak közösen. Örömmel látja azt, hogy 
még mindig nyitva van az a számlaszám, amit elindítottak közösen a Képviselő Úrék 
kezdeményezésére közösségi gyűjtésre. Ekkor a COVID megakasztotta sajnos magát a kampányt. 
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Segítséget kér, egyrészt a DVTK vezetésével egyeztetni arról, hogy hol kerüljön elhelyezésre ez a 
szobor, másrészt pedig véleménye szerint fel kellene melegíteni ezt a kampányt, hogy mindez 
megvalósulhasson. Megpróbálják majd akár közösségi finanszírozásból, akár a költségvetésben 
szereplő kiegészítési forrásból, hogy ez a szobor végre elkészülhessen. Neki is szívügye.  
 
Bartha György: Természetesen ő is, mint piros-fehér vérű, nagyon örült ennek a 
kezdeményezésnek. Polgármester Úr már említette a számlát, amit annak idején elindítottak, van 
is rajta egy – tény és való -, nem nagy összeg. Ő is utalt, de többen utaltak, sőt az egyik lelkes, idős 
DVTK szurkoló a hetekben kereste meg, hogy mi van ezzel a kezdeményezéssel. Borkuti 
képviselő úr fel is karolta, már megtalált egy miskolci állampolgárt, aki nagyon hasonlít Vanger 
Vilmosra és őt lehetne akár megmintázni. Egy másik művész, Drozsnyik István készített egy 
kisebb szobrot, tehát foglalkoznak ezzel többen, természetesen ez igazi pártpolitika fölötti 
történet. Mindnyájuknak nagyon fontos lenne, nem csak a Közgyűlésben, hanem annak a sok 
tízezer miskolcinak és azoknak is, akik már nem Miskolcion élnek, de még mindig DVTK 
szurkolók. Van kezdeményezés, van előrelépés, csak ezt analizálni kell és akkor rendben is lesz a 
történet.  
 
Bajusz Gábor: Annyival szeretné kiegészíteni Bartha képviselő úrnak a mondandóját, hogy 
Drozsnyik művész úrral ő vette fel a kapcsolatot, azért készítette ezt a tervet, mert már beszélt 
vele. Polgármester Úr is tudja, hogy szurkolói adakozásból elkészült egy emléktábla, ami úgy 
nézett ki, hogy festett egy képet az egyik diósgyőri koreográfiáról, ezt megvásárolta egy szurkoló 
és ebből készült az az emléktábla, amelyet Polgármester Úr adott át és most a Diósgyőri 
Stadionnak a falán van most ez az emléktábla. Valóban szükséges, hogy tevékenyen részt 
vegyenek ebben a folyamatban, mert egyébként megállnak a dolgok.  
 
Varga Andrea alpolgármester: Nagyon jó azt látni, hogy Miskolc identitásához mennyire 
sokban hozzájárulnak azok a közösségek, amelyek itt élnek és amelyek összekovácsolódnak. 
Nagyon támogatja a szobornak a létrehozását és a kampányban szeretnének együttműködni 
mindenkivel, de ez az előterjesztés a Jenbach Béla szoborról szól és ezért a város önkormányzata 
rendkívül nagy tisztelettel és köszönettel tekint a Miskolci Nemzeti Színház 200 éves jubileumi 
évadában ott dolgozó művészekre. Valójában a Jenbach szobor és annak a felállítása egyfajta 
tiszteletadás a miskolci művészet, a miskolci társulat kiváló csapata és a Miskolci Nemzeti Színház 
elmúlt 200 éve irányában. Arra kéri a jelenlévőket, hogy támogassák az előterjesztést. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás. A vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 11. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. 

évi ellenőrzési jelentésének és összefoglaló éves ellenőrzési 
jelentésének jóváhagyására 

 
Varga Andrea alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Csikászné Serfőző Mónika 
osztályvezető asszonyt.  
 
Csikászné Serfőző Mónika: Az Önkormányzat 20023. évi ellenőrzési jelentésének és éves 
összefoglaló ellenőrzési jelentésének az elfogadására tesz javaslatot az előterjesztés. Ennek az 
összeállítása jogszabályi kötelezettségen alapul, az anyag követi a jogszabályban előírt tartalmi 
elemeket. Beszámol a Belső Ellenőrzési Osztálynak a 2023. évben végzett munkájáról, az 
Önkormányzat 2023. évi ellenőrzési tervének a végrehajtásáról, szemléltetve a mellékletekben 
számszaki adatokkal is a munkának az elvégzését. A költségvetési szervek, illetve az érintett 
gazdasági társaságok az éves ellenőrzési jelentésüket elfogadták, a társulási tanács pedig 
határozattal hagyta jóvá az éves ellenőrzési tervét. Kéri a Közgyűlés támogatását.  
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Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást, és az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: támogatta az előterjesztést.  

• Pénzügyi Bizottság: támogatta az előterjesztést. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: többségében 
támogatta az előterjesztést.  

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: nem támogatta az 
előterjesztést. 

• Rendészeti Bizottság: támogatta az előterjesztést. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta az előterjesztést. 
  
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nem érkezett hozzászólás, 
javaslat, a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 12. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Helyi Választási 

Bizottsága póttagjának megválasztására 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Ignácz Dávid urat, mint a Helyi 
Választási Iroda vezetőjét. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: A Közgyűlés 2023. október 26. napján megválasztotta a Helyi 
Választási Bizottság tagjait, póttagjait. A megválasztott póttagok közül dr. Korcsmáros Szilárd 
időközben írásban lemondott megbízatásáról. A választási törvény előírásai szerint, ha a póttag 
megbízatása megszűnik, a települési önkormányzat képviselő-testülete új póttagot választhat. 
Jelen előterjesztésben a Helyi Választási Bizottság póttagjának Kurta Mihály urat javasolja 
megválasztani. A nevezett személy a megválasztásához szükséges összes feltétellel rendelkezik. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: az előterjesztést támogatta. 
 
Veres Pál polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Felszólalásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Deák-Bárdos Mihály: Néhány napja mindenki megkapta a 2024. június 9. napján tartandó 
önkormányzati és uniós választásról szóló értesítést. Sokak számára a szavazás helyszíne 
meglepetést, már-már sokkot okozott, mivel a szavazás helye a sok éves, eddig megszokott helytől 
eltérő lett. Konkrétan a 91. számú szavazókörben az alábbi utcák lakóit érte a meglepetés: 
Szabadság, Szarka-hegy, Tamási Áron, Testvériség és Torontáli utcák. A választási eljárásról szóló 
törvény értelmében a szavazókörök és a szavazóhelyiségek kijelölése a Helyi Választási Iroda 
vezetője, azaz a város hivatalban lévő jegyzőjének a feladata, jelenesetben dr. Ignácz Dávidé. 
Hangsúlyozza, tehát nem a Kormány, nem Orbán Viktor, sem Mészáros Lőrinc határozták meg. 
A nevezett utcák lakói főleg időskorúak, akiknek gondot fog okozni a csak busszal, 
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tömegközlekedéssel megközelíthető, a távoli, 3 km-re lévő Lyukói Közösségi Házban kialakított 
szavazóhelyiség, amely nem fogja növelni a szavazói hajlandóságot. Megjegyzi, lehet ez volt a cél 
is. Ez a döntés, legkevesebb 300 embert érint hátrányosan. A szavazóhelyiség áthelyezése ügyében 
kérelemmel fordult 2013. december 14-én Jegyző Úrhoz, amelyre 2024. január 10-én érkezett 
válasz, így kifutott a törvényességi felülvizsgálat kérelmére biztosított 30 napos határidőből. 
Elfogadhatatlannak tartja az így kialakult helyzetet, hogy a párszáz méterre lévő szavazóhelyiség 
egy külterületre eső szavazóhelyiségre lett lecserélve. Ezt az érintettek kikérik maguknak és 
visszautasítják. Nyomatékosan kijelenti, hogy nem kér választ. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs további felszólalásra jelentkező képviselő, így 
a vitát lezárja. Elmondja, neki kötelessége megkérdezni az előterjesztőt, hogy kíván-e hozzászólni. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Nagyon jól ismeri a témát, amelyhez tudni kell, hogy huszonéven 
keresztül ő is az egyik utcában lakott, a Nyitnikék Óvodába, majd a Bulgárföldi Általános Iskolába 
járt, tehát a környéket elég jól ismeri. A választási eljárás sajátossága az, hogy a lakosságszám 
változás kapcsán sajnos a szavazóköröket és az egyéni választókerületeket is át kellett alakítani. 
Számtalan korábbi panasz érkezett a Nyitnikék Óvodából és a Bulgárföldi Általános Iskolából, 
hogy hatalmas sorok voltak, nem lehetett normálisan elvégezni a választási eljárást, a titkosság 
rovására ment, hogy egymás hegyén-hátán, egymásba nyíló termekben voltak a szavazópolgárok. 
Amiatt muszáj volt sajnos bizonyos utcákat felülvizsgálni, és valóban az említett négy utcát 
érintette, áthelyezni, és nekik a szavazati lehetőséget máshol biztosítani. Természetesen ugyanezek 
a javaslatok és panaszok hozzá is elérkeztek. Az a jelentős probléma, hogy a jogszabályi 
kötelezettségnek neki eleget kell tenni, amely megmondja azt, hogy egy szavazókörben pontosan 
hány választópolgár kell, hogy tartozzon. Hangsúlyozza, ismeri a környéket, az ott lakóktól 
elnézést kér, tudja, hogy mindez kellemetlenséget fog okozni, de hozzá kell tenni, hogy a 
jogszabályszerűségnek így tudott teljeskörűen és teljes egészében megfelelni.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a választ.  
 

A háttérben kérdést tesz fel egy képviselő /Deák-Bárdos Mihály/. 
 
Veres Pál polgármester: Kéri a képviselőket, hogy tartsák be a parlamentáris formát.  
 
 
Meghívó szerinti 13. napirend: Javaslat a 2023. II. félévet érintő, lejárt határidejű közgyűlési 

határozatok végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor osztályvezető urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Ez az előterjesztés a Közgyűlés által 2023. II. félévében meghozott közgyűlési 
döntések végrehajtásáról ad számot. Az anyag előkészítése során felkérték a Hivatal főosztályait, 
osztályait, az önkormányzati gazdasági társaságokat és intézményeket, hogy adjanak számot az 
egyes döntések végrehajtásáról. Ezt tartalmazza az előterjesztés határozati javaslatának mellékletét 
tartalmazó táblázat.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a kiegészítést.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a határozati javaslatot. 
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• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: többségében 
támogatta az előterjesztést.  

 
Veres Pál polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra 
jelentkező képviselő, így a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 14. napirend: Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a 

halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri ismét dr. Bodnár Tibor osztályvezető 
urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Visszatérő jellegű előterjesztésről van szó. Az önkormányzati törvény és az 
Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzata biztosítja Polgármester Úr részére azt a jogot, 
hogy két ülés közötti időszakban, önkormányzati hatáskörben döntést hozzon, ami a Közgyűlés 
hatáskörébe tartozik. Egyetlen ilyen döntést hozott meg Polgármester Úr az elmúlt időszakban. 
Döntött a Gyermekváros 46395/4/A/1 albetétjében található vizes blokknak a Miskolci 
Sportiskola Nonprofit Kft. részére történő ingyenes használatba adásáról. 
 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a kiegészítést.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a javaslatot. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: többségében támogatta a javaslatot.  
 
Veres Pál polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra 
jelentkező képviselő, így a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 15. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. 

évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
szóló beszámolójának elfogadására 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Szekanecz Noémi osztályvezető 
asszonyt. 
 
Dr. Szekanecz Noémi: A gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló törvény írja 
elő azt a települési önkormányzatoknak, hogy a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladataik 
ellátásáról minden évben május 31-éig - a külön jogszabályban meghatározott tartalommal - 
átfogó értékelést kell készíteni. Ennek a tartalmi elemeit egy külön jogszabály határozza meg, a 
149/1997.(IX.10.) Korm. rendelet 10. számú melléklete. Ez alapján a beszámolóban be kell 
mutatni a település demográfiai mutatóit, különös tekintettel a 0-18 éves korosztályra. Az 
Önkormányzat által nyújtott pénzbeli és természetbeni ellátásokat, a személyes gondoskodást 
nyújtó ellátásokat, a felügyeleti szervek által végzett szakmai ellenőrzéseket, a jövőre vonatkozó 
javaslatokat, célokat, a bűnmegelőzési programot, és a települési önkormányzat és civil 
szervezetek közötti együttműködést. A beszámoló összeállításában közreműködött a 
MESZEGYI, a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet, a Miskolci Közintézményműködtető 
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Központ, a KEM Zrt., a rendőrkapitányság és a Rendészet. Az általuk szolgáltatott adatok és 
információk beépítésre kerültek a beszámolóba, amelynek elfogadását kéri.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a kiegészítést.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: többségében 
támogatta az előterjesztést.  

 
Veres Pál polgármester: Megnyitja a vitát a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra 
jelentkező képviselő, így a vitát lezárja.  
 
 
 
Meghívó szerinti 18. napirend: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2023. évi 

munkájáról szóló beszámoló elfogadására 
 
Varga Andrea alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szabó Ferenc igazgató urat. 
 
Szabó Ferenc: Ismét elérkezett a Miskolci Önkormányzati Rendészet éves munkájának 
bemutatása, ami jelen pillanatban többszörösen összetett feladat. A 2023. év két vezetői időszakot 
foglal össze, ami véleménye szerint szakmailag viszont nem választható ketté. Az év második 
felében megkezdett programját azokra az alapokra építette, amelyet az intézmény előző vezetője, 
Vincze Csaba rakott le, amit ezúton is megköszön. A folytatásban igyekeztek megőrizni a már 
meglévő értékeket és eredményeket, illetve megtalálni azokat a lehetőségeket, szakmai 
megoldásokat, amelyekkel garantálni tudják a jó működést és a folyamatos fejlődés lehetőségét. 
Összetett évük volt, a MIÖR szakmai és közbiztonsági szerepére is érvényes. Kapitány Úr 
értékeléséből jól kivehető volt, hogy a MIÖR a hatásköre mellett milyen formában és milyen 
intenzitással járult hozzá a rendőrség eredményességéhez és ezzel együtt Miskolc város 
közbiztonságához. Megerősíti, hogy az együttműködés terén kiváló évet zártak a Miskolci 
Rendőrkapitánysággal, amit mi sem bizonyít jobban, hogy az előző év második felében három 
közterület-felügyelő kapott kapitányi dicséretet, ami korábban még soha nem volt. Ezúton is 
szeretné megköszönni a rendőri állománynak az eredményes közös munkát. Az éves 
beszámolójukat megismerve láthatták a képviselők, hogy a szakmai anyag a működésük valamennyi 
területére kitér, és számszakilag mutatja be az elért eredményeket. A számadatok ismertetése helyett, 
kiemeli azokat a szakmai elemeket, amelyekre igazán büszkék. A létszám megtartása mellett komoly 
sikereket értek el az állomány fiatalításában, motivációs terének bővítésében, illetmények 
versenyképessé tételében, és a rekreáció lehetőségeiben. A többszintű motivációs rendszerük 
eredményessége nem csupán a meglévő állomány szakmaiságában és szorgalmában mérhető, hanem 
azokon a volt kollégáknak az érdeklődésében is és újra alkalmazásában, akik évekkel ezelőtt hagyták 
el a MIÖR-t. Örömmel jelentheti be, hogy 2024-ben öt volt munkatársuk jelezte visszatérési 
szándékát, amelyből hárman már munkába álltak. A járőrszolgálati területen tovább folytatták az 
állomány fiatalítását, az idősebb járőrök térfelügyeleti szolgálatba történő átirányításával, illetve a 
pályakezdők kiképzésével és oktatásával. A Járőrszolgálati Osztály aktuális átlagéletkora 35 év. 
Serkentették a szakmai képzéseket, amelynek eredményeként tovább növelték az intézkedésre 
jogosult rendészek számát, ezzel együtt a MIÖR vezényelhetőségi maximumát. A Miskolci 
Szakképzési Centrummal kötött együttműködésük és MIÖR szakmai vezetőinek köszönhetően 
miskolcivá tették a közterület-felügyelői képzést, és rögzítették a regionális oktatási szerepüket. Az 
országban egyedül Miskolcon ingyenes a közterület-felügyelői képzés. Új ellenőrzési modelleket 
vezették be, ahol a csapatszolgálati és állandó területi feladatellátás új eredményeket hozott mind a 
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MIÖR, mind pedig a lakosság szemszögéből. Az új eredmények közül kiemeli a közterület-felügyelők 
önkormányzati rendeletben meghatározott feladatainak és tevékenységének megerősítését. Ez a 
törekvés megnyitotta a lakossági kapcsolatépítés útját, ami nagy segítséget nyújtott abban, hogy jobban 
és közelebbről megismerhessék a miskolciak problémáját. A társadalom bevonása, a miskolciak 
aktivitása tehát markánsan hozzájárult az eredményeikhez. Örömmel számolhat be az állandó területi 
működésről, és az új városrészek folyamatos bekapcsolásáról. Mindezt az az előkészítő munka előzte 
meg, melynek megkerülhetetlen eleme az önkormányzati képviselőkkel való együttműködés. Újjá 
építették a kapcsolattartást, ahol a személyes egyeztetések rendre együtt jártak a választókerületek 
személyes bejárásával, megismerésével. Eredményeként elmondható, hogy jelen felszólalásával 
egyidejűleg hat területen 12 fő rendész látja el ezt a feladatot. Ezek a területek Avas városrész, Szirma, 
Martin-kertváros, Selyemrét – és itt körülbelül egy hét múlva a gyalogos szolgálatot a kerékpáros fogja 
felváltani – Vasgyár, Komlóstető városrész, Győri kapu, Bulgárföld, Pereces, Görömböly és 
Hejőcsaba. Örömmel jelenti, hogy intézményük tavaszi képzési időszakának lezárásával Miskolc 
valamennyi belterületi városrészében találkozhatnak majd a területi önállósággal működő járőreikkel. 
Fontos, hogy a javuló közbiztonsági eredmények elérésében nem egyedül dolgoztak, számos már 
meglévő és új partnerük járult ahhoz, hogy az együttműködési lehetőségek kidolgozásával és azok 
kiaknázásával tenni tudjanak a városért. Szeretné megköszönni Miskolc polgármesterének és 
jegyzőjének, illetve a teljes városvezetésnek a munkájukhoz biztosított támogatást. Köszönik az 
önkormányzati képviselők együttműködését, aktivitását. Külön köszönetet mond a Polgármesteri 
Hivatal valamennyi osztályának, a Miskolc Holding tagvállalatainak, az Önkormányzat valamennyi 
intézményének. Köszöni a Miskolc városáért dolgozó járőrök, polgárőrök, tűzoltók, mentők 
együttműködését, a jogkövető lakosság segítségét, támogatását. Hálával tartozik a MIÖR valamennyi 
munkatársának a szolgálatáért és áldozatok munkájáért. Kéri a Közgyűlés támogatását.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást, és az előterjesztést véleményező bizottság 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Rendészeti Bizottság: a beszámolót elfogadásra javasolja.  
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja. Hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a 
szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szilágyi Szabolcs: Nem kérdés, hogy a példátlanul mély erkölcsi, politikai, gazdasági válságba, 
amibe a FIDESZ szorította be az országot és polgárait, Miskolc talpon tudott maradni, megőrizte 
működőképességét. Ebben vitathatatlanul jelentős szerepe volt a rendészek állhatatos 
munkájának, amivel 2023-ban gondoskodtak a miskolciak biztonságáról. Természetesen 
folytatják ezt a tevékenységüket ebben az évben is, ami nemcsak Magyaroroszág, de az 
önkormányzatok számára is az elmúlt 30 év egyik legkritikusabb éve lesz a diktatórikus állampárti 
viszonyok, a büntető elvonások, a maffiakormányzás miatt. A MIÖR munkatársai tavaly 
vezetőváltás után új időszakot kezdtek. Az idő rövidsége miatt nem a szemük láttára a köztereken 
elért eredményeket emelné ki, hanem a háttérben folyó munkát, amely egyöntetű elismerést váltott 
ki a Rendészeti Bizottságban. Ez azért van így, mert a MIÖR egészének fejlesztését, hosszútávú 
működését segítik elő. Megerősíti az Igazgató Úr által is elmondottakat. A szervezet hatékonyságát 
segítő szakmai munkát végeztek, folytatták a Rendészet szervezeti struktúrájának korszerűsítését, 
ami pedig kedvezően hatott a gazdálkodásra. Pályaorientációs előadásokat, toborzási 
kampányokat tartottak, igénybe vették a duális képzés lehetőségeit. Ezekkel sikeresen szólították 
meg a pályakezdő fiatalokat, minimálisra csökkentették a szervezeti fluktuációt, jelentős fiatalítást 
hajtottak végre. A belső képzéseket még eredményesebbé tették, tovább növelték a 
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kényszerítőeszközök készségszintű alkalmazását biztosító elméleti és gyakorlati órák számát. A 
MIÖR kezdeményezésére a Miskolci Szakképzési Centrum akkreditáltatta a közterület-felügyelői 
képzést, amelyhez az oktatókat saját szakmai vezetői körből delegálták. Az intézményi 
képzéssorozat sikere gyorsan megmutatkozott abban, hogy megemelték a MIÖR rendészeinek 
vezényelhetőségi létszámmaximumát. Az önkormányzati képviselőkkel való kapcsolattartás új 
formáját dolgozták ki, amely minden korábbinál szélesebb és nyitottabb kommunikációs 
csatornát jelentett. Mindezeken túl a MIÖR a közterületeken fokozta a jelenlétét, amit a város 
lakói is tapasztalhattak nap, mint nap. A rendészek láthatóbbak és elérhetőbbek lettek. 
Közvetlenebb kommunikációra és kapcsolatépítésre lettek képesek, amivel sikereket értek el az 
állampolgárokkal való partneri kapcsolat kiépítésében és továbbfejlesztésében. Részükről 
továbbra is megtesznek minden tőlük telhetőt Miskolc közbiztonsága érdekében. A Rendészetnek 
további jó munkát kíván, és köszöni az áldozatkész munkájukat.  
 
Dr. Nagy Ákos: Ahogy elhallgatta Szilágyi képviselőtársát, aki a Rendészeti Bizottság elnöke, 
annak a viccnek a szereplője jutott eszébe, akinek mindenről ugyanaz jut eszébe. Elnök Úrnak 
mindenről a FIDESZ jut eszébe. Kénytelen elmondani, hogy a FIDESZ – ha már ide lett keverve 
– tényleg összehozható a Rendészettel. Kiemeli, hogy ez a Rendészet a FIDESZ városvezetése 
idején indult el, és fejlődni is fog újra a városvezetésük idején. Megköszöni a beszámolót Igazgató 
Úrnak, de megjegyzi, nem ért egyet néhány gondolattal. Két vezetői időszak épült egymásra, de 
ellenzéki képviselőként ők kommunikáció és attitűd váltást éreznek a Rendészet vezetésénél, 
másmilyen a kapcsolatuk. Azért örülnek ennek különösen, mert ez az attitűd váltás együtt járt a 
baloldal részéről egy beismerő vallomással is. Valamennyien emlékeznek arra, amikor a 
Rendészeti Bizottság néhány hozzá nem értő, de rendkívül erőszakos tagja Vincze Csabára 
oktrojálta az új rendészeti rendszert, ideértve a körzeti rendészet megszüntetését is. Most Igazgató 
Úr azt mondta, hogy újra járnak ezeken a területeken a rendészek, egy adott területhez tartoznak 
ezek a rendészek. Ez semmi más, mint a beismerése annak, hogy kár volt, ugyanazon a helyszínen, 
ugyanahhoz a lakóközösséghez kötődő rendészek járőrözési rendszerének megszüntetése. Van 
még dolguk a beszámoló kapcsán, a jövőben is lesz, kutyás rendészek, külterületi járőrözések, 
lovas rendészet visszaállítása, és az, hogy azokon a területeken Miskolcon, amit valamennyien meg 
tudnak nevezni – Újgyőri főtér, Centrum, Búza tér – folyamatosan a személyi állomány 
létszámának fejlesztésével biztosítsák a látható Rendészetet. Nem a gyorsan odaérő Rendészet, 
bár az is jó, hanem a látható Rendészetet. A FIDESZ-KDNP Frakciószövetség szavazata arra 
vonatkozik majd és azt mutatja meg, hogy látnak jó gyakorlatokat, biztató változásokat, de az idő, 
ami eltelt, még kevés, és ezek a gyakorlatok fejlesztésre szorulnak majd.  
 
Szarka Dénes: A rendészeti beszámoló kapcsán a legfontosabb és elsődleges üzenet, amit 
szeretne közvetíteni a Jobbik-Konzervatívok nevében is, hogy köszönik a rendészek munkáját, 
hogy utcai jelenlétükkel, elérhetőségükkel segítik a közbiztonság folyamatos javulását. El tudják 
mondani azt is, hogy a városvezetés rendkívül nehéz helyzete ellenére évről-évre tud több forrást 
biztosítani a Rendészetre, az általános színvonalemelkedés és az akkut problémák megoldása 
érdekében is. A beszámoló nagyon jól érthető, és jól bemutatja mindenkinek, aki olvassa, hogy 
milyen munkát is végez a Rendészet. Fontosnak tartja, hogy például csapatszolgálatok keretében 
a rendészek képesek egy-egy területet egy-egy probléma kapcsán tüzetesen átvizsgálni. Még 
fontosabbnak tartja a gyalogos járőr párosok kérdését, hogy figyelni tudják az egyes környékeket, 
jól megismerik a helyi viszonyokat, hamar és hatékonyan be tudnak ott illeszkedni, látják, hogy 
mire és kikre kell figyelni, megismerkedik velük a lakosság, és ők is a lakosokkal. Hangsúlyozza 
ennek hatékonyságát. Az Avas kapcsán is azt tudja mondani, hogy a járőrpáros nagyon 
lelkiismeretes és jó munkát végez. Elsősorban ennek köszönhető, hogy az Avas városközpontban 
korábban rendszeresen portyázó, agresszív kéregető hajléktalan bandát sikerült teljes egészében 
felszámolni. Külön köszöni a munkát, amit ennek kapcsán végeztek, hiszen biztonságosabbá vált 
egy nagyon frekventált pontja a városrésznek. Nyilvánvalóan vannak továbbra is problémák, mint 
– saját tapasztalat alapján – a szemetelés, az illegális hulladéklerakás, a guberálás és a kukarácsok 
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felfeszítése. Ezek ellen közösen küzd a Rendészet, a jogkövető állampolgárok, a polgárőrök, 
társasház kezelők, rendőrök és képviselők is. Sokszor szélmalom harcnak tűnik a küzdelem, de 
nem győzi hangsúlyozni, hogy a lakosságra mekkora kulcsfontosságú szerep hárul. Az nem 
várható el természetesen, hogy minden ember, minden kuka mellé rendészt állítsanak. Nagy 
szükség van arra, hogy minden esetben, amikor a lakosság jogsértést tapasztal, akkor lehetőleg 
azonnal jelezze a Rendészet felé ezt, hogy tudjanak intézkedni, be tudják határolni, hol történik 
ilyen magatartás. Számos ilyen eset volt a közelmúltban, amikor a gyors értesítés és reagálás 
következtében be tudtak avatkozni a rendészek, bírságokat szabtak ki, megakadályozták a 
jogsértést. Ezt kiemelten fontosnak tartja, hogy a jövőben is, hogyha valaki azt tapasztalja, hogy 
ilyesmi történik, akkor azonnal hívja a rendészek „zöld számát”, mondja el, hol és mi történik, és 
a rendészek intézkedni fognak. Hangsúlyozza hogy számos pozitív tapasztalat van, de ebben 
további előrelépésre van szükség. A gyalogos járőrök kapcsán szeretne reflektálni az 
elhangzottakra. Néhány évvel ezelőtt ez éles vita volt a körzeti rendészek munkáját érintően. 
Akkor azt mondták, ahogy a Rendészet is, hogy ez egy olyan rendszer, amely alapvetően jó ötleten 
alapul, de komoly felülvizsgálatra szorul. Nem tudott elég hatékonyan működni. Akkor is azt 
mondták, hogy ezt felülvizsgálat és átgondolás után újra megvalósítják valamilyen formában. Úgy 
gondolja, hogy jó úton járnak. Ez egy olyan helyzet, téma, amiben mindig van előrelépési 
lehetőség, újabb és újabb kihívás, amivel meg kell küzdeni. A szemlélet jó, és ezzel kapcsolatban 
voltak minden padsorból pozitív visszajelzések. További sok sikert és jó munkát kíván a 
Rendészetnek, valamint megköszöni egész éves munkájukat.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Szintén köszönetét szeretné kifejezni Igazgató Úrnak a hozzáállásáért, 
mert amióta ő az igazgató, szinte napi kapcsolatban vannak, minimum hetente szól egy-egy 
problémás esetről. Azonban a mellett nem mehet el szó nélkül, hogy a választókerületében vannak 
olyan problémák és gócpontok, amiket ideje lenne megoldani. Az egyik ilyen történet a Gyula 
utcán az Aldi, illetve a Lidl felé vezető, úgynevezett vonulási útvonalon, ahol az elmúlt időszakban 
nagyon sok családi házas betörés történt. Igazgató Úrék próbálnak az ügyben intézkedni. A másik 
ilyen történet az Újgyőri főtér és környékén a családi házas övezetekben szintén megszaporodtak 
a betöréses rablások, valamint Lyukóvölgy és környékén is folyamatosak a garázda és egyéb 
betörési cselekmények. Lehet, hogy előremutató a Rendészet munkája, de továbbra sem 
tapasztalják azt, hogy fokozódna a rendészeti jelenlét, akár az Újgyőri főtéren, akár Lyukóvölgy 
és környékén. Azt javasolja a következő városvezetésnek, hogy vissza kell állítani mindenképp a 
seriff rendszert, és olyan szinten, amilyenen 2019. előtt volt. A lakosság akkor megelégedéssel volt 
a seriff rendszer iránt. Vissza kell állítani a lovas mezőőrséget, mert vannak olyan külterületek, 
amelyet csak lóval tudnak megközelíteni a rendészek. Vissza kell állítani a kutyás őrszolgálatot, 
mert az elrettentő hatású. Két kérdése van ezzel kapcsolatban. Tervezik-e az elkövetkezendő 
időszakban, hogy az Újgyőri főteret is beleértve, Lyukóvölgyben is visszaállítják újra a rendészeti 
jelenlétet. Az illegális szemétlerakással kapcsolatban a Vasgyárban kihelyezésre került a Kabar 
utcán egy kamera Pankucsi képviselőtársa segítségével, az működik-e már, mert az elmúlt 
időszakban megjelentek újra az illegális szemétlerakók. Nem tudja, hogy azokat elkapták-e. Neki 
egyfolytában jelzik a lakók, hogy folyamatos az illegális szemétlerakás a környéken. 
 
Veres Pál polgármester: Bízik abban, hogy ez az Újgyőri főtér vonatkozásában javulni fog. Már 
említette, hogy a rendőrőrsöt, illetve szeretnének ott egy rendészeti melegedőt is kialakítani. Ezek 
valóban olyan gócpontok, amikre oda kell figyelni.  
 
Szilágyi Szabolcs: Nagy Ákos frakcióvezető úr által elhangzottakra szeretne reagálni. Azt meg 
kell hagyni, hogy a területi alapon szerveződő rendészeti járőrtevékenység, mint nóvum, az 
valóban az előző városvezetés alatt jelentkezett a Rendészetnél. A jelenlegi körzeti alapon 
tevékenykedő járőrök és a korábbi seriffek közötti összemosás az nem feltétlenül állja meg a 
helyét. Bízik abban, hogy Frakcióvezető Úrnak bírja a térde ezeket a logikai ugrásokat. A seriff 
rendszerrel alapvetően az volt a probléma, hogy választókerületek alapján lett kijelölve, és egy 
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választókerületbe egy rendész volt delegálva. A probléma ezzel az, hogy a magyar jog úgy 
rendelkezik, hogyha egy egyenruhás intézkedés alá von egy személyt, és ha az a személy panaszt 
emel az intézkedéssel szemben, akkor az egyenruhásnak kell a bíróságon igazolnia a saját jogszerű 
eljárását. Ezért az a bevett gyakorlat mind a rendőrség, mind a polgárőrség, mind a Rendészet 
részéről, hogy párban vannak ezek a járőrök, ezzel gyakorlatilag, hogyha bármilyen panasz érkezik 
az eljárás alá vonttól, akkor a társjárőr képes tanúskodni, hogy jogszerű volt az eljárás. Ez azt 
vonta maga után, hogy a seriffek összeálltak párba, és az egyik nap az egyik választókerületben, 
másik nap a másikban járőröztek, így a hét minden napján nem folytattak járőrtevékenységet a 
területükön. Magát a területi alapon szerveződő rendészetet, azt ők sem vetették el, és 
emlékeztetőül elmondja, hogy amikor átvették a városvezetést, gyakorlatilag az első intézkedéseik 
egyike volt, hogy megduplázták a Rendészet járőr gépkocsiainak a számát. Látja, hogy a 
felszólalási időkerete le fog járni, szeretné kikérni a következőt.  
 

Az ülést vezető Polgármester Úr jelzi jóváhagyását. 
Öt nagy területre osztotta fel a Rendészet a várost területileg. Mindenhova egy-egy gépkocsis járőr 
lett beosztva, tehát ez is már területi alapon szerveződött. Gyakorlatilag városrészenként vannak 
gyalogos járőrszolgálatot ellátó rendészek is, akik megerősítik a gépkocsis járőrszolgálatot. Ha 
kukacoskodni szeretne, akkor azt mondaná, hogy megjavították, illetve továbbfejlesztették ezt a 
területi alapon rendezett körzeti rendészetet. Azt kell mondja a statisztikai adatok alapján, hogy 
egyértelműen az látszik, hogy hatékonyabb lett a Rendészet munkája azáltal, hogy ezeket a 
fejlesztéseket, a Rendészeten belüli strukturális változásokat végrehajtották.  
 
Pakusza Zoltán: Szeretné megköszönni a beszámolót, valamint a rendészeknek azt a munkát, 
amit nap mint nap végeznek a város érdekében. Szintén azt gondolja, hogy a jövőben a lovas 
mezőőrség visszaállítása egy fontos kérdés lehet. Erről már a megszűnésekor is komoly vitáik 
voltak, akkor módosító javaslatot is benyújtott az ügyben. Úgy véli, az idő azt igazolja, hogy a 
lovas mezőőrségre a későbbiekben is komoly szükség lesz. Erről mindenféleképpen el kell 
gondolkozni a következő időszakban. Örül annak, hogy megindultak a járőrpárosok, ez előrelépés 
szerinte. A képviselők többször egyeztetnek a különböző közbiztonsági kérdésekben Igazgató 
Úrral. Vannak tehát előrelépések, de menni kell tovább. Szóba kerültek a vonulási területek, ami 
kapcsán elmondja, sajnos az a baj, hogy úgynevezett vonulási terület egyre több van a városban. 
Picit mindig futnak az esemény után, a kamera kihelyezés, a Rendészet létszámának a növelése, 
mind-mind tüneti kezelés. Alapvetően azt gondolja, hogy meg kell szüntetni azokat a területeket, 
ahonnan a vonulási területek jönnek. Ezeken a vonulási területeken nem csak a probléma, hogy 
megindul a hangoskodás, szemetelés, egyebek, hanem az itt élők ingatlanjainak az értéke is 
folyamatosan csökken. Lassan a Bertalan utca vagy a Bulgárföld is ugyanilyen vonulási terület. 
Néhány évvel ezelőtt még csak azt lehetett mondani, hogy a Torontáli, Tátra utca, de ahogy Deák-
Bárdos képviselőtársa is felsorolta, ezeknek a száma is egyre növekszik. Ezzel szembe kellene 
nézni, különben komoly probléma lesz.  
 
Dr. Simon Gábor: Néhány mondatot szeretne mondani a Győri kapu önkormányzati 
képviselőjeként a Rendészet beszámolójáról. Alapvetően a beszámolót úgy értelmezi és a 
Rendészet tevékenységét is, hogy az elmúlt időszakban – már jellemző volt 2023-ra is, de 
mostanság is – hogy előrelépést és fejlődést tapasztal, ami több területen is tetten érhető. Egy 
önkormányzati képviselőnek az is fejlődés, hogy jelentősen javult a kapcsolattartás az 
önkormányzati képviselő és maga a Rendészet között. Azt gondolja, hogy több képviselőtársa is 
erről számolt be, tehát ezt egy kicsit általánosnak érzi. Fontos előrelépés, amiről Igazgató Úr és 
Szilágyi Szabolcs is részletesen beszélt, hogy területhez kötött párosok a város több pontján 
megindultak. Az Avas volt az első példa, de már a Győri kapuba is vannak ezzel kapcsolatos 
tapasztalatok, melyek kedvezőek. Maga a Rendészet, a Rendészet vezetése jó úton jár, előrelépett. 
A 2024. éves tevékenységéhez a teljes állománynak sok erőt és kitartást kíván. 
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Molnár Péter: Megköszöni a beszámolót, kiemeli, hogy a köszönet hangjának meg kell jelennie 
az elvégzett munkával kapcsolatban. Szintén szeretné elmondani, hogy abban a vonatkozásban 
történt jelentős előrelépés, amit Igazgató Úrnak köszönhetnek, hogy a kommunikáció az 
önkormányzati képviselők, illetve a MIÖR között sokat javult. Hasznos volt a tanácskozásuk. 
Amire rá szeretné irányítani a figyelmet, hogy úgy tűnik, itt egy polémia alakul ki, vagy 
nézetkülönbözőség van közöttük a körzeti rendész, népszerű nevén a seriff vonatkozásában. 
Elmondja, hogy 2019-ig egy jól működő rendszer volt. Érti Szilágyi képviselő úr hozzászólását, 
hogy párosokra van szükség, de úgy gondolja, mindenképpen az önkormányzati körzethez kötött 
seriff rendszert kell ebben a városban újra megvalósítani. A lakosság visszajelzései is egyértelműen 
azok, hogy jó volt az a seriff rendszer, mert ismerték a körzetben lakók azt a szakembert, rendészt, 
aki ott napi szinten járőrözött, és bizalommal tudtak hozzá fordulni. A rendbontók, a vonulók is 
ismerték a rendészeket, és próbáltak megfelelőképpen viselkedni. A lakosok szubjektív 
biztonságérzete szempontjából, amit a rendőrségi beszámolónál is elmondott, ezt nagyon fontos 
volt. Még egy dologra szeretné rávilágítani a figyelmet és hiányérzetét. Számtalan ismerőse van, 
illetve többen is megkeresték már, akik Miskolc különböző külterületi részein laknak 
ingatlanokban, hangsúlyozza, normális, rendezett ingatlanokban külterületen. Ők elmondták, 
hogy a lovas mezőőrök hiányoznak. Van a városnak több olyan peremterülete, zárkerti része, ahol 
a lovas rendészek megfelelőképpen tudtak fellépni, gépjárművel nehéz vagy fölösleges haladni. A 
ló kellőképpen lassan halad és a rajta ülő szakember elég magasan ül ahhoz, hogy átláthassa a 
terültet, illetve őt is lássák. Ez elrettentő erővel is bír a nem biztos, hogy jószándékú emberek 
számára. Úgy gondolja, mindenképpen célul kell kitűzni, és Frakciója hangsúlyozza is, hogy 
számukra cél a körzeti rendészek és a lovas mezzőőri rendszer visszaállítása. Többen elmondták 
a képzés vonatkozásában a pozitív észrevételt, amit szeretne megerősíteni, örömét kifejezni, hogy 
élt a Rendészet azzal a lehetőséggel, hogy az állami szakképzési rendszer keretében részt vesz, így 
ingyen vesznek részt a kollégák a képzésben. Az külön jó, hogy a Rendészet több munkatársa is 
kiváló oktatóként vesz részt a képzésben, a leendő munkavállalókat részben maguknak képezik 
ki, hangsúlyozza ingyen, tehát az Önkormányzat számára ez pénzbe nem kerül. Ez egy fontos 
előrelépés volt, örül annak, hogy megtörtént. Egyszer egy közgyűlési hozzászólása alkalmával 
vetette fel ennek a lehetőségét, és örül, hogy Igazgató Úrék erre az útra léptek. Amennyiben 
pozitív a tapasztalat, akkor ezen az úton biztos tovább fog menni a Rendészet.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. A 
vita során elhangzottakra kíván reagálni Igazgató Úr, megadja neki a szót. 
 
Szabó Ferenc: Az állomány nevében köszöni az elismerő szavakat. A javaslatokat megfontolják, 
mindig nyitottak az innovációra, ami előre viszi a Rendészet munkáját, bátran nyúlnak azokhoz 
az eszközökhöz. Deák-Bárdos képviselő úrnak válasza, hogy a Kabar utcán jelen pillanatban nincs 
szemét, tájékoztatták kollégái. A környéken most mértek fel egy újabb pontot esetlegesen, ahová 
kamerát lehetne kihelyezni, ami a streket és környezetét látná, ezen is dolgoznak a szakemberek. 
Az elismerő szavak mellett köszöni a kritikát is, mert az is viszi őket előre.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a választ. 
Bejelenti, hogy a nyílt ülésen szereplő napirendi pontok végére értek. A napirendi pontokat nem 
érintő közérdekű bejelentések következnek, ahogy azt már újabban megszokták. A képviselők 
aktívak, aminek örül, mert ezek szerint sok mindenről be tudnak számolni, illetve vannak 
közérdekű ügyek.  
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Felszólalók: 
 
Barta Gábor: Nem kíván közérdekű bejelentést tenni, mert a hátralévő időben már olyan sok 
dolog szerinte nem fog történni. Valamennyien látták a Teremben ülők közül a Függetlenség 
napja című filmet, amikor az elnök a végső összecsapás előtt egy szózatot intéz a néphez, amiben 
kifejti azt, talán nem véletlen az, hogy most éppen június 4-e van. Talán nem véletlen az, hogy 
most éppen Andrea nap van. A Közgyűlés, a maga és a Fidesz Frakciószövetség nevében 
köszönteni szeretnék a Teremben lévő Andreákat is, mint Alpolgármester Asszonyt, továbbá az 
MKK igazgató asszonyát, Bucskó Andreát, valamint nincs most jelen, de Zsiros Andreát is.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a gesztust.  
 
Erdei Sándor: 2024. január 14-én vetette fel először közösségi oldalon, majd rögtön utána 
érdeklődő megkereséssel élt Főépítész Úr irányába az alábbi javaslat ügyében. Az Avasi kilátó, 
vagy Avasi tv-torony egy 72 méter magas tv-torony, amely kilátóként is működik. 1963-ban épült, 
a korábbi torony közelében, az elmúlt évtizedek alatt a város egyik fő jelképe, Miskolc szimbóluma 
lett. A ma álló tornyot Hofer Miklós és Vörös György tervezte. Az előző kettővel ellentétben már 
nem fából, hanem vasbetonból épült, 1963. augusztus 20-án avatták fel. A kilátóból Miskolc felé 
több, mint 180 fokos panoráma nyílik, kb. 10 méter magasan helyezkedik el a 257 m2 nyitott kilátó 
terasz, és 15 méter magasságban vendéglátásra is alkalmas presszó is helyet kapott benne. 
Panoráma ablakaiból páratlan kilátást nyújtott akkor is, és újra nyitása után ismét el fog mindenkit 
varázsolni a szem elé táruló látvány. A város büszkesége, az Avasi kilátó immár 60 éves, és még 
soha nem volt ennyire gyönyörű, mint most. A miskolciak már sziluettjéről felismerik a kilátót, 
fotók, festmények, szobrok, egyéb alkotások születnek ihletésére, és sokan írnak róla dalt, 
verseket. Mivel az Avasi kilátó ennyire mélyen, szuggesztíven fejezi ki a miskolciságot, az 
összetartozást, és azt, hogy a miskolciak mennyire szeretik ezt a várost, ezért kezdeményezi, hogy 
közös büszkeségük, a hozzátartozó, alatta elterülő, egyedülálló természeti környezetben lévő, 
évszázados ódon pincesorokkal együtt, mely szimbolizálja az egykor nagyhírű miskolci borászatot 
is, az Avasi kilátó legyen a világörökség része. Kéri ezt azért, mert Miskolc megérdemli. Kéri a 
Közgyűlést, hogy az előkészítése után, szavazatával támogassa a javaslatát. Örül annak, hogy a 
helyi ellenzéki oldalról is felmerült ennek gondolata, tervei. Vannak ugyan dolgok, amiben nem 
értenek egyet, de abban, hogy az Avasi kilátó egy olyan értékük, amely környezetével együtt 
világszinten is egyedülálló, abban egyet kell érteniük.  
 
Szarka Dénes: Néhány, választókerületét érintő fejleményről, hírről szeretne beszámolni. 
Örömmel jelenti be, hogy befejező szakaszához érkezett a Nyíri Dániel utcán lévő parkoló építése. 
Ez egy hosszú folyamat volt, amely kapcsán megköszöni a lakosság türelmét. Még néhány nap, 
maximum 1-2 hét türelmet kér, hogy ez a beruházás teljesen be tudjon fejeződni, és így teljesen 
rendeződjön a környék sorsa. Ahogy korábban is ígérte, ennek a záró akkordja faültetés lesz, tíz 
fát szeretnének elültetni a környéken. Ismét szeretné elmondani azt, amit a rendészeti beszámoló 
kapcsán már elmondott. Kéri mindenkitől, a lakosságtól is, hogy a rendészeti jellegű kihívások 
megoldása érdekében még nagyobb fokú együttműködést tanúsítsanak. Várható, hogy amikor 
megérkezik a jelzés, akkor el tudják hárítani a problémát a rendészek. Amiről a beszámoló kapcsán 
viszont nem beszélt, hogy bár nagy hírveréssel nem jár náluk, de folyamatos a roncsautók 
elszállítása, beazonosítása is. Ezúton is köszöni a Rendészetnek a munkáját. A kátyúzás zajlik a 
városban, az útjavítás választókerületét is érinteni fogja. A Városgazda munkatársaival közösen 
bejárták a választókerület összes utcáját, végignézték a javítandó útszakaszokat, amiket most a 
tavaszi időszakban ki fognak javítani. Ezzel kapcsolatban is türelmet kér, mert lehet, hogy 
átmeneti forgalmi problémákat rövid időre okozni fog, de utána egy jobban használható 
úthálózatot vehetnek birtokba. Ebből adódik egy másik olyan probléma, ami kapcsán 
fejleményről szeretne beszámolni. Zajlanak az egyeztetések a parkolási problémák enyhítése 
érdekében, hogyan tudják megoldani azt, hogy parkolóhelyek szabaduljanak fel, esetleg valamilyen 
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módon szabályozni tudják, hogy kik és hogyan parkolnak. Ezzel kapcsolatban többször már 
szárnyra kelt olyan hír, hogy fizetős parkolást szeretnének bevezetni. Hangsúlyozza, ez nincs így. 
Minden egyes esetben, amikor a parkolási zónát kibővítette a város, akkor az kizárólag lakossági 
igényre történt meg. Ezt már korábbi lakossági fórumokon, egyeztetéseken is kifejezésre juttatták, 
hogy esetükben ez nem is oldja meg a problémát. Hangsúlyozza, ilyen szándék továbbra sincs. A 
Városgazda munkálatai kapcsán beszámol arról, hogy továbbra is zajlik a tavaszi nagytakarítás és 
a közterületek megtisztítása, illetve a fűnyírás is több körben. Ezzel kapcsolatban szeretné a 
Városgazda munkáját és a számos egyeztetést megköszönni. Kérni annyit szeretne, hogy a téli 
időszakban a vegetációs időszak előtt levágott gallyakat minél hamarabb szállíttassák el az 
illetékesekkel. Elkezdődik majd az utak festése, tervezik közösségi terek kialakítását. Lesz 
tavasszal lépcső és járda javítás is, ahogy az előző években is megtörtént. Most korábban kezdik 
el az előkertek szépségversenyének a meghirdetését. Az előkertek gondozói számíthatnak arra, 
hogy a következő napokban megkapják azokat az eszközöket, amelyeket igényeltek, illetve 
virágföldet, virágokat is. Továbbra is buzdít mindenkit, aki a lépcsőházak előtt előkertet gondoz, 
hogy hasonló igényével keresse bátran, illetve nevezzen be az előkertek szépségversenyre, hogy 
még virágosabb és szebb lehessen az Avas. 
 
Hollósy András: Az elmúlt év őszén lakossági kérésre kezdeményezett egy bejárást a Szent Anna 
téren lévő gyalogosátkelő hely kialakításával kapcsolatban. Sajnos a Herman Ottó Gimnázium 
megközelítését a Szent Anna téri villamosmegálló felől tulajdonképpen folyamatos jogsértések 
árán sikerül csak megvalósítani. Volt egy bejárás, és Durda Péter osztályvezető úrral voltak kint, 
a Rendészettel, rendőrséggel, Polgármesteri Hivatal munkatársaival. Abban maradtak, hogy a két 
lehetséges opció közül az egyik megvalósul. Dr. Simon Gáborral is egyeztetett és Durda 
osztályvezető úrral a kérdésben. Kérdése, hogy ez az ügy hol áll most. Egy olyan dologról van 
szó, ami talán mindenki számára fontos lehet, és ami elsősorban a gyerekek és az iskolába 
igyekvők biztonságát hivatott majd szolgálni.  
 
Veres Pál polgármester: Tudomása szerint a terveztetés elindult, a forrást próbálják 
előteremteni rá. Sajnos sokan azt hiszik, hogy felfestenek öt darab csíkot és készen van. Elmondja, 
hogy nagyjából 4-5 millió forint egy festett gyalogátkelő hely kialakítása az engedélyeztetéssel, és 
több hét a folyamat. Majd Főosztályvezető Úr részletesen írásban beszámol erről, de 
természetesen foglalkoznak a kérdéssel.  
 
Pakusza Zoltán: Még a tavalyi év ősze folyamán beszéltek erről személyesen Polgármester Úrral, 
illetve írásban is jelezte, hogy az Aknász utca lakó, pontosabban a 11. és 13. számnál kérték az új 
csapadékvíz elvezető árok lefedését. Akkor azt mondta Polgármester Úr, hogy lehet erről szó. Ez 
kvázi egy utómunkálat. Kérdése, hogy hol tart ez az ügy, mi várható. 
 
Veres Pál polgármester: Elmondja, hogy ez napirenden van, vezetői értekezleten szó volt róla. 
Itt megint arról volt szó, hogy a műszaki átadás-átvétel körüli néhány garanciális munkát el kellett 
végeztetni utána, mert utána mernek csak hozzányúlni az új területhez. Főosztályvezető Úr is jelzi 
egyetértését az elhangzottak kapcsán. A választ majd írásban megküldik Képviselő Úr számára. 
Hangsúlyozza, az előző vezetőin pont erről szó volt.  
 
Révész Péter: Polgármester Úrnak címezi felszólalását. A Szabó Lőrinc Általános Iskola egy 
átfogó évkönyvet készít, amely kapcsán Polgármester Urat felkérték, hogy előszót adjon hozzá. 
Az iskola kérte tőle, hogy szóljon, kicsit sürgesse Polgármester Urat annak érdekében, hogy május 
11.-ére, a város napjára ezt könyvben ki tudják adni.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a figyelmeztetést. Gyorsabban ment a mecénás alapjából 
a pénzügyi támogatás ehhez a könyvhöz, mint az előszó megírása, de mindenképpen oda fog 
figyelni rá. 
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Fodor Zoltán: Három dolog kapcsán szeretne közérdekű tájékoztatást adni. Tavaly októberi 
Közgyűlésen két plakátot emelt fel, az egyik az általános, a másik a középiskolásoknak szólt. 11 
évvel ezelőtt meghirdette az általános és középiskolások részére a szárazelemgyűjtést, amelynek a 
határideje most áprilisban jár le. Azoknak az iskoláknak, akik gyűjtik, nem kell semmit csinálniuk, 
megkeresik majd őket, összegyűjtik majd. Június 22-29. között mehetnek a gyerekek a 
balatonmáriafürdői üdülőbe, és egyéb értékes ajándékot fognak kapni. Kiemeli, hogy a teljes 
költséget a MiReHu-val közösen vállalták, így költségek nem merülnek fel sem az intézmények, 
sem a diákok tekintetében. Elmondja, hogy az eddigi 10 év alatt – a 11. év most van, így ennek az 
adatait még nem tudni – több mint 42 ezer kg, tehát 42 tonna elemet gyűjtöttek össze. Fontos 
dolognak tartja a gyerekeknek a környezettudatos nevelését, valamint azt, hogy motiválva 
legyenek, melyet az ajándékokkal igyekszik megteremteni. Elmondja, hogy 12 évvel ezelőtt 
kitalálta, hogy választókörzetében született gyerekek részére emlékfát ültessenek el a szülőkkel. 
Elmondja, hogy 2022-ben 37 gyerek született választókörzetében, akiknek a fái tavaly lettel 
elültetve. Megjegyzi, ezt a számot kevésnek találta, és kérte a lakókat, hogy szedjék magukat össze. 
Ennek következtében tavaly 63 gyermek született a körzetében. A jó teljesítménynek 
köszönhetően idén így 63 fát fognak elültetni. Kiemeli, hogy a szülőket személyesen fogja 
megkeresni, mint ahogy eddig mindig. Magyarországon, így Miskolcon is május utolsó vasárnapja 
gyermeknap. Szeret dolgokat kitalálni, és 20 évvel ezelőtt kitalálta, hogy legyen egy avasi 
főzőverseny. Ezt mindig május utolsó szombatján csinálták. Sajnos nagyon sok szegény sorsú 
gyermek van, így gyermeknapot is szerveznek. A három avasi képviselő szervezésében, mint 
Szarka Dénes, Szilágyi Szabolcs és jómaga, Fodor Zoltán finanszírozzák. Mindez a résztvevőknek 
tehát teljesen ingyenes. Felhívja a figyelmet, hogy nem csak az avasi gyerekeket látják szeretettel. 
Lesz óriási vár, tűzoltó autónak köszönhetően lesz habparti, cukorágyú, lesz a gyerekek egyik 
kedvence, a kukásautó. A közlekedési vállalat lesz jelen régi és új busszal, most egyeztetett a 
Megyei Rendőr-főkapitány Úrral, lesznek motoros rendőrök. Lesz élőzenekar és fellépők, tehát 
nagyon színvonalas lesz a műsor. Mindez egybekötve főzőversennyel, 90 csapatnak biztosítanak 
helyet. 
 
Bajusz Gábor: Egy mulasztást szeretne pótolni. Meg szeretné köszönni a Rendészet vezetőjének, 
hogy az elmúlt években segítségükre volt a roncsautók eltávolítása kapcsán. Hollósy 
képviselőtársával köszönetét fejezi ki. Javaslata a Városgazda vezetőjének, Osváth Úrnak, 
miszerint több olyan autót is elszállított a Rendészet, amin 30-40 darab büntetőcédula is 
kihelyezésre került. Kéri, hogy Osváth Úrék kapcsolódjanak be a munkába, ha találnak egy ilyen 
autót, amin látszik, hogy évek óta, vagy hosszú ideje ott van, akkor ne csak büntessék – amit 
megértenek –, hanem vegye már fel a kollégájával a kapcsolatot. Talán így több parkolóhely is fel 
tud szabadulni, ami mindenkinek örömére szolgálna.  
 
Bazin Levente: Az említett Aknász utcánál az árok fedése legalább egy hónapja megtörtént, ezen 
kívül a Bányamécs utcától felfele – Aknász és Vájár utcák – aszfaltozása is megtörténik néhány 
héten belül. Szintén ott van a közelben a Hegedű utca, aminek az aszfaltozása szintén megtörténik 
hamarosan.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást, mert ő még úgy tudta, hogy tervezés alatt van, 
de amennyiben ez megvalósult, öröm számukra.  
 
Dr. Mokrai Mihály: Szeretné tájékoztatni a körzetében élő gyerekeket, hogy június 1-jén 
gyereknapot tartanak a Vörösmarty téren 9 órától. Minden gyereket szívesen látnak, hatalmas 
attrakciókkal megpróbálják a Fodor képviselő úr által szervezett dzsemborit felülmúlni. Úgy tudja, 
hogy a Közgyűlés többet nem ülésezik. Szeretné mindenkinek megköszönni a munkáját, és kér 
mindenkit, hogy csak a szépre és jóra emlékezzen.  
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Molnár Péter: Többen szót ejtettek már érintőlegesen, de most konkrétan szeretné elmondani. 
Látja, hogy folyik a városban a kátyúzás, de úgy gondolja, hogy annak a főutak mentén minél 
hamarabb véget kellene érnie, és utána a mellékutcák, a szerviz utakra is el kell jutnia a 
kátyúzásnak. A kátyúzás problémájára részben a rendőrségi beszámolónál is utalt, hogy sokszor a 
közlekedés biztonságot az emberek türelmetlensége és a bosszúság is veszélyezteti, amibe a kátyúk 
nagy szerepet játszanak. Látják, hogy elindult a folyamat, de az intenzitását nem érzi kellően 
aktívnak. Nem tudja, hogy ez most a Városgazda feladatkörében van-e vagy alvállalkozók végzik 
többen. Ahogy látja, is-is. Több megkeresés érkezett hozzá, például a Szinva ABC mellett a 
Vörösmarty és Szerviz utcán gyakorlatilag már szinte csak tankkal lehet haladni, mert annyira 
rossz állapotok vannak. A Szivárvány, a Feszty és Pacsirta utcák közötti meredek utcák 
vonatkozásában futott be hozzá is olyan észrevétel, hogy egyszerűen járhatatlan utak vannak. 
Hangsúlyozza, a kátyúzás sokat segítene a részbeni megoldáson. Arra kéri Polgármester Urat és a 
városüzemeltetést, hogy a kátyúzás intenzitására és precizitására törekedjenek, amit megköszön a 
miskolciak nevében.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást, és elmondja, hogy hihetetlen összeget 
fordítanak rá, ami közel fél milliárd, azaz 500 millió forint, amit kátyúzásra fordítanak. Sajnos 
Miskolc útjainak állapota valóban nem ideális, horror összegű jelen pillanatban a teljes aszfaltozás, 
és maga a kátyúzás is. Alvállalkozókkal és a Városgazdával vegyes munkában igyekeznek minél 
jobban kihasználni azt az idősávot, amikor az aszfaltozásra lehetőség van.  
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Csatlakozik a kátyúzás, aszfaltozás témájához. Folyamatosan kéri 
a Városgazdát, mert nagyon rossz állapotban vannak az utak, rengeteg zúzalékos út van 
választókörzetében. Mindig ugyanazt a választ kapja: anyagi fedezet és kapacitás megléte esetén 
fogják megcsinálni. Valahogy évek óta mindig a sor végén vannak a Fidesz-es körzetek, amikor 
már közlik, hogy sajnos elfogyott a pénz, és nem tudják megcsinálni. Ezt a komlóstetőiek, a 
tapolcaiak is érzik. Megjegyzi, Tapolcán a főút valóban fel lett újítva, de sok mellékút van, ami 
járhatatlan, a zúzalékos utakról nem beszélve, mert az utóbbi időben, majdhogynem azt is 
kátyúzzák, mert csak a gödrökbe tesznek egy kis zúzalékot, és mennek tovább. Így a hazafelé 
menő autók már ki is merik a kátyúból. Kéri, hogy kerüljenek egy kicsit előrébb. Tisztában van 
azzal, hogy kampányidőszak van, de a fideszes körzetekben is laknak olyanok, akik nem a 
FIDESZ-re szavaztak, és megérdemlik ők is, hogy jó úton közlekedhessenek.  
 
Veres Pál polgármester: Elmondja, nem ezen múlik. A külterületből, vagy zárkertből 
belterületté minősített területek iszonyatos terhet jelentenek számukra. Van néhány ominózus út, 
éppen Tapolca környékén, ami szerinte évtizedes probléma. Aki annak idején elkövette ezt a 
meggondolatlanságot, akik zárkertből belterületté nyilvánították azokat az utcákat, egyszer végig 
sétáltatná azokat rajta. Iszonyatos! Elépítések vannak, közútra alkalmatlan utak vannak, amikkel 
hiába küzd a vezetés, zúzalékosan vagy más formában, egyszerűen nem lehet megcsinálni. 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Örül annak, úgy tűnik, hogy Mokrai tanácsnok úr vágya 
hozzászólásában manifesztálódik. Két, a körzetével kapcsolatos fontos közlendőt kíván tenni. 
Szeretné megköszönni a Rendészetnek azt a munkát, amit a belvárosi járőrpárosokkal végeztek 
az elmúlt hetekben. Úgy gondolja, nagyon sokat segítenek azon a szubjektív biztonságérzeten, 
amivel a vezetésnek tényleg kezdenie kell valamit a belváros vonatkozásában is.  
A másik egy profánabb, kézzelfoghatóbb dolog. A körzete vonatkozásában több mint 1000 
négyzetméteren végeznek különböző felület rekonstrukciókat, részben aszfaltozásról, nagyobb 
részben járda felújításról van szó. Köszöni a Tárkányi Béla utca elején nemcsak a lakóknak, hanem 
a Fazekasból közlekedőknek az eddigi kitartást és türelmet. Megköszöni a Városfejlesztési 
Főosztálynak, hogy segítették ezeket a munkákat. A belvárosban végeznek még rekonstrukciót. 
Számára a legfontosabb, hogy több évtizedes adósságot fizetnek meg a Jókai lakótelepen élőknek. 
Ott 200 négyzetméteren újítanak meg egy rendkívül rossz állapotban lévő, gyakorlatilag már 15 
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éve elérett járdafelületet. A balesetveszély elhárítása volt a legfontosabb. Nem tudtak a Jókai utcán 
minden problémát megoldani, de kéri az ott élők nyugalmát. Tájékoztatja a lakosokat, hogy amivel 
az évben nem végez, azt jövőre meg fogják csinálni. 
 
Deák-Bárdos Mihály: Nem akart felszólalni, de hallva a városvezető frakció tagjainak a 
hozzászólásait, hogy nekik mennyi utat, kátyúzást, és zúzalékos utat csinálnak meg. Fel kell, hogy 
szólaljon. Tavaly április végén küldte ki a Városgazdának a lyukói zúzalékos útjavítással 
kapcsolatos kérelmét. A szeptemberi Közgyűlésen kérte, hogy zúzalékolják le, csinálják meg 
normálisan az utat. Ez nem sikerült. A Városgazdánál maradt idei képviselői kerete terhére az 
Őzugró, illetve Drenka-hegyet sikerült lezúzalékoltatni 1,5 millió forint értékben. Idén odáig 
kellett jutnia a Városgazdával történt kapcsolatában, hogy 2024. évben 2300 négyzetméter 
zúzalékos utat saját képviselői alapja terhére kell megcsináltatni. Az utak Lyukóban egyszerűen 
járhatatlanok, az Őzugró temetőtől egészen a második lejáróig. Elhiszi, hogy nem jut pénz 
zúzalékos útjavításra, de körzetében az egyik leghosszabb zúzalékos úthálózat van. A 
Városgazdának kutyakötelessége lenne megcsinálni. Nem kíváncsi arra, hogy majd ütemezik, meg 
anyagi fedezet tükrében tudják megcsinálni. Hangsúlyozza, ott is élnek emberek, meg kell 
csináltatni. Jelen pillanatban 2300 négyzetméter zúzalékos utat fog megcsináltatni a beruházási 
képviselői kerete terhére. Kéri a Városgazdát, hogy a hátralévő időben, ebben a 2-3 hónapban 
csinálják meg a többit.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást, megállapítja, hogy nincs több felszólalásra 
jelentkező, a vitát lezárja. Van egy örömteli híre. Rendes Közgyűlés nem, de van várhatóan 
minimum három rendkívüli Közgyűlés október 1-jéig lesz. Már most látják, hogy valószínűleg 
május végén egy technikai, aztán egy június végén szintén technikai, és nagy valószínűséggel majd 
egy nyár vége, ősz eleje, tehát augusztus vége, szeptember elején zömében technikai jellegű 
rendkívüli ülésre szükség van. Abban a szempontból igaza volt Mokrai képviselő úrnak, hogy a 
rendes, tervezett ülések sora tényleg véget fog érni. Hangsúlyozza, az élet nem áll meg, és 
folytatják majd.  
A nyílt ülés napirendjéről történő szavazás következik. Kér minden képviselőt, hogy legyen jelen, 
hiszen rendeletekről is dönteniük kell.  
 
 
 
Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének 

végrehajtásáról szóló zárszámadási rendelet megalkotására 
és kapcsolódó határozatok meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztéshez módosító indítvány került benyújtásra, 
kiegészítve az előterjesztést egy további határozattal. Kéri, először a módosító indítványról 
szavazzanak. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta a módosító 
indítványt. 

 
 
Veres Pál polgármester: A módosító indítvány elfogadásával a Közgyűlésnek három 
határozati javaslatról és egy rendelettervezetről kell döntenie. Elsőként kéri, hogy szavazzanak 
a rendelettervezetről, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 
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(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett megalkotta a 7/2024. 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat 2023. évi 
zárszámadásáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 
 
Veres Pál polgármester: Most kéri, szavazzanak a három határozatról, figyelemmel a 
módosító indítvány kapcsán hozott döntésre is. Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról, 
melynek tárgya a költségvetési szervek belső kontrollrendszerére vonatkozó vezetői nyilatkozatok 
elfogadása.  

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  

 
60/2024. (IV.18.) határozata 

 
a költségvetési szervek belső kontrollrendszerére vonatkozó  

vezetői nyilatkozatok elfogadásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2023. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló zárszámadási rendelet 
megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a költségvetési szervek belső 
kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet 
11. § (1) bekezdése értelmében tett vezetői nyilatkozatokat a jelen határozat 1-8. melléklete szerinti 
tartalommal elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya az ÁSZ javaslatok alapján készített Intézkedési Tervekben foglalt 
feladatok végrehajtásáról szóló 2023. évi tájékoztató tudomásul vétele. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  
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61/2024. (IV.18.) határozata 

 
az ÁSZ javaslatok alapján készített Intézkedési Tervekben foglalt feladatok 

végrehajtásáról szóló 2023. évi tájékoztató tudomásul vételéről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2023. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló zárszámadási rendelet 
megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 2011. évi ÁSZ vizsgálat javaslatai 
alapján készített Intézkedési Terv végrehajtásáról szóló 2023. évi tájékoztatót a határozat 1. és 2. 
melléklete szerinti tartalommal tudomásul veszi.  
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   Azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti harmadik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a „Sikeres Magyarországért” Önkormányzati Infrastruktúra Fejlesztési 
Hitelprogram keretében az MFB Magyar Fejlesztési Bank Zrt. által nyújtott H-
NKER/035515/2012/303787/001 szerződésszámú és az Erste Bank Hungary Zrt. által nyújtott 
ONK-0197/2010/ÖKIF szerződésszámú hosszú lejáratú beruházási hitel kiváltása. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a  

 
62/2024. (IV.18.) határozata 

 
a „Sikeres Magyarországért” Önkormányzati Infrastruktúra Fejlesztési Hitelprogram 

keretében az MFB Magyar Fejlesztési Bank Zrt. által nyújtott H-NKER/ 
035515/2012/303787/001 szerződésszámú és az Erste Bank Hungary Zrt. által nyújtott 
ONK-0197/2010/ÖKIF szerződésszámú hosszú lejáratú beruházási hitel kiváltásáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2023. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló zárszámadási rendelet 
megalkotására és kapcsolódó határozatok meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata és a MFB Magyar Fejlesztési Bank Zrt. között  
2012. szeptember 3-án megkötött H-NKER/035515/2012/303787/001 számú 
Hitelszerződés alapján fennálló tartozás hitelmegújítás útján történő végtörlesztése 
lehetőségének vizsgálatáról.  

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt Miskolc Megyei Jogú 

Város Önkormányzata és az Erste Bank Hungary Zrt. között 2010. december 17-én 
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megkötött ONK-0197/2010/ÖKIF számú Hitelszerződés alapján fennálló tartozás 
hitelmegújítás útján történő végtörlesztése lehetőségének vizsgálatáról.  

 
3. A Közgyűlés jóváhagyja a Határozat 1. és 2. pontjában meghatározott - hitelmegújítás 

útján történő végtörlesztés érdekében - hitelek, vagy kölcsönök igénybevételéhez 
szükséges, az Önkormányzat beszerzési eljárásainak lefolytatására vonatkozó 
szabályzatának rendelkezései szerinti beszerzési eljárás(ok) lefolytatását. 

 
4. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert, hogy gondoskodjon a 3. pont szerinti 

beszerzési eljárás(ok) megindításáról és lefolytatásáról, azzal, hogy a beszerzési igény 
meghatározása során: 

a) a hitelek, vagy kölcsönök biztosítékaként – a vonatkozó jogszabályi előírások 
figyelembevételével – az Önkormányzat saját bevétele ajánlható fel, 

b) a beszerzési eljárás eredményeként az új szerződés(ek)az eredetihez képest nem 
lehet(nek) hosszabb futamidejű(ek), 

c) nem változhat az adósságot keletkeztető ügyletek célja, 
d) az új ügylet értéke kevesebb az eredeti ügylet értékétől, 
e) az új adósságot keletkeztető ügylet egyik évben sem haladhatja meg az eredeti 

ütemezés szerint az adott év végéig keletkező kumulált adósságösszeget, 
f) a fizetési kötelezettség a futamidő lejártáig egyik évben sem haladhatja meg az 

eredeti szerződés szerinti értéket. 
 

5. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a beszerzési eljárás eredményeként 
megkötendő hitel-, vagy kölcsön-szerződés, illetve szerződések – az Önkormányzat 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati rendeletben foglaltak 
figyelembevételével történő aláírására. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal ill. folyamatos 
 
 
 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük, 
minősített többséggel. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett megalkotta a 8/2024. 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 
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Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén 
a járművel történő díjköteles várakozás szabályairól szóló 
önkormányzati rendelet megalkotására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük, 
szintén minősített többséggel. 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 10 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett megalkotta a 9/2024. 
önkormányzati rendeletét a Miskolc Megyei Jogú Város 
közigazgatási területén járművel történő díjköteles 
várakozás szabályairól. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat a közterületek használatáról szóló 29/2011. (X.21.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük, 
minősített többséggel. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett megalkotta a 10/2024. 
önkormányzati rendeletét a közterületek használatáról szóló 
29/2011. (X.21.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 
 

Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 
Tervének és Építési Szabályzatának módosítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról és egy 
rendelettervezetről kell dönteniük. Elsőként kéri, hogy szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
63/2024. (IV.18.) határozata 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének módosításáról, a Miskolc, 

11124, 11133/6, 11133/7, 11133/8, 12762/3, 12987 hrsz.-ú ingatlanok területére 
vonatkozóan. 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének és Építési Szabályzatának 
módosítására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat mellékletei 
szerinti tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
175/2022. (XII.15.) számú határozatával elfogadott Településszerkezeti Tervének (TszT) 
módosítását: 

1. A TszT 1.1. melléklete - Területfelhasználás I.-része - a határozat 1. melléklete szerint 
módosul, 

2. A TszT 3.1. melléklete - Változások bemutatása M= 1:80 000 - a határozat 2. melléklete 
szerint módosul, 

3. A TszT 3.2. melléklete - Változások leírása a - határozat 3. melléklete szerinti tartalommal 
kiegészül, 

4. A TszT 4. melléklete - A település területi mérlege - a határozat 4. melléklete szerint 
módosul, 

5. A TszT 5. melléklete - A területrendezési tervvel való összhang igazolása - a határozat 5. 
melléklete szerint kiegészül. 

 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Főépítész 
Közreműködik: Városfejlesztési Főosztály 
Határidő: Azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Veres Pál polgármester: Most a rendelettervezetről szavaznak, melyhez minősített többség, 
legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 
 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett megalkotta a 11/2024. 
önkormányzati rendeletét a Miskolc Megyei Jogú Város 
Építési Szabályzatáról szóló 38/2022. (XII.16.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
 
Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat egyes ingatlangazdálkodási döntések 

meghozatalára 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint négy határozati javaslatról kell dönteniük. 
Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról, melynek tárgya a Miskolc, 38502 helyrajzi 
számú, természetben Miskolc, Lillafüreden elhelyezkedő ingatlan elidegenítése feltételeinek 
módosítása 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 11 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  
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64/2024. (IV.18.) határozata 

 
a Miskolc, 38502 helyrajzi számú, természetben Miskolc, Lillafüreden elhelyezkedő 

ingatlan elidegenítése feltételeinek módosításáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 
ingatlanok elidegenítési feltételeinek módosítására” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése akként dönt, hogy a Miskolc, III. kerület 38502 

helyrajzi számú 5604 m2 alapterületű „beépítetlen terület” megnevezésű, természetben 
Miskolc, Lillafüreden elhelyezkedő ingatlan kerüljön elidegenítésre, nyílt versenyeztetési 
eljárás útján. 

 
2./ Az ingatlan minimális eladási árát bruttó 32.131.000,- Ft (nettó 25.300.000,- Ft + 6.831.000,- 

Ft áfa), azaz bruttó Harminckettőmillió-egyszázharmincegyezer forint összegben határozza 
meg, foglaló fizetési kötelezettség terhe mellett. 

 
3./ Az ingatlan vételárát a vevő egyösszegben, az adásvételi szerződés aláírását követő 30 napon 

belül köteles megfizetni. 
 
4./  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt. Ingatlangazdálkodási Igazgatóságát az értékesítés teljes körű (az adásvételi 
szerződés aláírását is magába foglaló) - lebonyolítására azzal, hogy az értékesítés során a 
nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény (a továbbiakban: Nvtv.) – különös 
tekintettel az Nvtv. 14. § (2) bekezdésében foglaltakra – Miskolc Megyei Jogú Város 
Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet és egyéb jogszabályok előírásait köteles betartani. 

 
5./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése jelen határozat meghozatalával egyidejűleg a Miskolc 

Megyei Jogú Város Polgármestere által a Közgyűlés feladat-és hatáskörében hozott 98/2021. 
(III. 4.) számú határozatát visszavonja. 

 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.  
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  1 – 3. és 5. pontra vonatkozóan azonnal,  

a 4. pont tekintetében az ingatlan első meghirdetésére a 
határozat kézhezvételét követő 30 nap. 

 
 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Miskolc, Széchenyi utca 50. I/2. szám alatti „lakás” megnevezésű 
ingatlan elidegenítési feltételeinek módosítása 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 11 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  
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65/2024. (IV.18.) határozata 
 

a Miskolc, Széchenyi utca 50. I/2. szám alatti „lakás” megnevezésű ingatlan 
elidegenítése feltételeinek módosításáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 
ingatlanok elidegenítési feltételeinek módosítására” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a 

természetben 3530 Miskolc, Széchenyi István utca 50. 1/2. szám alatt elhelyezkedő, Miskolc 
3692/A/8 helyrajzi számú, 59 m2 alapterületű „lakás” megnevezésű ingatlan nyílt 
versenyeztetési eljárás alkalmazásával értékesítésre kerüljön. 

 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az ingatlan minimális eladási 

árát bruttó 17.100.000,- Ft (nettó 17.100.000,- Ft + 0,- Ft áfa), azaz bruttó Tizenhétmillió-
egyszázezer forint összegben határozza meg foglaló fizetési kötelezettség terhe mellett. 

 
3./ A vevő kötbér kikötése mellett vállaljon kötelezettséget az adásvételi szerződés hatályba 

lépésétől számított 4 éven belül az albetét felújítására. 
 
4./ A 3./ pontban megjelölt kötelezettség biztosítására eladót illesse 5 évre a visszavásárlás joga. 

A vevő késedelem esetén napi 20.000,- Ft, azaz Húszezer forint, a szerződés lehetetlenülése 
esetén pedig 2.500.000,- Ft, azaz Kettőmillió-ötszázezer forint meghiúsulási kötbér fizetésére 
legyen köteles. 

 
5./ Az ingatlan vételárát a vevő egyösszegben, az adásvételi szerződés aláírását követő 30 napon 

belül köteles megfizetni. 
 
6./ Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése jelen határozat meghozatalával egyidejűleg a 

110/2022. (IX. 29.) számú határozatát visszavonja. 
 
7./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt.-t, mint az önkormányzati vagyon hasznosításával megbízott szervezetet az 
értékesítés teljes körű (a határozatban kikötött biztosítékok – foglaló, visszavásárlási jog, 
kötbér – részletszabályainak meghatározását, valamint az adásvételi szerződés aláírását is 
magába foglaló) lebonyolítására azzal, hogy az értékesítés során a nemzeti vagyonról szóló 
2011. évi CXCVI. törvény – különös tekintettel az Nvtv. 14. § (2) bekezdésében foglalt – 
előírásaira, valamint Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének az Önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII. 15.) önkormányzati rendelete 
és egyéb jogszabályok előírásaira figyelemmel kell lenni. 

 
Felelős:      Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt.  
Végrehajtást felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: 1 – 6. pontokra vonatkozóan azonnal, a 7. 

pont tekintetében az első meghirdetésre a 
határozat kézhezvételét követő 30 nap 
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Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti harmadik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Miskolc, Széchenyi utca 50. I/3. és I/4. szám alatti „lakás” 
megnevezésű ingatlanok elidegenítési feltételeinek módosítása 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 11 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a  

 
66/2024. (IV.18.) határozata 

 
a Miskolc, Széchenyi utca 50. I/3. és I/4. szám alatti „lakás” megnevezésű ingatlanok 

elidegenítése feltételeinek módosításáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 
ingatlanok elidegenítési feltételeinek módosítására” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a 

természetben 3530 Miskolc, Széchenyi István utca 50. I/3. szám alatt elhelyezkedő, Miskolc, 
3692/A/9 helyrajzi számú, 30 m2 alapterületű „lakás” megnevezésű, valamint a természetben 
3530 Miskolc, Széchenyi István utca 50. I/4. szám alatt elhelyezkedő, Miskolc 3692/A/10 
helyrajzi számú, 30 m2 alapterületű „lakás” megnevezésű ingatlanok nyílt versenyeztetési 
eljárás alkalmazásával értékesítésre kerüljenek. 

 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az ingatlanok minimális eladási 

árát az alábbiak szerint határozza meg, foglaló fizetési kötelezettség terhe mellett: 

cím 
helyrajzi 

szám 
(Miskolc) 

terület 
(m2) 

forgalmi érték (Ft) 

nettó áfa bruttó 

Széchenyi u. 50. I/3. 3692/A/9 30 10.400.000 0 10.400.000 

Széchenyi u. 50. I/4. 3692/A/10 30 11.000.000 0 11.000.000 

 Összesen: 60 21.400.000 0 21.400.000 

 
3./ A vevő kötbér kikötése mellett vállaljon kötelezettséget az adásvételi szerződés hatályba 

lépésétől számított 4 éven belül az albetétek felújítására. 
 
4./ A 3./ pontban megjelölt kötelezettség biztosítására eladót illesse 5 évre a visszavásárlás joga. 

A vevő késedelem esetén napi 20.000,- Ft, azaz Húszezer forint, a szerződés lehetetlenülése 
esetén pedig 2.500.000,- Ft, azaz Kettőmillió-ötszázezer forint meghiúsulási kötbér fizetésére 
legyen köteles. 

 
5./ Az ingatlanok vételárát a vevő egyösszegben, az adásvételi szerződés aláírását követő 30 

napon belül köteles megfizetni. 
 
6./ Kizárólag a 2 db ingatlan egyidejű megvásárlására fogadható be vételi ajánlat, az ingatlanok 

külön-külön nem értékesíthetők. 
 
7./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt.-t, mint az önkormányzati vagyon hasznosításával megbízott szervezetet az 
értékesítés teljes körű (a határozatban kikötött biztosítékok – foglaló, visszavásárlási jog, 
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kötbér – részletszabályainak meghatározását, valamint az adásvételi szerződés aláírását is 
magába foglaló) lebonyolítására azzal, hogy az értékesítés során a nemzeti vagyonról szóló 
2011. évi CXCVI. törvény – különös tekintettel az Nvtv. 14. § (2) bekezdésében foglalt – 
előírásaira, valamint Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének az Önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII. 15.) önkormányzati rendelete 
és egyéb jogszabályok előírásaira figyelemmel kell lenni. 

 
Felelős:      Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt.  
Végrehajtást felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: 1 – 6. pontokra vonatkozóan azonnal, a 7. 

pont tekintetében az első meghirdetésre a 
határozat kézhezvételét követő 30 nap 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti negyedik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Miskolc, Kazinczy Ferenc utca 2. I/7. szám alatti „lakás” 
megnevezésű ingatlan elidegenítése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 11 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti IV. határozati javaslatot és meghozta a 

 
67/2024. (IV.18.) határozata 

 
a Miskolc, Kazinczy Ferenc utca 2. I/7. szám alatti „lakás” megnevezésű  

ingatlan elidegenítéséről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 
ingatlanok elidegenítési feltételeinek módosítására” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a 

természetben 3525 Miskolc, Kazinczy Ferenc utca 2. 1/7. szám alatt elhelyezkedő, Miskolc 
3686/A/18 helyrajzi számú, 97 m2 alapterületű „lakás” megnevezésű ingatlan nyílt 
versenyeztetési eljárás alkalmazásával értékesítésre kerüljön. 

 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az ingatlan minimális eladási 

árát bruttó 33.400.000,- Ft (nettó 33.400.000,- Ft + 0,- Ft áfa), azaz bruttó 
Harminchárommillió-négyszázezer forint összegben határozza meg foglaló fizetési 
kötelezettség terhe mellett. 

 
3./ A vevő kötbér kikötése mellett vállaljon kötelezettséget az adásvételi szerződés hatályba 

lépésétől számított 4 éven belül az albetét felújítására. 
 
4./ A 3./ pontban megjelölt kötelezettség biztosítására eladót illesse 5 évre a visszavásárlás joga. 

A vevő késedelem esetén napi 40.000,- Ft, azaz Negyvenezer forint, a szerződés 
lehetetlenülése esetén pedig 5.000.000,- Ft, azaz Ötmillió forint meghiúsulási kötbér 
fizetésére legyen köteles. 
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5./ Az ingatlan vételárát a vevő egyösszegben, az adásvételi szerződés aláírását követő 30 napon 
belül köteles megfizetni. 

 
6./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt.-t, mint az önkormányzati vagyon hasznosításával megbízott szervezetet az 
értékesítés teljes körű (a határozatban kikötött biztosítékok – foglaló, visszavásárlási jog, 
kötbér – részletszabályainak meghatározását, valamint az adásvételi szerződés aláírását is 
magába foglaló) lebonyolítására azzal, hogy az értékesítés során a nemzeti vagyonról szóló 
2011. évi CXCVI. törvény – különös tekintettel az Nvtv. 14. § (2) bekezdésében foglalt – 
előírásaira, valamint Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének az Önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII. 15.) önkormányzati rendelete 
és egyéb jogszabályok előírásaira figyelemmel kell lenni. 

 
Felelős:      Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt.  
Végrehajtást felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: 1 – 5. pontokra vonatkozóan azonnal, a 6. 

pont tekintetében az első meghirdetésre a 
határozat kézhezvételét követő 30 nap 

 
 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat a Miskolc Térségi Konzorcium 

hulladékgazdálkodási feladatának ellátását szolgáló 
vagyonával kapcsolatos döntések meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint kettő határozati javaslatról kell dönteniük. 
Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról, melynek tárgya a Miskolc Térségi 
Konzorcium, valamint a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 
közötti bérleti szerződés közös megegyezéssel történő módosítása.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 1 igen, 0 nem szavazattal, 10 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  

 
 

68/2024. (IV.18.) határozata 
 
 

a Miskolc Térségi Konzorcium, valamint a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási 
Önkormányzati Társulás közötti bérleti szerződés közös megegyezéssel történő 

módosításáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
Térségi Konzorcium hulladékgazdálkodási feladatának ellátását szolgáló vagyonával 
kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Miskolc Térségi 
Konzorcium és a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás között 
405.490-2/2023. iktató számon, 2023. május 15. napján létrejött bérleti szerződésnek a jelen 
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határozat melléklete szerinti tartalommal történő (1. számú) módosítását. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Miskolc Térségi Konzorciumot képező tagönkormányzatok, 
valamint a REGIHU-HEJŐPAPI Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű Társaság 
közötti bérleti szerződés közös megegyezéssel történő módosítása. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 10 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  

 
69/2024. (IV.18.) határozata 

 
a Miskolc Térségi Konzorciumot képező tagönkormányzatok, valamint a REGIHU-
HEJŐPAPI Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű Társaság közötti bérleti 

szerződés közös megegyezéssel történő módosításáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
Térségi Konzorcium hulladékgazdálkodási feladatának ellátását szolgáló vagyonával 
kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Miskolc Térségi 
Konzorcium és a REGIHU-HEJŐPAPI Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű 
Társaság között 2018. július 13. napján, 819.967-35/2018. iktató számon létrejött bérleti 
szerződésnek a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal történő (1. számú) módosítását. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
 
Meghívó szerinti 8. napirend: Javaslat a Miskolci Herman Ottó Múzeum vagyonkezelői 

jogviszonyával összefüggő vagyonjogi döntések 
meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint kettő határozati javaslatról kell dönteniük. 
Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról, melynek tárgya a Herman Ottó Múzeum 
és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata között fennálló vagyonkezelési szerződés 
módosítása a Miskolc 8421/1 hrsz.-ú ingatlanra vonatkozóan. 
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(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  

 
70/2024. (IV.18.) határozata 

 

a Herman Ottó Múzeum és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  
között fennálló vagyonkezelési szerződés módosításáról a Miskolc 8421/1 hrsz.-ú 

ingatlanra vonatkozóan 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Herman Ottó Múzeum vagyonkezelői jogviszonyával összefüggő vagyonjogi döntések 
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv.) 109. §-a, 
a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. §-a, valamint Miskolc Megyei 
Jogú Város Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról 
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Vagyonrendelet) 11. § 
(1) bekezdése alapján akként dönt, hogy a Herman Ottó Múzeum és Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata között fennálló vagyonkezelési szerződést módosítja oly módon, 
hogy a Miskolc 8421/1 hrsz.-ú ingatlanra vonatkozóan megszünteti és a megszüntetés 
hatályával külön szerződésben a vagyonkezelés feltételeit a határozat 2. pontjában 
foglaltak szerint újraszabályozza. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a Mötv. 109. §-a, a nemzeti 
vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. §-a, valamint Miskolc Megyei Jogú Város 
Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Vagyonrendelet) 11. § (1) bekezdése 
alapján - akként dönt, hogy a Miskolc 8421/1 hrsz.-ú, természetben Miskolc, Görgey A. 
u. 28. szám alatti ingatlant megosztja a Miskolc 8421/1 hrsz.-ú földterületre és a rajta 
található felépítményekre, valamint külön albetétként az új megvalósított épületszárnyra, 
mint  8421/1/A hrsz.-ú ingatlan és a megosztás hatályával a Miskolc 8421/1 hrsz.-ú 
ingatlant, valamint a kialakuló Miskolc 8421/1/A albetétet együtt a Herman Ottó 
Múzeum vagyonkezelésébe adja, határozatlan időre az Mötv. 13.§ (1) bekezdés 7. 
pontjában rögzített közfeladat ellátás elősegítése érdekében. A vagyonkezelői jogviszony 
a kialakuló Miskolc 8421/1/A albetétben megvalósítható piaci alapú tevékenységre 
vagyonkezelési díj megfizetése ellenében kerül alapításra. A vagyonkezelési díj mértéke a 
Miskolc 8421/1/A albetét hasznosításából származó bevétel 10%-a. A vagyonkezelési díj 
5 éves határozott időtartamra kerül megállapításra. 

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert a határozat 1. pontja szerinti vagyonkezelési szerződés megszüntetésére, 
valamint a 2. pont szerinti vagyonkezelési szerződés megkötésére.  

 
Felelős:                           Polgármester 
Végrehajtásért felelős:       Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:                        1 pont tekintetében azonnal 
  2. pont tekintetében azonnal 
  3. pont tekintetében 2024. május 30. 



57 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya a Herman Ottó Múzeum és Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata között fennálló vagyonkezelési szerződés módosítása, vagyonkezelői jog 
alapítása a Miskolc Győri kapu 57. szám alatti ingatlanban található muzeális értékek, kulturális 
javak és használati tárgyakra vonatkozóan. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  

 
 

71/2024. (IV.18.) határozata 
 

a Herman Ottó Múzeum és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata között  
fennálló vagyonkezelési szerződés módosításáról, vagyonkezelői jog alapításáról  

a Miskolc Győri kapu 57. szám alatti ingatlanban található muzeális értékek,  
kulturális javak és használati tárgyakra vonatkozóan 

 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Herman Ottó Múzeum vagyonkezelői jogviszonyával összefüggő vagyonjogi döntések 
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv.) 109. §-a, 
a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. §-a, valamint Miskolc Megyei 
Jogú Város Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról 
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Vagyonrendelet) 11. § 
(1) bekezdése alapján akként dönt, hogy a határozat mellékletét képező muzeális 
értékeket, kulturális javakat és használati ingóságokat a Herman Ottó Múzeum 
vagyonkezelésébe adja, térítésmentesen, határozatlan időre az Mötv. 13.§ (1) bekezdés 7. 
pontjában rögzített közfeladat ellátás elősegítése érdekében.  

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert a határozat 1. pontja szerint a Herman Ottó Múzeum és Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzata között fennálló vagyonkezelési szerződés módosítására.  

 
Felelős:                           Polgármester 
Végrehajtásért felelős:       Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:                        1 pont tekintetében azonnal 
  2. pont tekintetében 2024. május 30. 
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Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közvilágítási 

hálózatának korszerűsítésével és üzemeltetésével 
kapcsolatos döntések meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 1 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
72/2024. (IV.18.) határozata 

 
Miskolc Megyei Jogú Város közvilágítási hálózatának  

korszerűsítésével és üzemeltetésével kapcsolatos döntésekről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város közvilágítási hálózatának korszerűsítésével és üzemeltetésével kapcsolatos 
döntések meghozatalára” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az URBEN 
DESIGN GROUP Műszaki és Tervező Kft. által Miskolc Megyei Jogú Város 
közvilágítási hálózatának rekonstrukciója tárgyában készített Közvilágítási 
Mestertervet a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt Miskolc Megyei 

Jogú Város közvilágítási hálózata korszerűsítésének tervezésére, kivitelezésére és 
üzemeltetésére vonatkozó közbeszerzési eljárás(ok) előkészítéséről és 
megindításáról. 

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a 

Polgármestert, hogy a közbeszerzésekre vonatkozó szabályoknak megfelelően a 
2. pont szerinti közbeszerzési eljárás(ok) megindításához és lefolytatásához 
szükséges intézkedéseket megtegye. 

 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a 

Polgármestert, hogy a 2. pont szerinti eljárás(ok) lezárását követően azok 
eredményéről utólag nyújtson tájékoztatást a Közgyűlés részére.  

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Városüzemeltetési és Műszaki Osztály 
Közreműködő:  Főépítészi Kabinet 
Határidő:                        1.-2. pont tekintetében azonnal 

3. pont tekintetében folyamatos 
4. pont tekintetében az eljárás(ok) lezárását követő első rendes 
Közgyűlés  

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat Jenbach Béla mellszobrának elhelyezésére 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
73/2024. (IV.18.) határozata 

 
Jenbach Béla mellszobrának elhelyezéséről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Jenbach 
Béla mellszobrának elhelyezésére” tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának a közterületek elnevezéséről, a házszámozás rendjéről és a művészeti 
alkotások közterületen történő elhelyezésének szabályairól szóló 18/2010. (VI. 2.) számú 
rendelete 17. § (1) bekezdése alapján jelen határozat mellékletét képező tervdokumentációban 
foglaltaknak megfelelően jóváhagyja Jenbach Béla emlékére mellszobor elhelyezését a 
Miskolc, belterület 2511/5 helyrajzi számú, természetben Miskolci Nemzeti Színház melletti 
Déryné-udvar szoborparkjában. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Főépítész 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 11. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. 

évi ellenőrzési jelentésének és összefoglaló éves ellenőrzési 
jelentésének jóváhagyására 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
74/2024. (IV.18.) határozata 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi ellenőrzési jelentésének 
és összefoglaló éves ellenőrzési jelentésének jóváhagyásáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi ellenőrzési jelentésének és összefoglaló 
éves ellenőrzési jelentésének jóváhagyása” elnevezésű előterjesztést és az alábbi határozatot 
hozza:  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata 2023. évi ellenőrzési jelentését és összefoglaló éves ellenőrzési jelentését a 
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határozat 1. melléklete, valamint a jelentéshez kapcsolódó dokumentumokat a határozat 2-5. 
mellékletei szerinti tartalommal jóváhagyja.  
 
Felelős:  Jegyző 
Végrehajtásért felelős:  Belső Ellenőrzési Osztály 
Határidő: döntés tekintetében azonnal, illetve aláírás 

vonatkozásában a jóváhagyást követően azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 

 
 
Meghívó szerinti 12. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Helyi Választási 

Bizottsága póttagjának megválasztására 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük, melyhez minősített 
többség, azaz 15 igen szavazatra van szükség, hiszen személyi kérdésről van szó. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 10 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
 

75/2024. (IV.18.) határozata 
 

a Helyi Választási Bizottság póttagjának megválasztásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Helyi Választási Bizottsága póttagjának megválasztására” tárgyú 
előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város Helyi 
Választási Bizottság póttagjának, Kurta Mihály-t megválasztja a választási eljárásról szóló 2013. 
évi XXXVI. törvény 33. § (3) bekezdés a) pontjában meghatározott időtartamra. 
 
Felelős:   Helyi Választási Iroda Vezetője 
Határidő:   azonnal 
 
 
 
Meghívó szerinti 13. napirend: Javaslat a 2023. II. félévet érintő, lejárt határidejű közgyűlési 

határozatok végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük 

 
(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 11 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot. 
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76/2024. (IV.18.) határozata 
 

a 2023. II. félévet érintő, lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról 
 szóló beszámoló elfogadásáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a 2023. II. 
félévet érintő, lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról szóló beszámoló 
elfogadására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a lejárt határidejű közgyűlési 
határozatok végrehajtásáról szóló, 2023. évi II. féléves beszámolót a határozat melléklete szerinti 
tartalommal elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
 
Meghívó szerinti 14. napirend: Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a 

halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozat a  

 
77/2024. (IV.18.) határozata 

 
a Közgyűlés utólagos tájékoztatása a halaszthatatlan önkormányzati ügyben  

meghozott polgármesteri döntésről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati ügyben meghozott 
polgármesteri döntésről” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ban foglaltak 
alapján tudomásul veszi az utólagos tájékoztatást a Közgyűlés két ülése közötti időszakban a 
halaszthatatlan önkormányzati ügyben meghozott, a jelen határozat mellékletét képező 
polgármesteri határozat vonatkozásában. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 15. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. 
évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
szóló beszámolójának elfogadására 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 11 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
78/2024. (IV.18.) határozata 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi 
feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására” tárgyú előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata 2023. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 
beszámolóját jelen határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Szociális és Köznevelési Osztály 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 16. napirend: Javaslat a Miskolci Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. 

évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
79/2024. (IV.18.) határozata 

 
a Miskolci Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi munkájáról szóló  

beszámolójának elfogadásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a Miskolci 
Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Hivatásos Tűzoltó-
parancsnokság 2023. évi munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal 
elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:          Stratégiai és Koordinációs Osztály 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
 
Meghívó szerinti 17. napirend: Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2023. évi munkájáról 

szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 1 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 1 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
 

80/2024. (IV.18.) határozata 
 

a Miskolci Rendőrkapitányság 2023. évi munkájáról  
szóló beszámoló elfogadásáról 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a Miskolci 
Rendőrkapitányság 2023. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Rendőrkapitányság 2023. 
évi munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:          Stratégiai és Koordinációs Osztály 
Határidő:    azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
 
Meghívó szerinti 18. napirend: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2023. évi 

munkájáról szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 1 nem szavazattal, 10 
tartózkodás (távol: 1 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 
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81/2024. (IV.18.) határozata 
 

a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2023. évi beszámolójának elfogadásáról 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Önkormányzati Rendészet 2023. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Önkormányzati 
Rendészet 2023. évi munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal 
elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Határidő:   azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
 
Veres Pál polgármester: Ezzel az ülés végére értek. Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy 2024. május 
11. napjáig nem találkoznak, hacsak valami extra dolog nem történik. Éppen ezért meghívja 
valamennyiüket és valamennyi érdeklődő miskolcit 2024. május 11. napján Miskolc Város Napja 
alkalmából rendezett mindenféle rendezvényre, ahhoz kapcsolódó kulturális programokra. 
Kiemelten meghívja jelenlévőket Miskolc Város Napja alkalmából ünnepi közgyűlési ülésre, amely 
– a szokások szerint – egyben a kitüntetések átadását és a város ünnepét jelenti. Azt gondolja, 
hogy pártállástól, kampánytól teljesen függetlenül megérdemli ez a város, hogy együtt ünnepeljék 
és köszöntsék szeretett városukat.  
Köszöni mindenki munkáját, jó egészséget, jó munkát kíván mindenkinek. Az elkövetkezendő 
hetekre pedig egy tisztességes, kitartó munkát kíván. Az ülést 13 óra 38 perckor bezárja. 
 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 Dr. Ignácz Dávid Veres Pál 

 jegyző polgármester 


